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20. JUBILEJNO KURENTOVANJE S KARNEVALOM 

PRAZNOVANJE POMLADI 
PO PTUJSKO 

Pustovi iz Drežnice pri Kobaridu (foto L. Kotar) 

Koranti — osrednji liki ptujskega kurentovanja (foto L. Kotar) 

Več kol 40 tisoč ob iskova lcev 
od blizu in da leč j e pr iš lo v 
nedel jo v s t a r o d a v n e g a očaka o b 
Dravi o b č u d o v a t to e n k r a t n o 
pr i redi tev , ki n i m a p r imer jave v 
Sloveniji . T o k r a t se l ahko o rgan i 
zatorja, fo lk lorno in tur is t ično 
d ruš tvo Ptuj . pohva l i t a z od l i čno 
organizaci jo , saj sta pr ivabi la na 
d o p o l d a n s k i in p o p o l d a n s k i na
s top prek 2500 ude ležencev . 

N a T i tovem trgu s e j e v d o p o l 
d a n s k e m nas topu zvrsti lo 21 
izvirnih e tnografskih pus tn ih 
skup in s Ptujskega in Dravskega 
Polja, iz Haloz in Slovenskih 
goric . Pomur ja , M e d ž i m u r j a . Pri-
morja , iz M a k e d o n i j e in sosednje 
Avstri je. Č e p r a v so vse m a s k e 

izvirne in vsaka po svoje j e lepa , 
so spet največ navdušen j a poželi 
koran t i . ki so zaključili d o p o l 
dansk i n a s t o p in pregna l i ob i sko
valce na kosilo. Tega so j i m 
pripravili ptujski gostinci , ki .so se 
etos zares po t rudi l i — tudi s 

pos t režbo in pes t r imi j ed i ln ik i . 

V o d m o r u med d o p o l d a n s k o 
in p o p o l d a n s k o pr i redi tv i jo so 
pihalni orkestr i razveseljevali 
obiskovalce , ki so kl jub m r a z u 
vztrajali in čakal i na karneva l sk i 
sprevod. Ta j e kreni l po ptujskih 
ulicah o b 15. uri in združi l v 
dolgi koloni kar 41 moto r i z i r an ih 
in peš skup in . Reči j e sicer t reba , 
da na ka rneva lu ni bilo videti 
prav m n o g o izvirnih idej, bolj 
kot ne so se pojavljale bodice na 
račun stabil izacije, cen . zd ruže 
vanja E m o n e in Kmet i j skega 
k o m b i n a t a , ene rge t ske krize. Iz
vzeti j e m o r d a osnovnošo l ske 
skup ine , ki so opozor i l e po leg 
cen še na u s m e r j e n o izobraževa
nje. 

Organiza tor j i so imeli po lne 
roke dela . da so l a h k o izpeljali 
pr i redi tev d o kraja, saj so ob isko
valci — čeprav bolj d isc ip l in i rani 
kot prejšnja leta — vse preveč
krat zaprli po t sp revodu , begal i 
sem in tja. da bi l a h k o prebra l i 
številne nap i se na vozilih in s i j ih 
vtisnili v s p o m i n . Kajti , to j e 
pr i redi tev, o kater i j e t r eba 
povedat i tudi tistim, ki j e niso 
videli in d r u g o leto b o d o go tovo 

»prišli. 

Vsekakor velja zapisa t i , d a j e 
bilo letošnje ptujsko p raznovan je 
pomlad i t akšno , kot že do lgo ne . 

Za to gre z a h v a l a t ako o rgan iza 
torjem kot š tevi lnim ude ležen
cem osrednje p u s t n e pr i red i tve . 

N . Dob l j eka r 

Zvonečanski zvončari iz Opatije (foto Ciani) 

Perchte iz avstrijskega Spitala (foto Ciani) 

Vasiličarski babari iz Bitoie (foto Ciani) 

V OBČINI ORMOŽ PRED REFERENDUMOM ' 

22. marca za samoprispevek 
Brez dvoma je bil najpomembnejši dokument , ki 

so ga sprejeli zbori skupščine občine Ormož na svo
jem za.sedanu, 24. februarja letos, odlok o razpisu 
občinskega referenduma za gradnjo osnovnošolskih 
objektov v občini Ormož, ki bo v nedeljo 22. marca 
1981. 

To bo prav gotovo izpit zrelosti vseh občanov ob
čine Ormož , saj se b o d o zanj odločali v dokaj neugo
dnem gospodarskem trenutku. Odpovedali se bodo 
delčku svoje o.sebne potrošnje, da bi vsemu majhne
mu in malo večjemu drobižu, ki se podi po pretesnih 
hodnikih starih šol v ormoški občini, zagotovili bolj
še pogoje šolanja. 

To ne bo težko, če le občani ormoške občine do
volj dobro poznajo pogoje v katerih živijo in delajo 
šolarji. Lahko rečem, da so v ormoški občini v zad
njem času dokaj uspešno razrešili probleme vzgojne
ga in učiteljskega kadra . Uveljavila se je mala šola, 
na Kogu in v Središču so pričeli s celodnevno šolo. 

Vse več je učil in drugih pripomočkov pri pouku, 
razgibano, pestro je delo pionirskih in mladinskih or
ganizacij, razvite .so mnoge interesne dejavnosti učen
cev. Pri tem se vedno utrinja vprašanje, kje, v kak
šnih pogojih delajo in se pripravljajo na bodoče ži
vljenje ormoški šolarji? 

Ce bi šli kar po vrsti, bi ugotavljali: v Ormožu dve 
'Zmeni , šola, ki je bila zgrajena leta 1899, je bila za 
ti^ti čas resnično dobra zgradba. Vendar so z leti po
trebne naraščale, zgradba j e ostala vedno ista, v njej 
Se obrača čedalje več o t rok . Zgradili so jo ob cesti, ki 
takrat pred 82-timi leti ni bila prometna t ako kot je 
danes. 

Tudi na Hardeku je šola precej s tara , kar 80 
ĵ l že poteka v njej. Iz kletnih prostorov na obeh šo
lah so naredili kuhinji in jedilnici, tehnično delavni
co, razred za podaljšano bivanje. Podobno je v 
'vanjkovcih. Veliki Nedelji in tudi na Runču, ki ji v 

šali pravijo , .visoka šo la" ni nič boljše. Vse te zgrad
be jc čas že zdavnaj preživel. 

Ce vidimo premražene malčke, ki dan za dnem ča
kajo na prevoz iz Ivanjkovec v Ormož, nas stisne pri 
srcu. Ko ti pridejo do avtobusne postaje, so za sabo 
pustili že velik kos poti, ki ni bila ravno najboljša. 
Domov pa mora jo prav takra t , ko v ormoški šoli 
pričnejo z izvcnšolskimi aktivnostmi. Za prihod v šo
lo in nazaj izgubijo kar 2—3 ure in tako iz leta v leto, 
tri ali celo štiri leta. 

V Središču imajo sicer v šoli dovolj pros tora , saj je 
bila ta adapt i rana leta 1966, vendar jim manjka 

telovadnica. To so včasih imeli v domu Par t izana, 
vendar so ti prostori danes neuporabni , da ne rečem, 
življensko nevarni . Želijo si telovadnice, da bodo 
lahko nadaljevali s telovadno tradicijo po kateri so 
Središčani znani . 

P o d o b n o je tudi pri Miklavžu, tudi tam potrebu
jejo novo telovadnico. Na Kogu in v Podgorcih si že
lijo večnamenski prostor, kjer bo istočasno telova
dnica in dvorana za prireditve. Pri Tomažu imajo 
novo šolo, če pa hočejo preiti na celodnevno šolo, 
zanjo potrebujejo še štiri nove učilnice. 

?>olarji ormoških šol prizadevno rišejo risbe, pišejo 
spise na to temo. Prav vsi vedo na kaj se pripravljajo 
v ormoški občini, želijo si samo to, da bi referendum 
uspel in da bi nekoč, če ne ravno oni, pač pa mlajše 
generacije dobile nov, svetal in kulturni prostor , / a 
učenje. 

Danes so to šolarji, ki bodo čez nekaj let že izpo
lnjevali pomembne naloge, tovariši, prijatelji, ki bo
do z.a ta referendumski , , D A " iskreno hvaležni. Po
nosni bodo na starejšo generacijo, ki je svoje ose6ne 
potrebe premagala v njihovo korist. Tudi oni bodo 
nekoč naredili podobno v korist mlajši generaciji. 

- d a 

S SEJE DRUŽBENOPOLITIČNEGA ZBORA SO PTUJ 

Oceniti realnost planov 
Družbeni plan SR Slovenije za to srednjeročno ob

dobje so delegati družbenopolitičnega zbora na po
nedeljkovi seji sprejeli brez p r ipomb , zato pa je bila 
toliko bolj živahna razprava o onutku občinskega 
družbenega plana. Delegati so se strinjali s stališči 
občinskega sveta ZSS Ptuj , da jc po t rebno ponovno 
oceniti realnost srednjeročnih planov nosilcev plani
ranja, saj mnogi načrtujejo ra /voj prek svojih zmo
žnosti, pa tudi z ostalimi stališči te družbenopoli t ične 
organizacije. Posebno pozorno je treba oceniti pred
videno stopnjo rasti izvoza, saj predvidena stopnja v 
občini — 2.̂  odstotkov — močno presega republiško 
in je vprašanje, če jo bo moč uresničiti. 

Delegati so opozorili tudi na probleme, ki se poja
vljajo v zvezi z nenehno rastjo cen, na zmanjšano za
poslovanje ter menili, da je treba opredeliti predno
stni vrstni red predvidenih investicij glede na razpo
ložljiva sredstva. Po obširni razpravi so sprejeli osnu
tek družbenega plana občine za obdobje 1981 —1985 
ter predlagali izvršnemu svetu, da ob pripravi bese
dila predloga plana upošteva umestne pr ipombe, 
podane v razpravi. Osnutek družbenega plana občine 
bo v javni razpravi do 15. marca, nakar bo izdelan 

predlog o katerem bodo odločali zbori občinske 
skupščine ob koncu tega meseca. 

V nadaljevanju .so bili delegati seznanjeni s poroči-
loiti o realizaciji pridelovanja sladkorne pese v občini 
v preteklem letu in s programom setve v tem letu. 
Poročilo so potrdili in se strinjali, da je po t rebno v 
vseh okoljih vplivati na večje pridelovanje te ku l tu re . 

Sprejet je bil tudi družbeni dogovor o vzdrževanju 
in urejanju grobišč, grobov in spominskih obeležij iz 
narodnoosvobodilnega, boja s p r ipombo, da je po
trebno za vzdrževanje spomenikov narodnih herojev 
nameniti sredstva iz občinskega proračuna . Tudi 
osnutek programa dela zborov občinske skupščine do 
konca tega leta je bil sprejet z nekaterimi dopolnil i , 
delegati pa so opravili še volitve in imenovanja. Dele
gatskih vprašanj tokrat ni bilo. 

Delegati ostalih dveh zborov se bodo sestali danes 
— v zboru krajevnih skupnosti dopoldan ob 8. uri, 
delegati zbora združenega dela pa ob 13. uri. Poleg 
točk dnevnega reda, ki so jih obravnavali delegati 
družbenopolitičnega zbora, bodo odločali še o spreje
mu nekaterih predlogov in osnutkov odlokov. 

N. D. 

Obisk pri 
zdomcih 

.lulri, 6. marca bo odpotovala v 
Frankfurt delegacija ptujske obči
ne, ki jo sestavljajo Marica I ajt, 
predsednica OK SZDL, Jože Vido-
vič, predsednik koordinacije za sti
ke z delav ci na začasnem delu v tu
jini in . lanko Be/jak, član izvršnega 
sveta SO P t u j . Udeležili se b o d o 
občnega zbora slovenskega kultur
no prosvetnega društva Sava in se 
pogovorili o skupnem delovnem 
programu za to leto. ^ 

Ob dnevu žensk 
vsem delovnim ženskam in občankam prisrčne 
čestitke! 
Obenem vas vabimo na slavnostno akademijo 
v počastitev DNEVA ŽENSK, ki bo danes, 
5. marca ob 17. uri v ptujskem gledališču. 
Po govoru bo nastop komornega moškega 
pevskega zbora, recital učencev OŠ Ivan Spo-
lenjak, ritmični sestav učencev OŠ Cirkovce in 
nastop učencev Glasbene šole Ptuj. 



2 - D R U Ž B A tIM G O S P O D A R S T V O 5. m a r e c 1981 — TEDNIK 
Redna delovna konferenca 

Lcina dc lo \ na konlcrciiLa osnov n e o r g a i i i / a c i j c s ind ika la K BM 1'E, 
Ptuj . se j e sestala 20. februarja v pros tor ih d o m a J LA. 

O b polni ude ležb i delavcev j e začela d e l o v n o k o n f e r e n c o An ica 
D ju ran . ki j e o b e n e m p r e b r a l a tudi poroč i lo . Poroči la so da l i tudi) 
p reds tavn ik i , o rg . upravl jan ja , komis i je špo r tn ih sekcij . R d e č e g a kr iža 
itd. V poroč i lu j e D u š a n T o p l a k obraz lož i l r a č u n in ana l ize g o s p o d a 
rjenja. Pred tem pa j e bila po t rd i t ev Z R O O S in sprejet finančni načr t ter 
p r o g r a m a de la in n a l o g za leto 1981. 

Vsi člani osnovne organizacije sindikata K B M P E Ptuj so se udeležili 
delovne konference. 

Na d n e v n e m redu so bile tudi voli tve. Z a novega p r e d s e d n i k a O O 
s indika ta j e bila sog lasno izvoljena Man ja Kus to r . de l avka iz 111 odd . 
dev. pos lovanja . De lovn i p r e d s e d n i k Juri j J a k o b se j e zahval i l dosedan j i 
p redsednic i za n jeno de lo , o b e n e m pa želel več p o m o č i novi p redsedn ic i 
od s t rani de lavcev . 

O m e n i t i m o r a m še r a z p r a v o . P r e d v s e m d i r ek to r pos lovne e n o t e 
Ptuj A n t o n Purg j e obš i rne je razčlenil g o s p o d a r s k o stanje na sp lo šno in 
k o n k r e t n o v naši enot i , p o v e z a n o s s tabi l izaci jskimi p r izadevan j i . 
Preds tavnik obč in skega sveta Z S S Ptuj F r a n c K l e m e n č i č pa j e govori l 
p redvsem o n a l o g a h s ind ika ta . n . ^ i • i i.^ A - , 
^ " Besedi lo m posne tek : K o n r a d Z o r e č 

ODMEV NA ČLANEK 

Kam po končani 
osemletki? 

Pod tem naslovom razpravlja N. Dobljckar v 8. številki Tednika z dne' 
26. 2. 1981, o možnostih izobraževanja v ptujskem Centru srednjega' 
usmerjenega izobraževanja. Iz sestavka je moč razbrat i , da imajo učenci 
razmeroma ozek izbor. Ta izbor seje zožil zlasti zaradi tega, ker so izostale 
tri usmeritve in sicer naravoslovno-matemat ična, pedagoška in medicin
ska. Predlagana mreža šol v Sloveniji sicer omogoča izobraževanje omenje
nih usmeritev prek dislociranih enot mariborskih srednjih .šol. 

Iz uspešnega dosedanjega delovanja in pozitivnih rezultatov izhaja, da 
za te oddelke obstojajo pogoji in zanimanje med učenci. Prav t ako 
obstojajo potrebe po kadrih, ki se v teh oddelkih izobražujejo. To upošte
vajo tudi republiška merila, saj so mariborski regiji dodeljene po tri ali več 
paralelk v teh oddelkih. Ptuj s svojo okolico pa daje približno tretjino 
učencev mariborske regije. 

Jasno je , da je pot rebno mrežo šol uskladiti v okviru republike, vendar 
pa morajo biti vsi zainteresirani enako upoštevani . Pri odločanju o disloci
ranih oddelkih, navedenih treh usmeritev pa ni bilo mogoče tako usklaje
vanje. Usmeritve so bile namreč dodeljene Mariboru in Maribor ni bil vo
ljan odstopit i Ptuju dislociranih oddelkov. M o r d a bi se bilo mogoče dogo
voriti z Mursko Soboto za dislociran medicinski oddelek, saj v Delu od 27. 
2. lahko beremo, da imajo tam preveč medicinskih sester, ker jih vsako leto 
90 konča šolanje. 

Tudi naravoslovno-matematični oddelek bi bilo mogoče v Ptuju — 
brez posebnih finančnih obremenitev — ohranit i in s tem mladino pripravi
ti na visokošolski študij nekaterih proizvodnih usmeritev. Zanimanje za 
naravoslovno-matemat ično usmeritev je namreč med osnovnošolci zado
voljivo, saj se jih je samo med osmošolci osnovne šole Franc Osojnik odlo
čilo za to usmeritev kar 11. P o d o b n o je na ostalih ptujskih osnovnih šolah. 
Na splošno pa se mladina raje odloča za neproizvodne usmeritve, kot ugo
tavlja Dobljekarjeva, in za družboslovje, zato je velika škoda, da bomo 
učence, ki se želijo usmeriti v naravoslovje, preusmerili v družboslovje in 
administraci jo. 

Nelogično je dej.stvo, da ni bilo mogoče dobiti dislociranega oddelka 
pedagoške usmeritve, ki v okviru ptujske gimnazije deluje že nad 20 let. 
Razumljivo je, da zmanjšujemo število oddelkov, če ne izkazujemo večjih 
pot reb; nerazumljiva pa je ukinitev in s tem podražitev šolanja s prevozom 
ali s preselitvijo učencev v mariborske domove. 

Večina učencev, ki so se doslej izobraževali na omenjenih treh oddel
kih in bi se želeli v bodoče izobraževati v teh treh usmeritvah, se bo seveda 
preusmerilo na druge usmeritve, kajti mnogi ne bodo dobili prostora v štu
dentskih domovih , pa tudi denarja ne bodo imeli dovolj . Avtobus pa je v 
vsakem primeru samo izhod v sili za tistega, ki je d o m a dovolj bliz^i avto
busne postaje, ki ima direktno in dovolj pogosto zvezo z Mar iborom. 
Izhod v sili zato, ker se mora učenec s tem, ko postane vozač, izločiti iz sko
raj vseh obšolskih dejavnosti . 

Ali n ismo na ta način, po nepotrebnem, prizadeli socialno šibkih učen
cev? Ali smo sploh zagotovili vsem enake možnosti izobraže\ anja? Ali smo 
upoštevali , da je v Ptuju zgrajen, s pomočjo visokega samoprispevka, do
volj velik srednješolski center, ki nudi ugodno mate r i a lnoosnovo? JM 

PROBLEM GRADBENIŠTVA NA SEJI OK ZKS PTUJ 

Graditi boljše, ceneje in hitreje 
Gradbeniš tvo pri nas se je znašlo v izredno 

težkem položaju. Temu botruje velika razdro
bljenost, saj imamo v SR Sloveniji okrog 160 
delovnih organizacij, ki se ukvarjajo z gradbeno 
dejavnostjo, iz tega izhaja slaba tehnična opre
mljenost in strokovna zasedenost, zato pa je 
gradbena operativa draga, počasna in kakovost 
dela slaba. V času konjukture, ko se je povsod 
na veliko gradilo, te slabosti niso bile toliko 
vidne. Zadnja leta pa smo priča zaostrenim po
gojem gospodarjenja v svetu, s tem je povezana 
tudi počasnejša gospodarska rast pri nas , zato 
so problemi gradbeništva toliko bolj izljili na 
plan. Prav zaradi tega je CK ZKS začel pripra
vljati problemsko konferenco o gradbeništvu. 

K pripravam smo načrtno pristopili tudi v 
ptujski občini, saj so razmere pri nas enake, v 
nekaterih primerih se kritičnejše, kot v drugih 
občinah v Sloveniji. Posebna delovna skupina 
pri občinski konferenci ZKS Ptu j , ki jo je vodil 
Janez Belšak, član občinskega izvršnega sveta, 
je pripravila obširno gradivo za uvod v razpra
vo. O gradivu so razpravljale osnovne organiza
cije ZKS s področja gradbeništva, da bi njihovi 
sekretarji in direktorji lahko nastopali na seji 
občinske konference ZKS s stališči svojega član
stva. 

Tako so tekle priprave na 21 . redno sejo ob
činske konference ZKS P tu j , ki je bila v četrtek, 
26. februarja v Ptuju s središčno točko dnevne
ga reda: Uresničevanje politike gospodarske 
ustalitve v gradbeništvu s posebnim poudar
kom na usmerjeni stanovanjski gradnji v občini 
P tu j . Razprava na sami seji se je usmerila pred
vsem na probleme povezovanja ptujske gra
dbene operative, ki se skupaj s tremi področji 
aktualnoh vprašanj , ki jih je pripravila delovna 
skupina, zaliva v celoto. 

P R O S T O R S K O N A C R T O V A N J K 

V gradivu delovne skupine so najprej obrav
navana aktualna vprašanja prostorskega plani
ranja in komunalnega opremljanja zemljišč. Tu 
je med drugim zapisano, da je temeljno urba
nistično dokumentaci jo za območje občine Ptuj 
doslej izdeloval Zavod za urbanizem Maribor , 
zato je ta zavod opravil tudi s t rokovno analiti
čno delo pri pripravi prostorskega dela družbe
nega plana /a obdobje 1981 —1985. 

Doslej smo zazidalne načrte, podobno kot v 
drugih občinah, sprejemali le kot programske 
dele, ker zaradi pomanjkanja denarja ni bilo 
mogoče izdelati še tehničnega dela. To je 
povzročalo težave zlasti pri komunalnem opre
mljanju zamljišč in pridobivanju lokacijske do
kumentacije. Te slabosti b o m o poskušali v no
vem srednjeročnem obdobju odpravit i , prav 
gotovo pa bo novi zakon o urejanju pros tora 
dorekel vsebino posameznih elementov zazidal
nega načrta in tudi k rugi dokumentaci j i . S tem 
bo omogočeno, da bodo upravni postopki res 
hitri in enostavni, kar bo prispevalo k hitrejši 
gradnji objektov. 

Eden od pogojev za cenejšo gradnjo je tudi 
pravočasno pridobivanje zemljišč v družbeno 
lastnino in njihovo opremljanje s komunalnimi 
objekti in napravami. Zapisan je tudi p red log* 
da bi bilo treba pripraviti sporazum o prenosu 
vseh nezazidanih stavbnih zemljišč v regulacij
skem območju mesta Ptuj na enoto za upravlja
nje in gospodarjanje s stavbnim zemljiščem, ki 
je dejanski upravljalec tega zemljišča. O b kon
cu tega poglavja pa je danih še več usmeritev 
pristojnim organom predvsem glede izdelave 
urbanistične dokumentaci je in izdajanja loka
cijskih dovoljenj . 

IZV A J A . N J K ( . R A D B K N I H D K L 
Delovna skupina je razčlenila sedanjo s.amo-

upravno organiziranost na področju gradbene 
operative, proizvodnje gradbenega materiala in 
instalacij ter končnih del in ugotovila, da v teh 
dejavnostih v preteklem obdobju nismo zagoto
vili ustrezne povezanosti . Integracije niso dale 
pričakovanih rezultatov in so na področju grad
beništva še naprej ohranjale razdrobljenost, ne-
ziidostno delitev dela, pomanjkanje specializa
cije in slabe dohodkovne odnose. 

Na tem področju imamo v ptujski občini na
slednje organizacije združenega dela: Stavbar 
T O Z D Gradbeništvo Drava Ptuj , Gradiš T O Z D 

Gradnje P tu j , IMP T O Z D EKO P tu j , , ,Ple
s k a r " Ptuj in Opekarna P tu j , nizke gradnje 
opravlja še Komunalno podjetje P tu j , g radbeno 
vzdrževalna dela pa tudi Stanovanjski servis 
Ptuj in morda še kdo. V dosedanji praksi niso 
bili redki primeri, da so si T O Z D v okviru de
lovne organizacije medsebojno konkuri ra le na 
trgu, kar je odraz neurejenih dnosov v delovnih 
organizacijah. Takšna razdrobljenost pa tudi v 
bodoče ne zagotavlja vzajemnih medsebojnih 
pro i /ovodnih , poslovnih in delovnih odnosov 
med gradbeno operat ivo, industrijo gradbenega 
materiala ter instalacijskimi in zaključnimi deli. 

Boljše uspehe je možno doseči le s tesnejšim 
povezovanjem ali z združitvijo splošne gradbe
ne operative v enotno racionalno in učinkovito 
organizacijo z ustrezno usposobljenimi kadri . 
Za to je ena od osnovnih nalog komunis tov in 
vseh D P O ter poslovodnih s truktur v delo-nih 
organizacijah s področja gradbeništva, da us
tvarijo pogoje za poslovno in dohodkovno 
povezovanje med gradbenimi, montažnimi in 
drugimi izvajalci in proizvajalci reprodukcij
skega materiala na eni strani ter O Z D in intere
snimi skupnostmi na drugi strani. Takšno pove
zovanje mora prispevati k zmanjševanju stro
škov gradnje doma in povečati konkurenčnost 
celovite ponudbe zunaj občine. Zagotoviti mora 
tudi možnost vključevanja operative pri izvaja
nju del v tujini. 
S T A N O V A N , I S K A , Z L . ^ S T I U S M E R J E N A 
G R A D N J A 

Občinska konferenca ZKS Ptuj je že maja 
1979 sprejela stališča in sklepe o družbenoeko
nomskih odnosih v stanovanjskem gospodar
stvu v občini P t u j . Pri tem je ugotovila, da je 
samoupravna stanovanjska skupnost občine 
Ptu j , kot investitor, presegla postavljene plan
ske naloge in v celoti angažirala razpoložljiva 
sredstva v te namene. V preteklem planskem 
obdobju je bila načrtovana zgraditev 750 dru
žbenih stanovanj s skupno 40.564 kvad. metri 
neto stanovanjske površine, zgrajenih pa je bilo 
939 družbenih stanovanj z 49.169 kvad. metri 
neto stanovanjske površine v skupni vrednosti 
nekaj več kot 412 milijonov dinarjev. 

Samoupravni sporazum o temeljih plana Sa
moupravne stanovanjske skupnosti občine Ptuj 
za obdobje 1981 —1985 predvideva, da bodo 
udeleženci izločali sredstva za s tanovanjsko 
gradnjo po enotni stopnji 5,45 odstotka od bru
to osebnega dohodka iz dohodka in iz čistega 
dohodka . Od tega se bo .^ ruževalo za"republi-
ško solidarnost 0.32 % , tako ostane v občini 
5,13 kar se spet deli 2,20 % na sklad skupne 
porabe v O Z D , v samoupravni stanovanjski 
skupnosti v občini pa bi tako združevali preo
stalih 2,93 odstotka sredstev za s tanovanjsko 
gradnjo. Ta sredstva bodo usmerjena predvsem 
za gradnjo družbenih stanovanj na zazidalnem 
območju Rabelčja vas—zahod. 

Poleg gradnje novih stanovanj je p o m e m b n o 
tudi vzdrževanje obstoječega stanovanjskega 
fonda. Za to nalogo so gradbene delovne or

ganizacije dovolj usposobljene, predvst : 
Stanovanjski servis P tu j , ki je organizacij.: , o 
sebnega družbenega pomena in specializirana za 
vzdrževanje stanovanjskega fonda in upravlja
nje s skupnimi energetskimi objekt i . Predvsem 
primanjkuje sredstev za te namene , saj so po
trebe v starem mestnem jedru in v okolici veli
ko ečje od stvarnih možnosti zagotavljanja 
sredstev. S t ^ o v a n j s k i servis Ptuj opravlja tudi 
na podlagiTrolgoročne pogodbe strokovne nalo
ge za samoupravno stanovanjsko skupnost , ko
munalno skupnost in njeno samoupravno eno
to za upravljanje in razpolaganje s stavbnimi 
zemljišči ter lokalno skupnost za ceste občine 
Ptu j . Strokovna služba za vse navedene intere
sne skupnosti opravlja tudi naloge investitorja 
in nadzornega organa, kar se je izkazalo za 
učinkovito in racionalno. 

R A Z D R O B U E N O S T G R A D B E N E O P E R A -
T I V E 

7C uvodoma smo zapisali, da se je razprava na 
seji občinske konference ZKS Ptuj vrtela pred
vsem okrog povezovanja ptujske gradbene ope
rative, izhajajoč iz tega, da je potreben enoten 
koncept razvoja gradbeništva v Sloveniji, saj je 
stanje gradbeništva v ptujski občini odraz celot
nega stanja v Sloveniji. 

V razpravi smo slišali, da so se delavci T O Z D 
Gradbeništvo , , D r a v a " Ptuj pred dnevi na refe
rendumu skoraj soglasno izrekli za odcepitev od 
Stavbarja v Mariboru, ker združitev pred petimi 
leti ni dala željenih rezultatov. Bilo je tudi pove
dano, da želijo delavci , , D r a v e " združitev s Ko
munalnim podjetjem, povedano nekaj utemelji
tev za, saj tudi Komunalno podjetje opravlja 
nizke gradnje, in nekaj ostrih besed proti taki 
združitvi. 

Vsi razpravljalci so si bili- enotni , da je treba 
na področju gradbeništva napravit i odločne 
korake za izboljšanje. Bili so dani predlogi, da bi 
se naj celotna ptujska gradbena operativa 
združila v enotno in specializirano delovno orga
nizacijo, ki bi se potem lahko povezovala naprej 
z enim od močnih — kadrovsko, mater ia lno in 
tehnično — slovenskih gradbenih podjetij . 
Nekaj razpravljalcev pa je iskalo rešitve v pove
zovanju posameznih organizacij v občini ali zu
naj nje, saj se ne smemo zapirati v občinske me
je. 

V razpravi je sodeloval tudi Alojz Gojčič, iz
vršni sekretar CK ZKS, ki je najprej kritično 
ocenil razmere na področju gradbeništva v Slo
veniji in poudari l , da ni nobene škode, če bo ka
tero od sedanjih nad 150 gradbenih podjetij mo
ralo usahniti . V sedanjem planskem obdobju bo 
investicij za polovico manj kot jih je bilo v prej
šnjem petletnem obdobju , zato bo tudi za 
gradbeništvo polovico manj dela in toliko večja 
konkurenca. Prav z.ato je nujno, da se ptujsko 
gradbeništvo hitro in učinkovito odloči, kako se 
povezati in kako specializirati, da bo konkurenč
no sposobno. Predvsem je po t rebno zaostriti dis
ciplino na gradbiščih, povečati produktivnost 
dela in tehnološko usposobljenost. Kadrovska 
usposobljenost pogojuje tudi boljšo organizacijo 
dela, ki bo omogočala, da b o m o gradili ceneje, 
hitreje in kvalitetneje. 

Na seji so izvolili 3 delegate, ki bodo ZK ptuj
ske občine zastopali na problemski konferenci o 
gradbeništvu, ki jo pripravlja CK ZKS. Izvoljeni 
so bili: Jože Botolin, predsednik OK ZKS Ptu j , 
Janez Belšak, predsednik občinskega komiteja 
za urbanizem in komunalne dejavnosti ter Franc 
Ivanuša, direktor Stanovanjskega servisa P tu j . 
Navedeni tovariši so bili tudi zadolženi, da pri
pravijo sklepe in stališča seje. 

FF 

Izobraževalni seminar za mlade 
Občinska konferenca ZSMS Or

mož organizira 6. in 7. marca izo
braževalni seminar za osnovne 
organizacije ZSMS iz krajevnih 
skupnosti in temeljnih organizacij 
združenega dela. Kako in s kakšni
mi metodami motivirati mlade za 
delo v osnovnih organizacijah 
ZSMS, je brez dvoma pomembno 
vprašanje. Vemo. da izhaja motivi
ranost iz interesa, ta je pogojen z 
dvema skrajnostima, kot sta: 
potreba na eni in možnost na drugi 
strani. Za vsako delo je potrebna 
usposobljenost. Ker je delo v 
ZSMS družbenopoli t ično, pomeni 

da v ZSM potrebujejo usposoblje
no članstvo za družbenopoli t ično 
udejstvovanje in delo. Temu so v 
Ormožu namenili precejšnjo pozor
nost že v preteklosti. Idcjnopolitič-
no usposobljenost in znanje sta te
melja za uspešno delo mladih, za 
njihovo prihodnost i» vp' 'vnost v 
socialističnih samoupravnih odno
sih. Takšen namen ima tudi bližnji 
dvodnevni seminar. 

Prvi dan seminarja bodo mlade 
'seznanili s tematiko o SLO in DS 
ter o akciji N N N P 8 0 / 8 1 . Zanimiva 
bo predvsem druga tematika — o 
v/goji in izobraževaniu. Spregovo

rili bodo o šolski samoupravi in o 
samoupravnem položaju osnovnih 
organizacij ZSMS na šolah. To je 
brez dvoma vprašanje zase, o kate
rem bodo mladi znali kritično spre
govoriti. Podoben problem je tudi 
mentorstvo v izvenšolskih dejavno
stih na osnovnih šolah. Posebna 
pozornost bo namenjena tudi po
klicnemu usmerjanju in kadrovs
kim rešitvam v organizacijah zdru
ženega dela. Izgleda, da se tega 
problema odgovorni v organizaci
jah združenega dela še vse premalo 
zavedajo. S tem je povezana tudi 
politika štipendiranja in dolgoroč

no kadrovsko planiranje v občini 
Ormož. 

V tematiki vzgoje in izobraževa
nja bodo namenili posebno pozor
nost idcjnopolitičnemu usposablja
nju najmlajših članov ZSM. V ta 
namen je koordinacijski odbor 
mladih v vzgoji in izobraževanju, 
organiziral delovne posvete na os
novnih šolah, kjer so razpravljali o 
naslednjih vprašanjih: poklicno us
merjanje, usmerjeno izobraževa
nje, samoupravni položaj mlade 
generacije na osnovni šoli, proble
mi marksističnih krožkov in men
torstvo ter p rogramirano usmerja
nje mladih na osnovnih šolah v raz
ne akcije, ki jih organizira občinska 
konferenca ZSMS Ormož . 

V popoldanskem delu seminarja 
bodo najprej spregovorili o mladin
skih delovnih akcijah, o interesnih 
dejavnostih v ZSMS ter o proble
matiki kolektivnega vodstva in od
ločanja v ZSM vključujejo zelo 
široko Dodročje dela, ki ,so mu v 
preteklosti namenjali vse premalo 
pozornosti . Tega je v sedanjem ob
dobju veliko več. Pri kolektivnem 
vodstvu pa ne gre samo za enoletne 
mandate nosilcev individualnih 
funkcij, gre za globlje vsebinske 
premike, ki jih pa ni lahko realizi
rati. Ce je vodstvo slabo organizi
rano in izolirano od baze. 

V nadaljevanju seminarja bodo 
spregovorili še o mladih v kmetijst
vu, kar je v občini Ormož še poseb
no prisotno, saj ostaja čedalje več 
mladih na kmetijah. O tem so 
spregovorili tudi na nedavnem 
seminarju za mlade v kmetijstvu. 

Drugi dan seminarja bodo spre
govorili še o družbenoekonom
skem, socialnem in statusnem po
ložaju mlade generacije v občini. 
Seminar bodo zaključili s sejo ob
činske konference ZSMS Ormož, 
kjer bodo med drugim podal 
oceno seminarja. • - d< 

Kmetijska zemljiška skupnost občine Ptuj, objavlja po sklepu izvršilnega 
odbora 
j a v n o d r a ž b o 
prodaje stanovanjske hiše z gospodarskim poslopjem in kmetijsko 
zemljišče 
Stanovanjska hiša, gospod, poslopje izklicna cena 
s funkcionalnim zemljiščem 
1. hiša z gospodarskim poslopjem 

Bukovci 110 153.750,00 din 
2. S-61/1 stavbišče z dvoriščem 24.625,00 din 
3. k. o. Bukovci, pare. št. 453, 

sadov. 1151 kv. m 6.906,00 din 
4. k. o. Bukovci, pare. št. 454, 

njiva 4877 kv. m 73.115,00 din 
Dražba boM/ torek 16. marca 1981 ob 7. uri • sobi štev. 45, 46 Kmetijske 
zemljiške skupnosti občine Ptuj, Krempljeva 2. 
Interesenti morajo pred pričetkom dražbe plačati varščino pri blagajni 
Kmetijske zemljiške skupnosti Ptuj v višini 10% izklicne cene. 
Stanovanjska hiša j . - .lenaseljena. 
Izlicitirano kupnino za hišo z gospodarskim poslopjem in kmet. zemljišče 
je treba plačati ob sklenitvi pogodbe. 
Kupec poleg kupnine plača še prometni davek, stroške cenitve, objave in 
izvajanje pogodbe. 
Za vse nepremičnine je treba skleniti pogodbe v 30 dneh po izvršeni 
dražbi. Ce kupec v tem roku ne sklene pogodbe mu plačana varščina 
zapade v korist prodajalca. 
Podrobnejše informacije dobite v pisarni Kmetijske zemljiške skupnosti 
občine Ptuj, Krempljeva 2. 

Uspehi in naloge zdravstva 
s sprejetjem aneksov k samoupravnemu sporazu

mu o temeljih plana Občinske zdravstvene skupnosti 
Ptuj za razdobje 1976—1980 za leto 1980 je bil dogo
vorjen program zdravstvenega varstva in socialne var
nosti ter sredstva za njegovo izvajanje v okviru plani
ranih sredstev za skupno porabo v občini. 

Skupna sredstva izdatkov za uveljavljanje storitev 
iz neposrednega zdravstvenega varstva so višja od 
prvotno načrtovanih sredstev za 2,50 odstotka ker je 
v realiziranih izdatkih že zajet celotni poračun obvez
nosti med skupnost jo in izvajalci zdravstvenega var
stva po sklenjenih sporazumih o svobodni menjavi de
la za leto 1980. 

V letu 1980 prvič niso bila presežena planirana 
sredstva za opravljanje storitev pri zdravstvenih delov
nih organizacijah izven območja naše regije, kar je tu
di pogojevalo pokrivanje več opravljenih storitev do
mačim izvajalcem. Največji prihranek v primerjavi s 
planiranimi sredstvi je evidentiran pri odhodkih za na
domestila osebnih dohodkov in drugih cUijatvah soci
alne varnostir ki so skupaj več kot 1,599.0(K)-din nižji 
od načrtovanih. Nekoliko višje je bilo štev ilo porodov 
in s tem izplačanih nadomestil za porodniški dopust , 
preseženi so tudi izdatki za dajatve v primeru smrti. 

V letošnjem letu bodo skupščina, njeni organi in 
i iokovna služba namenili največ pozornosti svobodni 

meni .n i dela. uresničevanju stabilizacijskih ukrepov, 
•jskl.uiitvi samoupravnih splošnih aktov skupnosti z 
z.ikonom o zdravstvenem varstvu ter pripravam na 
novo organiziranost zdravstva v skladu s spo ra /umom 
o delitvi dela in kadrovski politiki! 

V j-ir^em četrtletju tega leta bo t ako veljala glavna 
po/ornos t pripravam na sprejem statuta občinske 
/d i avs t \ ene skupnosti Ptuj , anali / i finančnega poslo
vanj;!, i/hodiščein za izvajanje svobodne menjave dela 
v iiiu 1981, poročilu o delovanju občinske zdravstvene 
skupnosti Ptuj , njenih organov ter zdravstvenih orga
ni/.i<-ij združenega dela v letu 1980, osnutku >amoup-
r.n luua spo ra /uma o pravicah in obveznostih i/ 
zdravstvenega varstva in povezovanju v medobčinsko 
zdravstvono skupnost . 

IX lov ni načrt imajo v občinski zdravstveni 
skupnosti izdelan po četrtletjih in poleg nalog zajetih 
;'0 čl trtletjih bodo opravljali tudi naloge, ki niso pose-
\y \ opri.(.leljene in jih bodo narekovale razmere na 
jiodročju zdravstva in zagotovili tudi sodelovanje z 
ustri zniini organi in organizacijami na občinski, med
občinski in republiški ravni. N. Kotar 
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Evidentiranje - stalna družbenopolitična 
aktivnost 

Pr ip rav i n a voli tve v letu 1982. d r u ž b e n i 
olan in stabilizacijski uk rep i , s p r e m e m b e in 
^op<>'"''^'-" s t a tu ta S Z D L Slovenije , akcija n ič 
jjjs ne s m e presenet i t i 1981, p r o b l e m s k a 
Icontc^renca o d r u ž b e n i h o rgan izac i j ah in 
jriištvih. u smer j eno i zobraževan je — vpis . ler 
popi^ preb iva ls tva so bile t e m e s o b o t n e g a 
seminarja za p r e d s e d n i k e in sekre tar je kra jev
nih konfe renc social is t ične zveze d e l o v n i h 
ljudi Ptuj , ki sodi v okv i r i zobraževan ja 
vodstev kra jevnih konfe renc social is t ične 
zveze de lovn ih ljudi. 

Ker j e največ nejasnost i bilo d o sedaj zlasti 
glede voli tev v p r i h o d n j e m letu s m o za 
aktivnosti v zvezi s t em povpraša l i M a r i c o 
pajtovo. p r e d s e d n i c o obč in ske k o n f e r e n c e 
SZDL Pluj . 

»Spomladi leta 1982 b o m o izvajali de l ega t 
ke volitve tretjič p o sp re j emu us t ave v letu 
1974. Vol i tve pa pomen i jo ana l i zo de lovan ja 
delegatskega s is tema in de l ega t skega o d l o č a 
nja in p r e k o tega uresničevanje , izvrševanje 
politične oblas t i de lavskega r a z r e d a in vseh 
delovnih ljudi ter d r u ž b e n i las tnini pro izvaja l 
nih sredstev. Delovni ljudje pa ne uresn iču je 
jo oblasti kot posamezn ik i , a m p a k ko t sub jek-
li ki so o rgan iz i r an i v TOZD. d e l o v n i h 
skupnostih, v SIS in D P O ter d ruš tv ih in 
združenjih. T a k o imajo tud i resn ične in 
oprijemljive možnos t i od ločan ja n e le v svoji 
TOZD ali KS , a m p a k tudi o vseh d r u ž b e n i h 
vprašanjih. 

Svoje pravice in dolžnos t i de lovn i ljudje in 
občani uresničujejo z n e p o s r e d n i m sode lova 
njem in od ločan j em v s a m o u p r a v n i h s k u p n o 
stih in po de lega t ih p o nače lu de lega t sk ih 
razmerij. Od ločan je po de lega t ih pa p o m e n i 
zahtevo s ta lne povezanos t i m e d de lega t i , 
delegacijami ter d e l o v n i m i l judmi in o b č a n i . 
Delegati mora jo izražati in te rese d e l o v n i h 

ljudi tistih organizaci j in skupnos t i v ka te r ih 
so bili izvoljeni. 

(X-ena de janskih možnos t i izvajanja po lne 
funkcije s amouprav l j an ja in oblas t i j e v vrsti 
anal iz uresničevanja de lega tsk ih razmer i j in 
de lovanja delegaci j in vseh njihovih m e t o d 
povezovanja kr i t ična. Bistvo kri t ike j e nas lo
vljeno p rav na pt)manjklj ivosti pri ncrH)sred-
nosti in s talnost i povezav de lega tov z de lovn i 
mi l judmi in o b tem še posebej pri u resn ičeva
nju vloge d ružbenopo l i t i čn ih organizac i j \ 
temeljnih in vseh d rug ih s a m o u p r a v n i h 
organizac i jah in skupnos t ih . 

N a j p o m e m b n e j š e , ka r s m o dosegl i , j e 
n e n e h n o pr izadevan je , d a se v vsem svojem 
de lovanju in n a č i n u de la ka r najbolje usmer i 
j o k bazi in n jen im de jansk im p r o b l e m o m , 
v e n d a r pa ta b i s tvena znači lnos t de lega t skega 
s i s tema še ni p o v s e m dovol j uvel javl jena. 
Delovni p rog rami skupščin se še nap re j 
pr ipravl ja jo v g l a v n e m n a p o b u d o u p r a v n i h 
o r g a n o v ter izvršnih o j g a n o v in so za to brez 
p r a v e povezanos t i s p r o b l e m i , k i j i h n a r e k u j e 
življenje in so ak tua ln i in pr ior i te tn i . 

T u d i sklepi se sp re jemajo izkl jučno že na 
pod lag i i zobl ikovanih p red logov izvršnih in 
u p r a v n i h o r g a n o v , p r e m a l o pa j e p r i zadevan j , 
d a bi d o stališč in p r i zadevan j pr iš lo na 
pod lag i obsežn ih razprav , ki bi tekle v vsej 
de lega tsk i s t ruk tur i . N a š a de lega t ska skupšč i 
na n a m r e č ni več telo. ki bi sk lepe sp re j ema la 
le z g l a sovan jem, a m p a k mes to , kjer stali.šča-
p o d o g o v o r u usk la ju jemo in kjer s s p o r a z u 
m o m pr iha ja d o s k u p n e fK>litike. 

N e g lede na s labost i in težave, ki so bile v 
t em m a n d a t u , u g o t a v l j a m o velik n a p r e d e k v 
razvoju s a m o u p r a v n i h o d n o s o v in u resn ičeva
nju ide jnega bogas tva de lega t skega s is tema. 
Z a uresn ičevan je pol i t ičnega s i s tema s a m o u 
pravl janja j e p o s e b n o p o m e m b n o p rav i lno 
izb i ran je de lega tov . Izbor de lovn ih ljudi in 

o b č a n o v , de lega tov in delegaci j za s k u p š č i n o 
o b č i n e in s a m o u p r a v n e in te resne skupnos t i 
temelji na ev iden t i r an ih možn ih k a n d i d a t i h 
za nosi lce j a v n i h in d r u ž b e n i h funkcij . Evi
den t i r an j e kot s ta lna d r u ž b e n o pol i t ična 
ak t ivnos t de lovn ih ljudi in o b č a n o v po teka v 
temel jn ih s a m o u p r a v n i h organizac i jah in 
skupnos t i h , v d r u ž b e n o poli t ičnih o rgan izac i 
j a h , d r u ž b e n i h organizac i jah in d ruš tv ih , t am 
kjer so odnos i med l judmi najbolj n e p o s r e d n i . 
( ) snova za ev iden t i ran je pa j e de lo in .de lovna 
uspešnos t vsakega p o s a m e z n i k a . S k r b za 
ev iden t i ran je leži v osnovn ih organizac i jah 
s ind ika ta , v krajevnih organizac i jah S Z D L . 
torej na organizac i jah , ki so č loveku najbližje. 

S to p rvo fazo volitev, ev iden t i r an jem, 
čep rav j e to s ta lna in nep rek in j ena na loga , pa 
se b o m o in tenzivneje srečali že v p r ihodn j ih 
d n e h . P r ip rave na volitve terjajo temelj i te 
kad rovske p r ip rave , posebej še v nas l edn jem 
m a n d a t n e m o b d o b j u , ko se postavlja vp ra ša 
nje z a m n e j a v e de lega tov , ki opravl ja jo funk
cijo de lega tov že d r u g o m a n d a t n o o b d o b j e . 
T o dejs tvo pa posebej izpostavlja p o t r e b o po 
in tenz ivnem ev iden t i r an ju možn ih k a n d i d a 
tov, ki si z d e l o m in na njegovi podlag i p r i d o -
bivaju d r u ž b e n i ugled v svojih n e p o s r e d n i h 
de lovn ih in življenjskih okolj ih. T a k o pr is to
p a m o k ev iden t i ran ju k a n d i d a t o v v temel jnih 
organizac i jah z d r u ž e n e g a de la . de lovnih 
skupnos t ih ter kra jevnih skupnos t i h za de le 
gate v obč insko skupšč ino in skupšč ine 
s a m o u p r a v n i h in teresnih skupnos t i , p r aksa 
pa j e pokaza l a nu jno nadal jevat i v dogra jeva
nju vol i lnega s is tema n a s p l o h in posebe j v 
volilni p rocedur i in tehniki gla.sovanja. V 
pr iprav i so tudi s p r e m e m b e voli lne z a k o n o d a 
j e : r epub l i ške in zvezne in obč insk ih o d l o 
kov.« 

O vsem tem pa b o m o kaj več zapisal i kdaj 
d rug ič . ^ N . K o t a r 

LETOS ZVEZNA AKCIJA 
Pred mladimi je v tem obdobju 

vrsta pomembnih in odgovornih 
nalog, na katere so se pri občinski 
konferenci ZSMS v Ptuju d o b r o 
pripravili, je med drugim povdari-
ja Dragica Voda, predsednica ob
činske konference ZSMS Ptu j . 

Trenutno najaktualnejša naloga 
mladih je konstituiranje mladins
kih delovnih brigad, za bližajoče se 
brigadirsko poletje. V ta namen so 
že pričeli s postopkom za evidenti
ranje brigadirjev po osnovnih or

ganizacijah. Letos bo občinska 
konferenca Z S M S Ptuj sodelovala 
z dvema br igadama na dveh zve
znih akcijah in sicer v Črni gori in 
Kozjansko 81 . Razen tega že tečejo 
pr iprave na letos prvič zvezno mla
dinsko delovno akcijo Dornava 8 1 , 
ali s polnim nazivom Slovenske 
gorice — Haloze 81 . Spremembo 
naziva akcije je pogojevalo dejst
vo, da se bodo vsa letošnja briga
dirska dela odvijala pravzaprav na 
dveh območjih in sicer v Halozah 

in Slovenskih goricah. Ena brigada 
bo namreč sodelovala tudi pri 
izgradnji vodovodnega omrežja na 
območju lenarške občine. Letošnja 
zvezna akcija je razširjena 7.a eno 
br igado. V treh izmenah po 28 dni 
bo t ako sodelovalo 12 brigad in si
cer po štiri brigade v izmeni. V pr
vi izmeni bodo sodelovale brigade 
iz Bosne in Hercegovine, Makedo
nije, Ljubljane-^iška in Raven na 
Koroškem. V drugi izmeni bodo 
sodelovale brigade iz Hrvatske, 

Vojvodine, Žalca in Dravograda. 
V tretji izmeni ,bodo brigade iz 
Crnc gore, Srbije iz Krškega in pi
onirska brigada. 

V osnovnih organizacijah mladih 
pa je v tem obdobju tiidi aktualna 
razprava o družbeno ekonomskem 
položaju mladine. Med drugim 
ugotavljajo prispevek mladih k 
razvoju naše družbene skupnosti , 
predvsem pa v združenem delu. 
Ugotavljaj*o stabilizacijska priza
devanja mladih in njihov prispevek 
v delegatskem in samoupravnem 
sistemu. 

Potekajo tudi aktivnosti za spre
jem mladih prostovoljcev v enote 
teritorialne obrambe. Sedaj poteka 
evidentiranje po osnovnih organi
zacijah. Aktualna in konstantna 
naloga mladih pa jc usposabljanje 
mladine /Jd splošni ljudski odpor in 
družbeno samozaščito ter za akcijo 
N N N P . V ta namen mladi uspešno 
sodelujejo z enotami JLA, teritori
alne obrambe, organizacijami 
ZRVS, v okviru krajevnih skup
nosti pa tudi s komiteji za SLO in 
splošni ljudski odpor. 

V pripravi je tudi program prire
ditev ob letošnjem mesecu mlado
sti, vendar pa bodo mladi s svojimi 
uspehi na vseh področjih, največ 
seveda pri delu, dokazali svojo 
privrženost Titovi poti in sociali
zmu. 

— OM 

7. marec - dan inženirije 
Ko posamezen rod naše vojske 

sla\i svoj praznik, praznuje z njim 
vsa armada in vse ljudstvo. Tak i 
dnevi so vedno vezani na junaške 
dogodke iz našega NOB, pomnik 
žrtvam, ponosni spomin na zmage, 

'kot nadaljevanje tradicij iz bogate-
revolucionarne preteklosti. In pot 

^ prihodnost! Za inženirijske enote 
je tak dan 7. marec. 

Pisalo se je leto 1943, ko je so
vražnik spet močno stisnil obroč 
"•^rog partizanskih enot , tokrat ob 
reki Neretvi. Se en poskus, da bi 
uničili j edro narodnoosvobodilne-
Sa gibanja z Vrhovnim štabom in 
'o^arišem Ti tom na čelu. Takra t 
^0 partizani izbojevali zmago v 
zgodovinski bitki, znani pod ime-
""ni , ,bitka za ran jence" . Pionir-
•̂ ka četa Vrhovnega štaba je pri 
Jablan ici podrla še zadnji most čez 
'^^rctvo na tem območju. So
vražnik jc bil prepričan, da b o d o 
^'•'rti/ani poskušali s prebojem na 
•̂•̂ igi strani, proč od reke. Tam je 

koncentriral svoje sile. ?>e isto noč 
jc tovariš T i to borcem ukazal: 

' 'gradite nov most! 
so ga zgradili. V noči od šeste 

na sedmi marec. Preko njega je 
Prešel Vrhovni štab z glavnino mo-
"̂ operativne skupine NOVJ s 4000 

"^^"jenci in tifusarji. T o jc bila naj

večja zmaga naših inženirijcev, ni
kakor pa ne edina. Inženirija ima 
bogato vojno preteklost in veli
ke zasluge v obnovi in izgradnji 
naše domovine . Tri in pol desetlet
ja nepretrgane krepitve naših obo
roženih sil in njihove inženirije, 
njenih delovnih zmag in ustvarjal

nih dosežkov v socialistični, samo
upravni in neuvrščeni skupnosti 
enakopravnih narodov in naro
dnosti imajo svoj epohalni pomen 
v zgodovini socialistične Jugoslavi-
jc-

Rušiti, če je t reba, in graditi — 
to je njeno delo. In gradijo ceste, 
mostove, predore, železjiice, po
magajo ob velikih nesrečah, zidajo 
okope , nasipe, hidroelektrarne. . . 
Iz leta v leto gradi jo domovino , v 
sodelovanju z družbenopolit ičnimi 
organizacijami, organizacijami 
združenega dela, z delovnimi lju
dmi in občani povezujejo preko 
usposabljanja vojakov in enot 
s t rokovno s koristnim ter prispe
vajo velik delež k napredku naše 
skupnost i . 

Skozi vse to inženirija vedno 
potrjuje visoko raven usposoblje
nosti svojih enot , družba pa poleg 
pomembnih objektov dobiva tisoče 
vrhunskih strokovnjakov za vode
nje buldožerjev. tovornjakov. 

kompresorjev in drugih strojev, ki 
se uporabl jajo v gospodarskih, po
sebno v gradbenih in cestnih de
lovnih organizacijah. 

Letos, ko prvič praznujejo svoj 
praznik brez Vrhovnega koman
danta , tovariša Ti ta , so še bolj tr
dno odločeni nadaljevati svoje po
slanstvo, vtkati v vsak vgrajen ki-
lottietcr ceste, vodovoda, mostov 
in drugih objektov niti bratstva in 
enotnosti ler trdnih vezi z našimi 
ljudmi. O b njihovem prazniku jim 
želimo še večje uspehe pri krepitvi 
bojne pripravljenosti in pri nadalj
njem razvijanju socialističnih 
samoupravnih družbenih odnosov. 
Zaradi nas vseh. za lepši jutr i! 

Besedilo in posnetek 
"• prispevek VP 2 0 5 0 

Lnota in/enircev pri praktičnem usposabljanju 

Naloge na področju informativne dejavnosti 
Na r;i/šir|cni scji sc jc včeraj, 4. marca popoldne 

Msia la občinska konicrcnca ZKS Ptuj , na njej pa so 
sodelovali tudi člani predsedstev OK S / D L , OS ZSS 
in OK / S M S . Ustrc/ne komisije pri vseh navedenih 
občinskih družbenopolitičnih organizacijah so za sejo 
pripravile obsežno gradivo, ki je bilo poslano v javno 
ra /pravo vsem osnovnim organizacijam že v začetku 
Ichruarja. 

V gradivu, ki ima delovni naslov , ,Naloge na pod-
lOČju informativno propagandne de javnos t i " je uvo
doma ix)udarjcno, da je obveščanje vrednota v ra /vb-
jii samoupravnih odnosov in s tem tudi ena najpo-
mcmbnciših metod političnega delovanja. Nadalje je 

ra/člcnjcno, kaj jc družbeno in kaj j avno informira
nje, oboje pa je medsebojno tesno povezano in ima 
skupno osnovo: samoupravljanje, delovni človek, de
lavec in občan, njegove pravice in interesi. 

V nadaljnjih poglavjih je v gradivu podrobneje 
ra/člcnjcno obveščanje in komuniciranje v Zvezi ko
munistov, ocena i/kušenj na tem področju v obdobju 
januar-maj 1980 , obveščanje v združenem delu, obve
ščanje v krajevnih skupnostih, sredstva javnega obve
ščanja ter delcu.itsko obveščanje in družbenoIntormi-
ranje v občini. Ker smo rcdkacijo zaključili že dan 
pred sejo, bomo o vsebini ra /prave obširneje poročali 
prihodnjič. F F 

AKCUSKO USPOSABLJANJE ZA SLO 

Preiti 
na konkretno 

N a seji Pokra j inskega tnJbora vzhodnoš t a j e r ske pokra j ine so raz
pravljali o akci jskem usposabl jan ju d e l o v n i h ljudi in o b č a n o v za o b 
rambi) in zaščito na o b m o č j u pokra j ine in ugotovi l i , d a .so pri tem de lu 
do.segli p o m e m b n e rezul ta te , zlasti pri usposab l jan ju k a d r o v na ravni 
pokrajine in obč ine in širše tudi v t eo re t i čnem usposab l jan ju d e l o v n i h 
jud i in o b č a n o v v s a m o u p r a v n i h o rgan izac i jah in skupnos t ih . Dose 

dan je izvajanje vaj j e b i s tveno p r i speva lo k usposobl jenos t i obč insk ih in 
pokraj inskih s t ruk tu r za izvajanje n a l o g v razl ičnih vojnih m d r u g i h 
izrednih r a z m e r a h . 

Vse ugotovi tve kažejo na to, d a s a m o akcij.ske ob l ike usposab l jan ja , 
zlasti vaje vseh vrst, da je jo o p t i m a l n e rezu l ta te . Z a r a d i tega v v z h o d -
noštajerski pokraj ini uresničuje jo nače lo , d a j e t r eba preit i iz p r e t e ž n o 
splošnih tem in nj ihove teore t ične o b d e l a v e n a k o n k r e t n o o b r a v n a v a n j e 
in razreševanje na log in p r o b l e m o v s p o d r o č j a S L O in D S p r e k us t reznih 
prakt ičnih vaj. Pokraj inski o d b o r j e za rad i tega že p red ča som sprejel 
izhodišča za o rgan iz i ran je in tegr i ran ih vaj v K S in o rgan iz i ra l s e m i n a r za 
organiz i ran je in voden je teh vaj z obč in sk imi vodstvi . T a k š n e vaje so 
pripravil i že v posan iezn ih K S ter so uspe le . Ugotovi l i so, d a j e pr i s top k 
akci jskemu usposabl jan ju de lovn ih ljudi in o b č a n o v še v e d n o p r e m a l o 
načr ten in o rgan iz i r an . O b l i k e akci jskega usposab l jan ja n iso dovol j 
p redmet letnih in s redn je ročn ih nač r tov . 

Na Pokra j inskem o d b o r u so se dogovor i l i za n e k a t e r e n o v e na loge 
in obl ike dela pri akci jskem usposabl jan ju d e l o v n i h ljudi in o b č a n o v v 
nas lednjem s r edn j e ročnem o b d o b j u . O b č i n a m so p red laga l i , naj bi 
vsako leto vodile e n o vajo d r u ž b e n o p o l i t i č n i h vods tev v krajevni sku
pnosti , od tega bi naj bila vsako d r u g o leto e n a in t eg r i r ana vaja. P o s e b n o 
pozornos t b o d o v na s l edn j em s r e d n j e r o č n e m o b d o b j u po.svetili o r g a 
niziranju in de lovan ju hišne s a m o u p r a v e in njeni o rgan iz i r anos t i za S L O 
in d r u ž b e n o samoza.ščito. 

R a z p r a v a j e pokaza la , d a bi kaza lo v okv i ru akcije N N N P o b r a m b n e 
dneve šol razširiti na o b r a m b n e d n e v e K S in T O Z D kot e n o od obl ik 
urjenja. Zavzel i .so se za s i s temat ičen , o r g a n i z i r a n , načr tn i in celovit 
študijski p r i s top pri uvajanju razl ičnih obl ik akci jskega usposab l jan ja 
de lovnih ljudi in o b č a n o v za o b r a m b o in zašči to . Pokra j inski o d b o r s e j e 
zavzel za eno ten in celovit s is tem akci jskega usposabl jan ja p reb iva lcev in 
vseh d rug ih v vods tven ih s t ruk tu r . Meni l j e , d a j e t r eba v p r o g r a m e 
usposabl janja v večji mer i vključiti e l e m e n t e varnos t i in s amozašč i t e . 

[ I^VET SKUPNOSTI PODRAVSKIH OBČIN 

O financiranju 
krajevnih skupnosti 

s pr ipravo dogovora o samo
upravnem združevanju in uporabi 
sredstev organizacij združenega 
dela / a zadovoljevanje skupnih 
potreb delovnih ljudi in občanov v 
krajevnih skupnost ih, so delegati 
občin Podravja pričeli z uresniče
vanjem že v lanskem aprilu zasta
vljene naloge. Pripravljeni osnutek 
dru/bencga dogovora temelji na 
dogovoru iz prejšnjega srednjero
čnega obdobja , prinaša pa tudi n e 
kaj sprememb, ki izhajajo iz prak
tičnega izvajanja prejšnjega dogo
vora in samoupravnih sporazu
mov. Treba j e reči, da v« večini 
kr.iicvnih skupnosti že obstajajo 
samoupravni sporazumi, ki ureja
j o financiranji- krajevnih skupno
sti, t ako da je družlvni dogovor 
dokument , s katerim je v regiji 
opredeljenih nekaj osnovnih vpra
šani s tega področ j i . 

Dogovor opredeljuje način zdru
ževanje sredstev — zbirali bi jih 
n.ij po enotni stopnji 0 , 5 odstotka 
oil bruto osebnega dohodka zapo
slenih v tozdih in pri z.;isebnih 
deloilaialcih. Dogovor določa , da 
hi naj prispevali tlelavci, ki so za
posleni v to /du s sedežem v drugi 
občini, po domicilnem principu. 
Delegati Slovenske Bistrice so 
piedjiigali, ila bi dogovor oprede
li 'val tudi obveznosti samouprav
nih interesnih skupnosti , ki bi naj 
piispev . i le di I sredstev za uresniče

vanje delegatskih razmerij v KS na 
področju družbenih dejavnosti , ali 
pa bi ta določila v posamezne sa
moupravne sporazume. 

Bistvenih sprememb v financira
nju krajevnih skupnosti pa pred
lagani osnutek družbenega dogo
vora ne prinaša, saj financiranje še 
vedno ne temelji na kvaliteti raz
vojnih programov le-teh. Takšno 
merilo bi gotovo pr ipomoglo k 
bolj kvalitetnemu in realnemu na
črtovanju razvoja okoli 150 kra
jevnih skupnosti v Podravju . 

Delegati občin Lenart , Maribor , 
Ormož , Ptuj in Slovenska Bistrica 
so sprejeli tudi pobudo medobčin
skega sveta S / D I in ZKS. da bi 
ustanovili v občinah posebne orga
ne — koordinacijsko telo pri izvr
šnih svetih občin ali / b o r krajevnih 
skupnosti — ki bi preverjali pora
bo sredstev v posameznih krajev
nih skupnostib. 

V nadaljevanju seje so delegati 
slišali poročilo o sprejetem predlo
gu mreže šol in dislociranih oddel
kov srednjega usmerjenega izobra
ževanja. Dogovorili so se, da bodo 
republiške organe seznanili s teža
vami glede vpisa učencev, saj je 
vpisnih mest glede na število os-
mošolcev precej man j , kot jih je 
bilo prejšnja leta. Predlagali so, da 
bi v regiji odprli še dva oddelka 
p idagoške usmeritve in oddelek 
zdravstvene usmeritve — vse v 
Centru srednjega usmerjenega i/o-
hražcvanja v Ptuju. Ta predlog 
temelji na ugotovitvi, da jc v 
Ptuju že nekaj let uspešno delo
vala pedagoška gimnazija, pa tudi 
oddelek mar iborske /dravstvene 
šole. 

Delegati so od koncu seje potrdili 
realizacijo finančnega plana stro
kovne službe sveta skupnosti po-
dravskih občin in predlog finan
čnega načrta /a to leto, pozornost 
p;i so namenili tudi informaciji o 
pripravi študije o možnostih go
spodarskega ra /voja regije do leta 
2.000. ^ N. D. 
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Še O Biogradu, ki nekaterim dviguje tlak 
Na zadnji seji izvršnega odbora skupnosti otroškega varstva občine 

Ptuj so del razprave ponovno namenili vprašanju nadaljnega delovanja 
počitniške kolonije Biograd na morju in organizaciji letošnjega letovanja 
otrok, ker bo s pripravami potrebno kmalu začeti. Izvršni odbor je tudi to 
pot opozoril na sklep skupščine, da bo otroško varstvo poskrbelo le za 
tisti del organizacijskih priprav, ki so potrebne za letovanje predšolskih 
otrok — teh pa je v eni sezoni od 20 do 25. Kljub opozarjanju, dopisom in 
sestankom pa zelo slabo kaže, da hi bil še kdo drugi pripravljen prevzeti 
del odgovornosti za šolarje, zato bi z današnjim zapisom želeli celoviteje 
predstaviti že tolikokrat obravnavano vprašanje počitniškega doma 
Biograd^na morju. Na vprašanja TEDNIKA bodo odgovarjali Marija 
KOVAČIČ — sekretarka skupnosti otroškega varstva občine Ptuj, 
Sonja VELIČKOVIČ — predsednica komisije za letovanje otrok pri tej 
skupnosti ter član izvršnega sveta skupščine občine Ptuj in vodja skupnih 
služb samoupravnih interesnih skupnosti družbenih dejavnosti Oto 
POLIČ. 

T E D N I K ; TovariSica Kovač i -
čeva, skupnos t o t roškega vars tva 
j e p red leti prevzela v začasno 
upravl janje objekt poči tn iške 
koloni je Biograd na morju . E n a 
izmed p rednos t i tega p r e v z e m a 
j e bila go tovo uredi tev vseh 
d o k u m e n t o v , s p r o t n o vzdrževa
nje ob jek tov in n e n a z a d n j e tudi 
r e d n o in vsako le tno le tovanje 
otrok. S p r e v z e m o m te na loge pa 
so se začele tudi težave, ki se iz 
leta v leto ponavl ja jo in k l jub 
številnim opozo r i l om ostajajo 
iste tudi letos. Bi nas l ahko na 
k ra tko seznani l i s p o d r o b n e j š i m i 
poda tk i , ki so nujni za r a z u m e v a 
nje nadal jn jega p o t e k a d o g o d k o v 
in ki so tudi pogojeval i sk lep 
izvršnega o d b o r a skupnos t i o t ro 
škega vars tva, d a bo pri o rgan i 
zaciji le tošnjega le tovanja mora l 
p o m a g a t i še n e k d o . 

M . K O V A Č I Č : »Počitniški 
d o m v Biogradu na mo i ju j e 
S O V sprejela v uprav l jan je spo
mladi leta 1975 n a p o b u d o 
t ak ra tnega u p r a v n e g a o d b o r a 
d o m a . kar sta po t rd i l a tudi zbo ra 
združenejga de la in kra jevnih 
skupnos t i skupšč ine obč ine Ptuj 
z obrazloži tvi jo , d a j e ta pr ipoj i 
tev le začasna in sicer d o u s t a n o 
vitve poči tn iške skupnos t i o b č i n e 
Ptuj . Ž e p red tem p a niso bili 
izpolnjeni pogoji za registracijo, 
ker d o m ni imel r e d n o zapos l ene 
ga de lavca in ni moge l imeti 
svojega žiro r a č u n a . 

S s ta tusn im p r o b l e m o m d o m a 
pa se vseskozi srečuje tudi s k u p 
nos t o t roškega vars tva , ki ko lon i 
j e ni m o g l a registr irat i pri gospo
d a r s k e m sodišču, ker za to niso 
izpolnjeni p o t r e b n i pogoji . Z a 
vod za stat is t iko pa j o vodi kot 
eno to skupnos t i o t roškega var
stva z de javnos t jo gos t ins tva in 
tu r i zma . Organizac i ja le tovanja 
o t rok ne sodi v s k u p n o s t o t roške
ga vars tva , ke r z a k o n tega ne 

p redv ideva za to s ledi jo t emu tudi 
višje takse in d r u g e daja tve za 
letovanje ter p r o m e t n i davk i pri , 
nabav i p o t r e b n e g a ma te r i a l a za 
nu jno vzdrževanje d o m a . 

Drug i , pa v e n d a r nič manjš i 
p rob l em j e vprašan je denar ja , ki 
ga p o t r e b u j e m o za vzdrževanje 
kolonije, ker .skupnost n i m a stal
nega vira. Pri t em so najbolj 
pr izadet i objekt i d o m a , ki smo 
j ih l a h k o v vseh teh letih le 
zas i lno vzdrževal i in odpravl ja l i 
le tiste pomanjkl j ivos t i , ki .so j ih 
inšpekci jske s lužbe biograjske 
obč ine zah teva le p red zeče tkom 
v.sake sezone in j ih postavl ja le 
kot pogoj za izdajo us t reznega 
dovol jenja . Po d rug i s t rani pa 
Biograd postavl ja tudi o d l o č n o 
zah tevo po gradnj i novega tur i
st ičnega objek ta in sicer ho te la B 
kategori je z zmoglj ivost jo 200 
ležišč. T o pa seveda terja velika 
investicijska vlaganja , česar pa 
skupnos t o t roškega vars tva ne b o 
mogla real izirat i . S tem pa pos ta 
j a o d p r t o vprašan je razvojne 
pol i t ike koloni je in v končn i fazi 
tudi možnos t le tovanja o t rok iz 
naše občine .« 

T E D N I K : Tovar iš ica Vel ičko-
vičeva, Biograd na mor ju j e bil 
vse dosle j , m i s l imo ta o rgan iza 
cijski de l le tovanja , na b r e m e n i h 
p o s e b n e komisi je pri skupnos t i 
o t roškega vars tva , ki j o vodi te 
kot p r edsedn ica . Bili pa ste tudi 
p r edsedn ica izvršnega o d b o r a 
skupnos t i — pa na s z a n i m a , če se 
vi spomin ja t e teh vsakole tn ih 
težav, ki j ih j e bi lo p o t r e b n o 
v e d n o znova reševati , d a j e l a h k o 
d o le tovanja priš lo. 

S. V E L I Č K O V I Č : . ) U p r a v n i 
o d b o r poči tn iškega d o m a Bio
grad na morju j e s seje, ki j e bila 
6. 2. 1975. obvesti l s k u p n o s t 
o t roškega vars tva o težavah , ki so 
nas ta le in zapisal : » . . . dom se na 
novo ne m o r e registr irat i , ke r 

n ima r e d n o zapos l enega de lav 
c a . . . ,<( za to j e sprejel sk lep , d a 
se d o m priključi k SOV. O d tega 
sklepa j e skupnos t tudi ed ina 
vodila usmer i tev , d a d o m m o r a 
ostati n a m e n j e n o t r o k o m in ga 
ne .smemo izgubit i . O b tem pa se 
n i smo zavedal i p r o b l e m o v , ki j ih 
še d o d a n e s n i smo uspeli rešiti. 

Več kot leto dn i j e bi lo po t reb
no, da j e de javnos t s tekla v 
skupnost i otro.škega vars tva in v 
okviru izvoljene komisije.« 

T E D N I K : V komisij i ste se 
veliko pogovarja l i o t ežavah , 
opozarjal i , prosili in n e n a z a d n j e 
tudi grozili. Vas j e d o sedaj sp loh 
kdo poslušal ali poskušal p re 
makni t i stvari napre j? 

S. V E L I Č K O V I Č : »V.sa leta 
rešu jemo statusni položaj Biogra-
da na morju , ker v e m o , d a 
dajatev — regis t r i ran j e kot 
gost inska de javnos t , ne m o r e 
prenest i in m u to odž i ra že t ako 
skopo odmer j ena finančna s red
stva. 
Biograd s m o prevzeli neu re j en in 
t akorekoč brez d inar ja . Vsakole t 
ni dogovor i in zah teve b iogra jske 
obč inske skupšč ine so n a m sicer 
nalagal i obveznos t , da se tega v 
občini s k u p n o lo t imo in trajneje 
reš imo letovanje naših o t rok . Vse 
težave so bile posledica neure je 
nih pogojev že prej kot so fantov
ska soba . sani tar i je , od tok fekalij , 
do t ra jana o p r e m a in p o d o b n o . 
Vsako leto s m o opravi l i le na j 
nujnejše, ker za d r u g o ni bi lo 
denar ja . 

O s n o v n e šole so zelo m a l o 
za in teres i rane , k a k o in kje b o d o 
njihovi o t roci letovali in preživel i 
po le tne poči tnice . K a d r o v s k i 
p rob lemi — ali b o m o dobi l i 
up ravn ika , kuha r i ce , čisti lke, m e 
dicinske sestre in vzgojiteljice ali 
n a m ne b o d o le-ti tik p r e d 
o d h o d o m o d p o v e d a l i ali b o m o 
napolni l i zmogljivosti d o m a — 
vse to in še mars ikaj d r u g e g a je 
bila doslej le naša .skrb, ki pa j e 
letos več ne m o r e m o p revzema t i 
in j e po sk lepu skupšč ine tudi ne 
b o m o , razen za naše — predšo l 
ske otroke.« 

T E D N I K : Bi nas l a h k o sezna
nili s s ta t is t ičnimi poda tk i , ki bi 
potrdili to našo zavzetost , da 
Biograd m o r a m o obd rža t i , vanj 
vlagati in ga še napre j n a m e n j a t i 
letovanju o t rok. O b tem pa 
seveda ne s a m o kot b r e m e enega , 
temveč ga porazdel i t i na nosilce 
posamezn ih na log v predšolsk i in 
šolski vzgoji, kot to do loča jo 
zakoni in d rug i veljavni p redp is i . 

S. V E L I Č K O V I Č : >>Mislim, d a 
lahko številke dovol j z g o v o r n o 
»pričarajo« to p o t r e b o . Vsako 
leto j e bi lo vkl jučenih p o p r e č n o 
letno 438 o t rok — šolarjev in 17 
predšolskih o t rok . Zmogl j ivos t i 
d o m a pa s m o d e l n o zapolnjeval i 
tudi z o t roki iz o r m o š k e — le tno 
poprečno 112 o t rok in s lovensko-
^istriške obč ine — 30 o t rok . 

O t r o k o m iz soc ia lno ogrožen ih 
sredin s m o dajali tudi možnos t 
subvenc ion i ran ja cene in to v eni 
sezoni za p o p r e č n o 186 ot rok ali 
42,46 ods to tka od s k u p n e g a šte
vila. V ta n a m e n so r e d n o pr i spe
vali ^— skupnos t soc ia lnega 
skrbstva z največjim de l ežem m 
sicer v pet ih letih 738.700 d i n a r 
jev, skupnos t o t roškega vars tva 
— 101.000 dinar jev, i zobraževa l 
na skupnos t 22.600 d inar jev ter 
Rdeči križ o b č i n e Ptuj in ostali , 
p redvsem de lovne organizac i je 
pa 245.236 dinarjev.« 

T E D N I K : Pred n e d a v n i m s e j e 
sestala vaša komisi ja na kater i ste 
se poleg zak l jučnega r a č u n a 
pogovarjal i tudi o nadal jnj i , 
zlasti letošnji usodi le tovanja 
otrok. 

S. V E L I Č K O V I Č : »Meni l i 
smo. da j e to zadnj i sklic naše 
komisije, ker .smo imeli p red tem 
v SOV že sprejete sk lepe o tem, 
da bo to de lo prevzel n e k d o d r u g 
ali konkre tne j e p o v e d a n o P O 
Č I T N I Š K A S K U P N O S T obč ine 
Ptuj . Bili s m o t ako v d i l emi ali 
naj p r e k i n e m o ali naj nadal ju je 
mo, za to s m o zavzeli nas lednja 
stališča: takoj j e p o t r e b n o sklicati 
p r o b l e m s k o kon fe renco z vsemi 
za in te rs i ran imi v občini Ptuj . to 
j e tistimi na ka te re s m o se že 
tol ikokrat obrača l i , pa z a m a n . 
Delegat poči tn iške skupnos t i , ki 
j e v naši komisiji n a m j e poveda l , 
da v tem t r enu tku ne vidi m o ž n o 
sti de lovanja poči tn iške koloni je 
v tej skupnos t i . Neka j obeta jočih 
možnost i daje zveza prijateljev 
m l a d i n e obč ine Ptuj , v e n d a r b rez 
obveznost i zb i ran ja denar ja . T o 
pa vemo , d a j e v tem s redn je roč
nem o b d o b j u tud i g lavno vpraša 
nje. V komisiji s m o tudi mnen ja , 
da d o nadal jn jega ne bi p r e n e h a 
li z de lom, d o k l e r ne b o m o našli 
trajnejše rešitve. Ugotovi t i j e 
p o t r e b n o še ko l iko finančnih 
sredstev j e p o t r e b n o za ured i tev 
poči tniškega d o m a in kol iko za 
reševanje skupn ih n a l o g z o b č i n o 
Biograd.« 
_ T E D N I K : Tovar i š ica K O V A -

Č I Č E V A —- nekaj teh de javnos t i 
v zvezi z B iog radom j e bi lo že 
omen jen ih , kakšna pa so k o n 
kre tna stališča in dosedan je poti 
s a m o u p r a v n i h o r g a n o v s k u p n o 
sti o t roškega vars tva? 

M. K O V A Č I Č : »Kot l a h k o 
p r e b e r e m o , j e o tem vel iko 
razpravl ja la komisi ja za poči tn i 
ško koloni jo, izvršni o d b o r s k u p 
nosti in skupšč ina , v e n d a r , na 
doslej ne raz re šene p r o b l e m e v 
vseh teh r azp ravah , niso bile 
ugotovljene k o n k r e t n e možnos t i 
za rešitev. Možnos t za celovi to 
reševanje le tovanja o t rok in od
raslih o b č a n o v ptujske obč ine pa 
skupnos t vidi le v okv i ru poči tn i 
ške skupnos t i obč ine Ptuj . S k u p 
nost j e na vse te težave in svojo 
n e m o č v razreševanju že do lgo 
opozar ja la , v e n d a r kot vidite 
pravega odziva ni bi lo. 

Naša skupšč ina j e lani s p o m l a 
di sprejela ob razprav i te p rob l e 
mat ike do ločene sklepe, ki j ih 
ci t i ram: »Skupnos t OV obč ine 
Ptuj v p lanskih pr ipr ; 'vah za 
naslednje s redn je ročno o b d o b j e 
poči tn iške koloni je ne p r edv ide 
va in dejavnost i ne vključuje v 
okvir s v o j i h na log. — Poči tniška 
skupnos t obč ine Ptuj n a j č impre j , 
na jpozneje pa d o konca leta 1980 
p revzame v organizaci jo in up ra 
v l j a n j e objekt v ka t e r em naj v 
sode lovan ju z vsemi za in te res i ra 
n imi č impre j p r ip rav i vse p o t r e b 
n o za u red i t ev p c K i t n i š k i h z m o g 
ljivosti v nas l edn jem o b d o b j u . 

S temi t e žavami in sklepi j e 
skup.ščina obves t i la in seznani la 
poč i tn i ško skupnos t , zbo re o b 
činske skupšč ine ter skupnos t i za 
i zobraževan je , soc ia lno skrbs tvo , 
zd ravs tvo in te lesno k u l t u r o s 
cil jem, da uk repa jo in pospeši jo 
akt ivnost i za urejanje teh poč i tn i 
ških zmoglj ivosti v okvi ru svojih 
pris tojnost i in na log . 

P o n o v n o s m o n a skupšč in i o 
tem govoril i o b razprav i poroči la 
o zakl jučku sezone . T u d i tokra t 
j e bi lo ugotovl jeno, da j e in teres 
za le tovanje o t rok velik, m o ž n o 
sti za nada l jn jo organizac i jo pa 
skoraj n o b e n e . Poči tn iška s k u p 
nost ni p red lož i la v r a z p r a v o 
svojega s p o r a z u m a o temelj ih 
p l a n a za nas lednj ih pe t let, 
ugotovil i pa s m o tud i , da p revze
m a poč i tn i ške koloni je ne b o . 
Z a t o j e skupšč ina sprejela sk lep , 
da poči tn iški skupnos t i pos tavi 

nekaj vp rašan j — kaj j e bi lo z 
n jene s t rani že s tor jenega za 
p r e v z e m poči tn iške koloni je v 
Biogradu na mor ju in v čem so 
objekt ivni razlogi , da tega še ni 
storila. K t e m u p a j e bi lo d o d a n o 
še vprašanje — zakaj ni p red lož i 
la temel jn ih usmer i tev za n a d a l j 
nji razvoj koloni je . O d g o v o r o v 
d o d a n e s n i smo dobil i .« 

T E D N I K : Tovar i š Polič — kot 
č lan izvršnega sveta .skupščine 
obč ine Ptuj in vodja s k u p n i h 
s lužb za področ je d r u ž b e n i h 
de javnos t i , ki j ih v izvršnem 
svetu zas topa te , ste s p r o b l e m a t i 
ko Biograda d o d o b r a seznanjen i . 
S tem, da j e to v e n d a r l e objekt 
ptujske obč ine , se b o m o navse
zadnje mora l i spri jazni t i . Kaj j e 
občinski izvršni svet doslej uk re 
pa l , da bi to vprašan je p r e m a k n i 
li z mr tve točke in če i m a m o v 
obč in i k a k š n e načr te in stališča v 
zvezi z nada l jn jo u s o d o poči tn i 
škega d o m a v Biogradu , ki sku
paj z zemlj iščem velja d a n e s p o 
komerc i a ln i ceni ok rog 15 mili jo
nov dinar jev , č ep rav j e resn ična 
v rednos t ob jek ta vel iko manjša . 

O. P O L I Č : »Prav go tovo j e 
Biograd objekt ptujske obč ine , 
ker s m o l a h k o že p rebra l i neka j 
tud i iz n jegove zgodov ine . Izvrš
ni svet j e seveda kot o rgan , ki 
spreml ja ce lo tna doga jan ja v 
občin i , spreml ja l in razpravl ja l 
— okvi ru svojih p r i s to jnosu in 
tako tud i uk repa l . V k o n k r e t n i 
obl iki , ko se v z a d n j e m času 
pojavlja vprašan je razvoja tega 
ob jek ta in za to , ker tud i o b č i n a 
Biograd p r e d v i d e v a d r u g a č n i 
koncep t razvoja tega de la oba l e . 
N a mes tu kjer d o m stoji bi želeli 
uredi t i pr is tanišče za m a l e plov
ne ob jek te — kot pravi jo — 
ed ino b o d o č n o s t tur is t ičnega raz
voja tega mes ta . T o pa j e p o m e 
nilo, d a naš objekt t a m ne bi 
moge l več služiti svo jemu n a m e 
nu . 

Akci ja j e sicer v zadn jem času 
neko l iko počasne jša , ker tudi 
Biograd v svojem d o s e d a n j e m 
h i t rem razvoju ne m o r e zagotovi 
ti vseh sredstev in za to naš d o m 
lahko še v e d n o de la t ako kot j e 
d o sedaj usposobl jen . Za razvoj 
pa n i m a m o t r e n u t n o n o b e n i h 
možnos t i . O d b o r za d r u ž b e n e 
de javnos t i pri i zvršnem svetu j e 
že jun i j a 1979 leta razpravl ja l o 
tem in takra t sprejel stališče, d a 
m o r a biti nosi lec akt ivnost i za 
izde lavo p r o g r a m a ured i tve p tu j 
ska poč i tn i ška skupnos t , ki s m o 
j o us tanovi l i p r ed t remi leti. K 
sode lovan ju bi m o r a l a pr i tegni t i 
tudi d r u g e za in t e r e s i r ane dejav
n ike in p redv ide t i možnos t i virov 
financiranja za u red i tev poči tn i 
ških kapac i t e t v B iogradu na 
mor ju . 

V tem p r o g r a m u bi m o r a l o biti 
konkre tne je o p r e d e l j e n o — v 
kakšni n a m e n bi naj d o m v 
bodoče služil. P r i m e r n o bi verjet
no bilo, da bi ga v šolskih počit
nicah uporabl ja l i o t roci , o z i r o m a 
imeli p r ednos t le tovanja, v d r u 
gem času pa vsi ostal i . T e ž k o si 
danes zamis l imo r en t ab i l no p o 
slovanje s a m o v treh mesecih na 
leto. 

Sklep tega o d b o r a j e bil tudi , 
da m o r a m o v p r o g r a m in n a d a l j 
nje akt ivnost i vključiti vse. ki 
b o d o imeli možnos t soude l ežbe v 
financiranju in tudi na to p rav ico 
do s o u p o r a b e razpoložlj ivih 
zmogljivosti , pri č e m e r pa se 
udeležba obč ine Ptuj upoš teva 
tudi v vrednost i obstoječih ne 
premičn in , ki bi j ih seveda vklju
čili v b o d o č e o rgan iz i ranos t 
skupnost i . 

V akciji poči tn iške skupnos t i v 
prvi fazi n i smo dobi l i ude ležen
cev, šele v drugi , ko j e bil s a m o u 
pravni s p o r a z u m o us tanovi tv i 
skupnos t i p o n o v n o v razpravi , se 
je o d z v a l o 43 podp i sn ikov . V 
us tanovi tvenih akt ih in p redv
sem v d e l o v n e m obsegu te počit
niške skupnos t i m e d d r u g i m tudi 
piše. da upravl ja in gospoda r i s 
sredstvi in objekt i v poči tn iških 
naseljih in d rug ih razpoložlj ivih 
zemljiških ter u re jen imi pros tor i , 
ki so n a m e n j e n i za rekreac i jo in 
odd ih . Poleg tega pa še, da 
razporeja in ureja poči tn iško 
letovanje v lastnih poči tniških 
naseljih in d o m o v i h ter p r e sk rbu 
j e in zamenju je rekreaci jske ka
paci tete z d rug imi p o d o b n i m i 
in teresnimi s k u p n o s t m i . Iz tega 
logično izhaja, da bi m o r a l a v 
svoj okvir vključiti tudi te zmogl 
j ivosti v Biogradu . N e v e m o 
konkre tnega vzroka — zakaj 
poči tniška skupnos t še ni zažive
la. Pri tem b o d o m o r a l e d r u ž b e - , , 
nopol i t ične organizaci je , p r edv 
sem s ind ika t naprav i t i več, s m o 
na p o b u d o obč ine Biograd ime
novali v izvršnem svetu 3-člansko 
komisi jo, ki si j e p rav za rad i 
nadal jn jega razvoja Biograda 

ogledala možnos t i sprememb^ 
lokacije dosedan jega d o m a ozj. 
r o m a koloni je . 

Ta skup ina j e bila v Biogradu 
v mesecu d e c e m b r u 1979 in jj 
ogledala celo šest m o ž n i h lokacij 
na o toku P a š m a n u v T k o n u , kjer 
sta bili celo dve možn i novj 
lokaciji, v T u r a n j u , v Biogradu 
na Sol inah , v Pakoš tan ih in v 
Dragi. Vsa ta mes ta , razen T k e 
na, po m n e n j u komisi je niso 
ustrezala (brez vode , kanalizaci. 
je , po t r eba po o rgan iz i r an i grad. 
nji ~ hotel) , kar ne ustrezj 
t eme l jnemu n a m e n u letovanja 
— o t r o k o m . Sedan ja lokacija 5e 
najbolj ust reza, v p r i m e r u nujno, 
sti presel i tve pa na o toku Pašnia. 
nu kjer je lep bo rov gozd, pešce, 
na p laža in čisto mor je . T a m sicer 
ni vode kar pa bi naj rešili še v 
letošnjem letu. Zakl juček je bil,, 
da t r e n u t n o n o b e n a lokacija ne 
ustreza, naša pa rce l a pa zaradi 
p redv iden ih posegov premajhna, 
gradnja ob jek ta B kategor i je pre-
draga . Možnos t i n o v e lokacije pa 
so poleg p a š m a n s k e kjerkoli na 
j ad ransk i oba l i . M o r d a bi bilo 
p o t r e b n o celo razmišl jat i o prik
ljučitvi h kater i d rug i počitniški 
skupnost i ptujskih de lovn ih or. 
ganizacij . 

O vsem te j e izvršni svet torej 
razpravljal , sprejel us t rezne skle
pe in o tem že j a n u a r j a 1980 
obvest i l izvršni svet skupščine 
obč ine B i o g r a d / m z zahtevkom, 
da naj takoj p o sprejetju dokon
čnega u r e d i t v e n e g a nač r t a za 
območ je našega d o m a , tega po-
sredujejo n a m , d a bi l a h k o natov 
me jah svojih pr is tojnost i in mož
nosti odloči l o d o k o n č n i ureditvi 
vprašan ja . 

P o n o v n o s m o to zahteva l i v 
mesecu apr i lu lani , ke r d o takrat 
še n i smo dobi l i o d g o v o r a in ga 
n i m a m o še d a n e s . Z a t o menim, 
d a j e u s o d a d o m a e n a k a — kot 
s m o o njej govori l i v lanskem 
letu in d a b o letos ver je tno še 
de javnos t na sedanj i lokaciji.« 

T E D N I K : K o t kaže b o torei 
Biograd os ta l še v s k u p n i h shz-
b a h SIS. I m a t e kak načr t — kako 
b o m o to na logo , o b že znanik 
dejstvih, izpeljali? 

O. P O L I Č : »V naši družbeno
poli t ični skupnos t i , v r epub l ik i in 
obč in i že dalj časa razčiščujemo 
vprašan je n a m e n a dejavnosti 
s k u p n i h s lužb za to v e m o , d a j e t a 
de javnos t t r e n u t n o začasno- pri 
njih, ker n e more jo izvajati 
n o b e n i h del in na log za izvajalce 
Z a t o j e vprašan je nadaljnjega 
de lovan ja v teh s k u p n i h službah 
— kot ce lo tnega k o m p l e k s a raz
voja poč i tn i ške koloni je . Pri tem 
bi v e n d a r l e m o r a l i ločiti, d a naše 
s k u p n e s lužbe opravl ja jo tehnii-
ni de l na log , o r g a n upravl janja z 
objekt i pa bo m o r a l biti n e k d o iz 
pr is to jnih d r u ž b e n i h organizacij 
ali pa skupnos t i . N e v e m zakaj se 
ne m o r e m o dogovor i t i , d a bi 
l a h k o to bi lo d ruš tvo prijatelja 
m l a d i n e . Rdeč i križ ah p a — in 
to p r e d v s e m poči tn iška skupnost 
kot imajo te ob l ike že urejene ^ 
d rug ih o b č i n a h . 

Ni pa nu jno , d a j e to s a m o ti 
poč i tn i ška skupnos t , o ka te r i m 
g o v o r i m o , ki še ni zaživela 
občin i . T a bi l a h k o bila v združe 
n e m de lu — t a m kjer j ih imajo ii 
bi vključila tud i de lovan je počil 
niške koloni je v svoj prograr 
dela .« 

T E D N I K : Še s labe štiri mes( 
ce nas loči od zače tka letovanji 
So še k a k š n e p rak t i čne možnost 
da letos ka rko l i s p r e m e n i m o ? 

O. P O L I Č : » N a to vprašan je j 
težko odgovor i t i . Mis l im pa , d 
ni n o b e n i h ovir , da bi se vsi, ki I 
to mora l i , ne le sedl i za zelen 
mizo , ker sedeli s m o že dost ikr 
skupa j , t emveč tud i resničr 
izvedli svoj del p r o g r a m a in sv 
del na log . T u d i štiri m e s e c e 
t ako m a l o časa, d a se ne bi m o | 
dogovor i t i in p r i m e r n o organi ; 
rati.« 

Kaj pa tisti, k i j i h p o s r e d n o i 
n e p o s r e d n o o m e n j a t e v t e m zaj 
su — bos te vpraša l i . T u d i 
t ist imi s m o se želeli pogovor i 
pa se j e n e k a t e r i m t ako dvigi 
tlak, da niso hote l i n ičesar sliš. 
in k l jub zače tn i d o b r i volji odg 
vori t i na pos tav l jena v p r a š a n 
M o r d a so bila r e sn ično posreč 
v a n a p r e p o z n o , v e n d a r kot f 
znava lce p r o b l e m a t i k e in vča; 
celo k o n k r e t n e izvrševalce nal< 
n e b i sme la t a k o h u d o p resene t 
kot so j ih . Vse to p a s tvari 
n i čemer ne s p r e m e n i in se bo f 
vsak v e n d a r l e m o r a l svojf 
popri je t i in začet i z , .de lom, 
;Šetiuii!r)itai(0;V skladi« z njego 

; m i najit>gami, ,na, ikatei^e s e j z ] 
v a r j a m p . S p o z n a j m o ž e v ^ s a d 
da d e l a m o za o t roke , ^ . i n a 
p redšo l ske in Š O L A R J E . ' 

Komunalno urejanje stavbnih zemljišč 
Preteklo sredo je bila seja skupščine samoupravne 

enote za upravljanje in razpolaganje s stavbnim ze
mljiščem pri Samoupravni komunalni skupnost i ob-

••e P tu j na kateri sta zbor uporabnikov in zbor iz-
"-ev potrdila zaključni račun samoupravne enote 

^log komunalnega urejanja stavbnega zemlji-
Sv očini Ptuj v letošnjem letu, prav o slednjem pa 
je p . w , da napišemo nekaj besed. 

P rogram komunalnega urejanja stavbnega zemlji
šča v občini Ptuj v tem letu temelji na samouprav
nem sporazumu o temeljih plana samoupravne enote 
za upravljanje in razpolaganje s stavbnimi zemljišči. 
Nadaljevali ali začeli b o d o z urejanjem stavbnih ze
mljišč po vsebini in namenu . Komunalno urejanje 
stavbnega zemljišča v družbeno usmerjeni gradnji bo 
zajelo Rabelčjo vas — zahod z minimalnim progra
mom oz. delno pripravo in opremo stavbnega ze
mljišča ter naselje v Kidričevem, kjer bo realizirana 
prva etapa gradnje toplovodnega razvoda iz Tovarne 
glinice in aluminija. 

Komunalno urejanje stavbnega zemljišča za indivi
dualno stanovanjsko gradnjo zajema v Budini — 
Brstje pri minimalnem standardu priprav in delne 
opreme v drugi etapi 14.700 kvadratnih metrov neto 
površine stavbnega zemljišča ali 32 stavbnih enot. 
Druga etapa komunalnega urejanja stavbnega zemlji
šča za individualno gradnjo v Njivercah bo zajela 
16.200 kvadratnih metrov neto stavbnega zemljišč^ 
ali 27 stavbnih enot, priprava stavbnega zemljišča v 
Majšperku (na Bregu) pa 18.000 kvadratnih metrov 
stavbnih zemljišč aH 30 stavbnih enot. 

Komunalno urejanje stavbnega zemljišča v družbe
no usmerjeni gradnji bo financirano iz združenih 
sredstev po stopnji 0,78, sredstvi samoupravne stano
vanjske skupnosti občine Ptuj in sredstvi Elektro 
P tu j . Komunalno urejanje stavbnega zemljišča za in-

divudualno stanovanjsko gradnjo bo financiralo s 
kreditnimi sredstvi in sredstvi graditeljev, v Majšper
ku pa bo sodelovala tudi krajevna skupnost Maj-
šperk, saj bodo z ureditvijo rešene tudi komuna lne 
težave indusrijske cone Majšperk. 

Komunalno urejanje stavbnega zemljišča v indu
strijskih conah v Ptuju ob Ormoški in Rogozniški ce
sti in Zagrebški cesti bomo financirali z združenimi 
sredstvi po stopnji 0,32 od bruto osebnega d o h o d k a 
ter s pomočjo kreditnih sredstev KB Maribor in P P 
P tu j . 

Komunalno urejanje stavbnih zemljišč za postavi
tev montažnih kioskov v Ptuju na Ziherlovi ploščadi 
in na Ormoški cesti ter na Titovem trgu zajema pri
pravo in opremo .stavbnih zemljišč, sredstva pa b o m o 
zagotavljali s premostitvenimi krediti izvajalcev: Ko

munalnega podjetja Ptuj in Elektra P t u j . 
Delegati za skupščino Samoupravne enote za upra

vljanje in razpolaganje s stavbnimi zemljišči pri Sa
moupravni komunalni skupnosti k p rogramu komu
nalnega urejanja stavbnega zemljišča v občini Ptuj v 
letu 1981 ni.so imeli pr ipomb in so program soglasno 
potrdili, izrekli pa so tudi kritiko na račun vseh tistih, 
ki niso pristopili k sklenitvi samoupravnega sporazu
ma o temeljih plana te samoupravne enote ter menili, 
da bo pot rebno organizirati širšo družbeno politično 
akcijo za podpis sporazumov, potrdili pa so ugotovi
tveni sklep o sklenitvi sporazumov, o s topnjah, virih 
in osnovah sredstev za komunalno urejanje stavbnih 
zemljišč. N . Kotar 

Odličje svobode 
Jožetu Vrbnjaku 

V Ljubljani j e bila Ž6. februar ja s lovesna p o 
deli tev odličij S v o b o d e , k i j i h v sako leto podel juje 
Zveza ku l tu rn ih organizaci j Sloveni je najzaslu-
žnej.šim k u l t u r n i m d e l a v c e m na pod roč ju l jubitel j
ske k u l t u r n e de javnos t i v Slovenij i in v zamejs tvu . 

Letos j e bi lo podel jen ih 16 odličij S v o b o d e 
z la t im l is tom. M e d dob i tn ik i tega v i sokega p r i - . ' " 

i znan ja j e tudi Jože Vrbn jak i i Ptuja, K S O l g a Me
glic. Jože Vrbnjak j e ak t i vno de lova l pr i p P D Svo-

I bo4 i : | ; ep red vqiiip, k o j e bila ta p repoVl^ ' ana pa pri 
: V i a j e i m o o ^ V&a leta p o osvobodil>(i^ iri .tudi še 

d a n e s ak t i vno sodeluje pri D P D S v o b o d a Ptuj in j e 
ve l iko pr i speva l tudi k m e d d r u š t v e n e m u p r o g r a m 
s k e m u povezovan ju na o b m o č j u p tu jske obč ine . F 

Brigada Rdečega križa 
„Dr. Maks Pohar" 

v letu 1981 
v le tošnjem letu j e Rdeči križ Slovenije o rga 

nizator deset ih br igad, ki b o d o de la le na vseh mla 
dinskih de lovn ih akci jah v socialist ični r epub l ik i 
Sloveniji na področ ju zcfravstvene in soc ia lne p ro 
b lemat ike ter vzgo jnovars tvene de javnos t i . V pr i 
p ravah na organizac i jo br igad R d e č e g a križa .so že 
izdelani predlogi preg leda de lovan j b r igad v letoš
njem letu. ki ga j e pr iprav i la skupšč ina R d e č e g a 
križa Sloveni je . 

N a seji. k i j e bi la minul i pe tek , so se dogovor i l i , 
da bos ta letošnjo m l a d i n s k o d e l o v n o b r i g a d o R d e 
čega kr iža — Slovenske gorice 1981 o rgan iz i ra la 
obč inska o d b o r a Ptuj in Lenar t , de la la pa bo v času 
od 2. d o 30. avgus ta s sedežen^ v D o r n a v i , kjer b o 
letos tudi prvič zvezna m l a d i n s k a d e l o v n a akcija. 

Ev iden t i ran je br igadir jev za b r i g a d e R d e č e g a 
kr iža so se j e že začelo v zd ravs tven ih in vzgoji
teljskih šolah in na šoli za socialne de lavce . M G 



OB DNEVU ŽENSK 

Moja mama dela 
na kmetiji 

Moja m a m a j e k m e č k a žena . Njen de lovn i d a n se začne poleli o b 
štirih in pozimi o b pet ih zjutraj . Zjutra j najprej p o m o l z e krave , s k u h a 
;ajirk. n a k r m i svinje, kokoši in pospravi s t anovan je . Zlast i m o r a to de lo 
^,praviti h i t ro , k a d a r j e d e l o na polju, d a gre po t em de la t na polje. T u d i 
l^osilo takra t s k u h a že zjutraj , ker n a v a d n o pozneje n i m a časa. O p o l d n e 
niora spet nak rmi t i svinje, pomi t i p o s o d o . Z a t e m gre spet na polje ali na 
(ravnik, kjer de la d o večera. K o pr ide zvečer t r u d n a d o m o v . j o zopet čaka 
|(uha. molža , krmljenje živine, svinj in še m n o g a d r u g a dela . N j e n o 
življenje je t rdo, za de lu ne dob iva plače, n ima d o p u s t a in ne pozna 
rekreacije. T a k š e n j e de lovn i d a n moje m a m e . 

Marjan Mihel ič , 6 b O Š Olga Meglic 

Moja m a m a ne hodi de la t v t ova rno ali v p i sa rno kot d r u g e m a m e . 
Ona dela d o m a na kmeti j i . Vsak d a n de l a skoraj ista de la . Zjut ra j in 
/večer m o r a opravl ja t i živino v hlevu, za to tudi n ima dosti časa za 
počitek. Zvečer , ko oprav i de lo , skupaj g l e d a m o televizijo in se pogo
varjamo. Dos t ik ra t me zjutraj zbud i da grem v šolo. Č e me ne bi zbud i la , 
bi mars ikdaj z amud i l av tobus , pouk bi z a m u d i l , ker bi v šolo mora l iti 
peš. K o p r idem d o m o v , me vpraša , če s m o dobi l i d o m a č o na logo . Jaz j o 
dostikrat ne u b o g a m , po t em pa p o z a b i m naredi l i d o m a č o na logo . Po t em 
niije žal in si mis l im, le zakaj j e nisem uboga l . . . Moja m a p i a j e d e l a v n a 
tnania. O n a n ima časa za poči tek kot neka t e r e d r u g e m a m e . Večkra t j e 
ne u b o g a m , p o t e m obža lu jem, da sem j o užali l . Ze lo sem vesel, če m a m o 
razveselim z lepo o c e n o v šoli ali pa s p r i d n i m de lom d o m a . R a d i m a m 
svojo m a m o in j o spoš tu jem. 

Andre j Rebern i šek . 6 b O Š Olga Meglic 

KS JOŽE PdTR& 

Pregled opravljenega 
in prihodnje naloge 

Delegat i skupščine kra jevne skupnos t i Jože Potrč so v u v o d u seje. ki 
j c bila pred t e d n o m dn i . poslušali poroči la o delu , oprav l jen ih na logah 
v tej mes tn i krajevni skupnos t i in na to ob ravnava l i poroč i lo o de lu 
skupn ih s lužb mes tn ih kra jevnih skupnos t i . V razpravi je bilo izposta
vljena vrsta področi j . T a k o b o d o igrišča pri av tobusn i postaji l ahko 
končali šele letos, saj so v r e m e n s k e r azmere onemogoč i l e d o k o n č a n j e 
del v p r e d v i d e n e m roku. Letošnji p r o g r a m uredi tev pr inaša razširi tev 
križišča Volkmer jeva c e s t a — P o t r č e v a ce s t a—Ci r i l -Me todov d r e v o r e d 
in n]egt)\ o scmaforizaci jo . O b tem pa krajani p red laga jo , da bi bila t ako 
C M D kot ( i regorč ičev d revored kot cestni povezavi zap r t a v eno smer . 
Verjetno se brez tega ne bo d a lo uredi t i križišča, saj ceste v C" M D ne b o d o 
razširjali. Ured i tev pi)dht)da o b Gra j en i bo počaka la k o n č n e odloč i tve 

okr ižan ju ceste in železnice pri s edan jem pre lazu. S pros tovol jn im de lom 
in pr ispevki b o d o krajani uredili o b m o č j e Osojn ikove ulice pri železniški 
postaji in tako odpravi l i divje parkiri.šce tovornjakov in osebn ih av to
mobi lov. Neko l iko ostaja o d p r t o vprašan je uredi tve tržnice pri bolnici , 
ker mar ibo r ska I ima ni pokaza la interesa za g radn jo , za to b o d o poiskali 
d r u g e g a p o n u d n i k a . Delegat i so se dogovor i l i , da je p r i p r ave v akciji 

N N N P p o t r e b n o pospešit i zlasti v o k v j r u K K S Z D L , p o m a g a l i pa b o d o 
tudi p r i ureditvi okolja pri O S T o n e Zn ida r i č . 

Beseda je bila tudi o delu po t rošn iškega sveta. O b tem so delegat i 
podpr l i p r ed log P e k a r n e Vinko Reš za uredi tev večje mlečne restavraci je 
v Lackovi ulici, za ka te ro pa ne more jo dobi t i sosednjih pros torov 
t rgovine Elegant . V z a m e n j a v o nud i jo p ros to re prejšnje p r o d a j a l n e 
k ruha , v e n d a r pri MIP-u niso naletel i na r azumevan je . Delegat i so 
p red log Pekarn Vinko Reš podpr l i za to . ker sedaj m l a d i m p o n u j a m o le 
gostinsT<c usluge in pros tore , po drugi s trani pa meni jo , d a j e p roda ja ln 
tekst i lnega blaga v Ptuju že takoj dovol j . Pogovor je nanese l tudi na 
uredi tev zaklonišč , pri tem. kol ugotavljajo, s a m o u p r a v n a s t anovan j ska 
skupnos t ne izvaja sprejetega od loka , pa tudi na visoke cene v bifeju 
Petica v C e n t r u s rednjega usmer jenega izobraževanja . 

1. ko t a r 

Prvi samostojni koncert 
Pihalni o rkes te r g l a sbene šole Karo l P a h o r Ptuj , ki ga vodi Mar jan 

Rus. je imel prejšnji petek prvi samos to jn i ce lovečern i koncer t . O rkes t e r 
j e bi l -*stanovl jen pred štir imi leti in j e že večkra t nas topa l na razn ih 
j avn ih pr i red i tvah . Letos pa so se lepo izkazali na s a m o s t o j n e m konce r tu , 
kjer j ih j e v m e s t n e m gledališču v Ptuju obč ins tvo top lo pozdrav i lo . 

Mladi g lasbenik i — v orkes t ru j ih j e 31 — b o d o lestos prvič nas topi l i 
tudi na p o d r o č n e m t ekmovan ju , ki b o apr i la v Lendav i . Reči j e t reba , d a 
so na svojem p rvem konce r tu u spešno p r emaga l i zače tn i ško t r e m o in 

Pihalni orkester glasbene šole Karol Pahor, ki ga vodi Marjan Rus, med 
petkovim koncertom (foto O M ) 

dokazal i , da b o d o čez nekaj let l a h k o že zaigral i v Ptujskem p i h a l n e m 
orkestru . N a p e t k o v e m konce r tu s m o slišali tudi dva d u e t a k lar ine t i s tov 
in goda ln i kvartet . 

V imenu Zveze ku l tu rn ih organizaci j obč ine Ptuj j e m l a d i m glas
ben ikom čestital p r edsedn ik zveze S t ane Stanič in j i m izročil p i s m e n o 
priznanje z željo, d a bi še do lga leta s t ako p r izadevnos t jo sodeloval i v 
orkestru . — pa naj gre za mlad insk i o rkes te r ali pa za P iha ln i orkes ter 
Ptuj. 

N . D . 

Ali šele takrat, ko bo 
lisica privezana 

N e d a v n o s m o obvestil i lovce L D P o d l e h n i k . d a s m o videli dve lisici, 
ki se č u d n o o b n a š a t a , saj pred č lovekom skoraj ne beži ta , še p o s e b n o ena 
se grize za rep in se obotavl ja pred č lovekom. 

Po obvest i lu č lanov L D j c izgledalo kot da niso za in te res i ran i 
pobijati garjeve lisice, a m p a k j i m je bolj pri srcu zd rava , d a bo l epo tudi 
krzno. 

N e k a m č u d n o izgleda, so neka te r i lovci t ako p repr ičan i , d a j e lisica, 
ki s m o j o opazil i s a m o gar java. ne pa s tekla. D n e 23. februar ja sem spet 
opazil lisico v revirju nad R o d n i m v r h o m in J a b l o v c e m . ko sem o tem 
obvestil lovce. je bilo prvo vprašanje , če je bila s tekla in kje se naha ja . Res , 
da človek ne more trditi , da so lisice res s tekle, kot lovec ne m o r e trdit i , 
da niso. T r e b a j e s tvar resno vzeti in lisico s č u d n i m o b n a š a n j e m 
pokončat i ler j o odda t i pristojni ve ter inarski s lužbi , ne pa se o b obves t i lu 
nasmiha t i , saj na koncu človek izpade kot bedak . 

Res je . da dosedaj s tekl ina v okolici P o d l e h n i k a še ni ugotovl jena , 
kaj pa če le m o r d a ni vse v redu in bo nekega d n e p o t r e b n a n e k o m u 
zdravniška pomoč , kaj če n a p a d e o t roke , j e p o t e m kriva s a m o lisica? 

Po toči streljati v megle j e p r e p o z n o . Sicer pa d rag i lovci, prever i t i 
je le t reba, kaj pa če še kaj d r u g e g a ni v redu na našem te renu , kaj pa psi, 
ki preganjajo divjad, so vsi zdravi? 

D. F . 

Pri zatiranju stekline 
sodelujejo tudi lovci 

Na območ ju ptujske obč ine ,so se v akciji za t i ranje s tek l ine nadvse 
uspešno vključili lovci iz L D Ptuj in L D — Drav in ja Majšperk . S 
skupn im sode lovan jem o b e h L D so v letošnjem letu že d v a k r a t o rga
nizirali skupn i lov na lisice, k i je po teka l na obeh loviščih. O b e h skupn ih 
lovov s e j e udeleži lo lepo število lovcev iz omen jen ih L D . 

N a s k u p n e m lovu 23. f eb rua r j a j e bila up len jena tudi lisica, v e n d a r 
pa po zunan jem izgledu ni kazala na z n a k e t)bolenja za s tek l ino , kl jub 
temu SOJO zaradi p rven t ive poslali na p o t r e b e n pregled v Ljubl jano. 

Vsekakor sta k zelo d o b r e m u .sodelovanju med o b e m a lovskima 
d r u ž i n a m a pr ispevala svoj delež p r edsedn ik L D — Ptuj S lavko J e r e n k o 
lil p redsednik L D »Dravinja« Majšerk Ivan K a p o š a r . T e m u zgledu bi 
mora le slediti tudi d r u g e L D . k e r s e s skupn imi močmi d a bolj uč inkov i to 
preprečevat i s tekl ina. 

Z l a t k o N o v a k 

Cene gnojil so previsoke 
Po zadnji divji podraži tv i s m o opazil i , da so se u m e t n a gnoji la 

podraži la celo za 130 %. t ako sedaj s t ane e n a vreča nad štiristo dinar jev. 
Ce v z a m e m o na p r imer v inogradn i š tvo in vsa s reds tva , k i j i h v inogra
dniki vložijo, vso de lo . po t em bi o d k u p n a c e n a grozdja m o r a l a biti od 
štirideset cfo pe tdese t d inar jev . 

V današn j i krizi, k o j e p r o b l e m h r a n e , bi na takšne podraž i tve bolj 
mogli vplivati sveti po t rošn ikov , pristojni o rgan i in inšpekci jske s lužbe . 
Danes SI ne m o r e m o zamisli t i u speha v kmet i j s tvu brez u m e t n i h gnojil in 
brez zaščitnih sredstev. T a k o s tane en kg šk rop iva za v inograd prek 
tisočaka, r e s d a ima to p o s e b n o šk rop ivo tudi svojo k a k o v o s t n o v rednos t , 
kljub temu ni novi t isočak tako mali d e n a r . 

D. F. 

Tedni kulinaričnih specialitet v podlehniškem motelu 
Zaradi velikega zan iman ja v j esen i , so se 

petrolovi motel i in restavraci je odločili za or
ganiziranje kul inar ičnih t edhov tudi v z im
skem oz i roma s p o m l a d a n s k e m času. Z a nas j e 
seveda najbolj z an imiv motel v P o d l e h n i k u , 
pravkar pa j e tam poteka l pus tn i teden , torej 
teden speciali tet . ki sodijo v pus tn i teden. D o 9. 
marca b o d o gostje uživali o b ribjih specia l i te-
tah. od 11. d o 16. m a r c a pa b o d o v kuhinj i , ki 
slovi po d o b r i h specia l i te tah pr ipravl ja l i iz
vrstne štruklje. 

Za naše kraie sicer še neob iča jna j ed bo na 
jed i ln iku od i8. d o 23. m a r c a . G r e za žabje 
"krake, ki s o p o svetu pa tudi že pri nas znan i kot 
odl ična j ed . p r emaga l i j e p o t r e b n o le p redso 

dek, in ko jih p o s k u s i m o prvič b o d o tudi žabji 
kraki postali sestavni del naš ih j ed i ln ikov . Med 
25. in 30. m a r c e m b o d o prišli na svoj račun vsi 
tisti, ki .se navdušuje jo n a d spec ia i i t e t ami iz 
konjskega mesa , m e d 1. in 6. a p r i l o m b o d o 
priredili v pod l ehn i škem mote lu teden sirov, 
vrsto kul inar ičnih t ednov pa b o d o zaključili 

med 8. in 13. ap r i lom, ko boste l ahko uživali o b 
s ladicah, ki že sicer pr ivabl ja jo š tevi lne goste v 
restavracije in mote le v okvi ru Pet ro la . 

Poleg posamezn ih gostov je to i dea lna 
pri ložnost za večje o rgan iz i r ane skup ine , ki j i m 
nudijo rezervacije. Izkoristi te torej pr i ložnost 
in obiščite motel v Pod lehn iku seveda v času, 
ko pripravljajo vam naj l jubšo specia l i te to , ki 
pa j c sicer ne more te dobi t i v n o b e n e m go
st inskem lokalu. 

J B 

USPOSABLJANJE ZEMLJIŠČ - GLAVNA 
IN STALNA SKRB 

Kmetijska zemlj iška skupnos t obč ine Ptuj 
je s svojo s t rokovno s lužbo v l anskem letu 
izvajala na loge in p r o g r a m e del p o zastavl je
nem p r o g r a m u za to leto. M e d g lavne akt iv
nosti sodijo p redvsem dela na pod roč ju 
usposabljanja m a n j v redn ih kmeti jskih z e m 
ljišč z ag r a rn imi ope rac i j ami . 

Z us tanovi tvi jo S a m o u p r a v n e in te resne 
skupnosti za mel ioraci jo v Pesniški dol in i , j e 
bila d a n a velika možnos t za ak t ivno u s p o s a b 
ljanje kmeti jskih zemljišč na enem od naših 
največjih h id ro in agromel iorac i j sk ih o b m o 
čij, oz i roma kompleksov , ki ni le p o m e m b e n 
za našo o b č i n o , t emveč za ce lo tno r epub l iko . 

V letu 1980 j e kmet i jska zemljiška s k u p n o s t 
skupaj s Kmet i j sko z a d r u g o Ptuj , k i j e investi
tor vseh h id ro in agromel iorac i j uspe la 
zaključiti de la na o b m o č j u 11 in 1 l / a H l a p i n -
ci v skupni površini 146 ha zemljišč n a ka te r ih 
je bil v letu 1980 posprav l jen tudi že prvi 
pridelek, ki j e bil kol ič insko m n o g o večji od 
pridelka v prejšnjih letih. 

V jesen i 1980 pa j e bila sklenjena tudi 
pogodba za pr ičetek del na projekt ih 10 — 
Mostje. 12 — Strejaci in 3 — Ločič v skupn i 
neto površini 302 ha. Dela p o tej p o g o d b i že 
izvajajo in b o d o zakl jučena v s p o m l a d a n s k i h 
mesecih. Zap isa t i pa velja tudi to, d a po vsaki 
nidro in agromel iorac i j i izvedejo še komasac i 
je zemljišč in tako ustvari jo boljše pogoje za 
obdelavo. 

Kmeti jska zemlj iška skupnos t j e v l anskem 
letu da la tudi p o b u d o za us tanovi tev S a m o u 
pravne in t e re sne skupnos t i za mel ioraci jo na 
hidromel ioraci jskem o b m o č j u Polskava na 
območju obč in M a r i b o r , Ptuj in S lovenska 
Bistrica. Izvoljeni iniciat ivni odbo r , ki ga j e 
vodila Z v o n k a Knežev ič j e svoje de lo zelo 
dobro opravi l in bo krruilu že svečan podp i s 
'sporazuma; s tem a k t o m bo p o d a n a z a k o n s k a 
možnost za akt ivnost i tudi na tem o b m o č j u . 
^ ' projektih j e K K Ptuj že v l anskem de lu 
pričel urejati svoje površ ine na lovrenSkem 
območju in so prvi rezultat i že vidni . 

V lanskem letu j e Kmet i j ska zemljiška 
skupnos t nada l jeva la tudi z manjš imi regula
cijskimi deli na po toku Belica skupa j z V o d n o 
gospoda r sk im podjet jem in O b m o č n o v o d n o 
skupnost jo iz M a r i b o r a . Pripravi l i so d o k u 
mentaci jo za uredi tev p o t o k a Zviren.ščina. 

Poroči lo o de lu kmet i j ske zemlj iške skup
nosti j e bila tudi ena izmed točk d n e v n e g a 
reda tretje r e d n e skupšč ine Kmet i j ske zemlji
ške skupnos t i Ptuj . V poroči lu pa j e bilo 
podan ih še nekaj zan imiv ih p o d a t k o v kot 
nap r imer : d a j e bi lo v l a n s k e m letu i zdan ih 
681 soglasij za s p r e m e m b o n a m e m b n o s t i 
kmeti jskega zemljišča od tega kar 528 pozit iv
nih kar p o m e n i , kot j e bilo v razprav i povda r -
jeno . okrog 46 hek ta rov zemljišč le tno v d r u g e 

' n a m e n e . 

Izvršnemu svetu SO Ptuj je bil p r e d l a g a n 
odlok o s p r e m e m b i n a m e m b n o s t i kmet i j ske
ga zemljišča in ga j e tudi o b r a v n a v a l ter 
menil , da bi bila višina p r i spevka v naši občini 
20 ods to tkov nižja kot j e p r e d l a g a n o venda r 
se delegat i s tem niso strinjali , češ da j e to 
p r e m a j h e n pr i spevek , zlasti ob n e n e h n e m 
pod raževan ju in o b velikih sredstvih, ki j ih j e 
p o t r e b n o odšte t i za usposabl jan je kmeti jskih 
zemljišč. Delegat i Kmet i j ske zemlj iške skup
nosti .so pred laga l i naj b o torej višina pr ispev
ka za s p r e m e m b o n a m e m b n o s t i kmet i j skega 
zemljišča vsaj v p r e d l a g a n i višini. 

V letu 1980 j e kmet i j ska zemlj iška skupnos t 
nada l jeva la z akcijo, da bi čim več za de lo 
n e z m o ž n i h k m e t o v s p o m o č j o p rež ivn inskega 
vars tva uvel javi lo svoje z a k o n s k e pravice . 
Velja zapisat i , d a ' b o o tem p o t r e b n o še 
m n o g o naprav i t i in b o d o svojo vlogo m o r a l e 
odigra t i komisi je za vprašan ja kmet i js tva in 
soc ia lna vp ra šan j a pri k ra jevnih k o n f e r e n c a h 
.socialistične zveze v kra jevnih skupnos t ih . 

Delegat i kmet i j ske zemlj iške skupnos t i so 
potrdi l i tudi zakl jučni r ačun za l ansko leto. 
de lovn i in finančni načr t za letošnje leto. ko 
n a m e r a v a j o nada l jeva t i s h i d r o in a g r o m e l i o 
raci jami ter komasac i j ami v Pesniški dol in i — 

usposobi t i n a m e r a v a j o 661 hek t a rov ter 
izvajati poprav l j a lna de la na že usposob l jen ih 
kmeti jskih površ inah , ki so bile lani za rad i 
n e u g o d n i h v remensk ih r a z m e r o b spravi lu 
s l a d k o r n e pese s težkimi stroji precej un ičene . 

V tem letu b o d o začeli z deli tudi na me l io ra 
cijskem o b m o č j u Polskave. 

Pristopit i bo p o t r e b n o tudi k izdelavi a g r o k a r -
te s ka t e ro b o m o n a t a n č n e j e opredel i l i po 
dročje naše občine za p r ide lovan je p o s a m e z 
nih kul tur , ag roka r t a pa b o služila tudi za 
izdelavo pros torskega p lana v obč in i in 
repub l ik i . N a ta način b o m o k o n č n o le prišli 
do realnih p o d a t k o v — k a j in kol iko l a h k o v 
Sloveniji p r i d e l a m o in kol iko i m a m o sploh še 
obde lova ln ih kmeti jskih površ in . 

Delegat i skupšč ine Kmet i j ske zemlj iške 
skupnos t i so v razpravi velik p o v d a r e k dajali 
p rav t ežavam s setvijo in p r ide lovan jem 
s l a d k o r n e pese. komasac i j am tudi na n e m e -
l ior i ranih območj ih , kjer bi l ahko bilo p r i d e 
lovanje cenejše in enos tavnejše pa tudi iz raba 
kmet i j ske mehanizac i je rac ionalne jša . M n o g o 
j e bilo govora tudi o mel iorac i jah zas tonj , o 
č e m e r j e pisalo v eni i zmed številk Večera , 
v e n d a r j e t reba poudar i t i , d a informaci ja ni 
p o p o l n a , da sicer res tečejo r a z p r a v e v zvezi s 
tem v pristojnih o rgan ih , v e n d a r pa še v e d n o 
ni n ičesar do rečenega , d o k o n č n e g a in op r i 
jeml j ivega , čep rav bi bi lo prav . d a bi p r i spe 
vek za mel ioraci je (kot tudi pr i spevek za 
o b r a m b o pred točo) plačevali vsi. saj j e tudi 
p o r a b a h r a n e , če že ne p r ide lovan je le te. naša 
s ta lna s k u p n a skrb . 

N a .skupščini j e bila beseda še o s rednjeroč- . 
n e m p l a n u kmeti jske zemljiške skupnos t i Ptuj 
za o b d o b j e 1981 — 1985. o pro jek tu za 
mel ioraci je na o b m o č j u Polskave in o s a m o u 
p r a v n e m s p o r a z u m u o temelj ih p l ana Kredj t -
ne b a n k e M a r i b o r in z d r u ž e n e b a n k e l jub
l janske b a n k e z d r u ž e n e b a n k e za to s rednje
ročno o b d o b j e . 

N . K o t a r 

v BISTRIŠKI OBČINI BODO POSEJALI 
VEČ SLADKORNE PESE 

Zimski č a s j e tudi pr i ložnost , da se p r ip rav i 
mo na s p o m l a d a n s k o setev in d ruga dela v 
l^metijstvu. M e d t e m ko so m n o g a de la v 
preteklih letih kmet je opravi l i že v pozn ih 
jesenskih mesecih , tega zadnja m u h a s t a jesen 
m zgodnja z ima nista dovol jevala . M n o g e 
pridelke j e bilo za to p o t r e b n o spravl ja t i , ko j e 
zemljo že pokr iva la snežna odeja , ki j ih j e 
Uničeval mraz in nas pesti la časovna stiska. 

Da bi se v p r i h o d n j e m o b d o b j u , še p o s e b n o 
^ letošnjem letu kar najbolje pr ipravi l i in 
Nadomestili z a m u j e n o tudi na kmet i jskih 
Površinah obč ine S lovenska Bistrica, so čas 
r imskega mrtvi la porabi l i za akcijo dogova r 
janja o ka r najbolj s m o t r n i p o r a b i kmet i j sk ih 
površin. 

P o s e b n o pozornos t so posveti l i izpolnjeva

nju načr ta iz p re tek lega leta. to j e zagotovi t i 
s ladkorni tovarni v O r m o ž u kar največje 
količine s l a d k o r n e pese. V bistriški občini v 
l anskem letu p lan ni bil u resn ičen , za to so v 
letošnjem letu sklenili površ ine s s l a d k o r n o 
peso razširiti . S tem n a m e n o m .so v j a n u a r j u 
in februarju na o b m o č j u o b č i n e Slovenska 
Bistrica, p r edvsem v krajih z večjimi kmet i j 
skimi pov r š inami p reds tavn ik i kmet i j ske 
zad ruge , obč inske organizac i je S Z D L . s k u p 
ščine obč ine S lovenska Bistrica in tudi p red
stavniki s l a d k o r n e t ova rne iz O r m o ž a , o rgan i 
zirali razgovore z z a s e b n i m i kmetova lc i . N a 
njih so se dogovar ja l i o kmeti jski p r o b l e m a t i 
ki in še p o s e b n o o povečanju površ in zasaje
nih s s l a d k o r n o peso. Ke r so bili zbor i d o b r o 
ob i skan i , so ti dosegl i tudi svoj n a m e n , saj j e 

pričakt)vati . da se bo letos vel iko več zasebn ih 
kmetov odloči lo posejat i s l a d k o r n o peso na 
svojih njivah. O b tem je p o m e m b n o tudi 
spoznan je , da ne drži t rdi tev, da zemlja na 
o b m o č j u bistr iške obč ine ni p r i m e r n a za to 
ku l tu ro , saj so bili uspehi iz p re tek lega leta 
zelo dobr i , kar 43 ton na hektar . K t e m u pa 
b o d o p r ipomog le tudi olajšave, ki j i b za 
pr ide lovalce s l adkorne pese dajejo za in teres i 
rani . 

V le tošnjem letu načr tuje jo , d a b o d o na 
zasebn ih površ inah bistriške obč ine pridelal i 
to poljščino na okoli 30 hektar j ih kar bo 
p o m e n i l o tudi uresničenje zas tavl jenega pla
na za leto 1981. 

Viktor Horva t 

KfflETI J / K i K O m B I f l A T P f U J 
K o m i s i j a za d e l o v n a r a z m e r j a 
K M E T I J S K E G A K O M B I N A T A P T U J 
D E L O V N A S K U P N O S T S K U P N I H S L U Ž B 

objavlja 

dela oziroma naloge 

O P R A V L J A N J E K O M E R C I A L N I H D E L Z A A G R O Ž I V I L S T V O 

Pogoji: ekonomis t komercialne s m e n ali komercialni tehnik in tri leta 
delovnih izkušenj. Poznavanje nabavnega m prodajnega trži
šča kmetijskih pridelkov in zaščitnih sredstev ter predpisov, 
ki urejajo komercialno pos lovanje . 

Rok prijave je 15 dni po objavi 
Vloge za objavljena dela oziroma naloge poslati na naslov: 
Kmetijski kombinat Ptuj, kadrovska služba, Muzejski trg 2, Ptuj. 
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PREBIVALSTVU 
ZNANJE PRVE 

POMOČI 
Množično usposabljanje prebivalstva v znanju prve pomoči je ena od 

osnovnih nalog Rdečega kri /a na področju zdravstveno vzgojnega delo
vanja. T o delo je že tako široko vpeljano, da Rdeči križ izvaja to dejav
nost skladno s p rogramom dela. Svojo dejavnost usposabljanja je «e 
povečal v okviru akcije , ,Nič nas nc sme presenet i t i" . 

V letošnjem zimskem izobraževalnem programu smo že izvedli tri 80-
urnc tečaje prve pomoči za naziv bolničarja v ekipah civilne zaščite. V 
krajevni skupnosti Trnovska vas je uspešno zaključilo ta tečaj že 16. 
januarja 26 tečajnikov." V krajevni skupnosti HU 1)1 N A—BRST.II in 
Spuhlja je opravilo izpit že 19. februarja 25 tečajnikov. Za organizacijo 
združenega dela M I P (Merkator , Izbira, Panoni ja) je opravilo izpit 26. 
februarja 29 tečajnikov. 

Stiriindvajseturni tečaj prve pomoči za naziv pomožnega bolničarja je 
bil zaključen v četrtek 26. februarja v Vzgojno varstvenem zavodu Ptuj , 
kjer je uspešno opravilo preizkus znanja 25 vzgojiteljic. Znanje pridoblje
no v tečaju jim bo kori.stilo pri delu za preprečevanje eventualnih nesreč 
pri otrocih ter za včlanjanje v ekipe civilne zaščite. 

Za vse tečaje je treba povdarit i , da so tečajniki osvojili temeljito /na
nje iz osnov prve pomoči, žrtvovali og romno svojega prostega časa, prav 
tako predavatelji zdravniki in medicinske sestre in s tem prispevali, da se 
dviga strokovna usposobljenost pr ipadnikov CZ v krajevnih skupnostih 
in delovnih organizacijah. •, 

Za KS Rogoznica, Diišan Kvcder in I r a n c Osojnik s e j e 26. februarja 
začel še en 80-urni tečaj prve pomoči . Tečaj obiskuje 34 tečajnikov. 

V KS Ptujska gora in KS Hajdina že začneta v dogovoru z oddelkom 
/a ljudsko o b r a m b o še 2 tečaja prvle pomoči z 80- urnim programom, ki 
bost;i(prvi polovici marca. . - j . • 

Tildj,,tečaji,za, nego bolnika sin\poškodovanca se pričnejo v začetku 
m a r c a v ' ' K S P o d k h n i k in KS Zavrč. Ti tečaji so zelo dobrodoš l i š e zlasti 
na manj razvith pbmočjih Sloven.skih goric in Haloz, kjer je čedalje več 
ostarelih in bolnih osamljenih ljud!,:da jim lahko sorodjiil<Y, znanci in so
sedje v primeru poffcbe pomagajo . 

Z zaključki teh tcčt^ev bodo KS in organizacije združenega dela dobile 
usposobljene lju"di, ki bodo lahko pomagali ob elementarnih nesrečah in 
pri obrambi domovine, torej sebi in drugim ob vsakem času. 

Neprestano tudi tečejo tečaji prve pomoči za voznike motornih vozil. 
Do' sedaj so bili že tečaji z 90 udeleženci. Tudi z zdravstveno vzgojo izvaja 
OORK Ptuj svoj začrtani program v boju proti kajenju. V dogovoru z 
^^K SZDL in pospeševalno Službo za delo s kmečkimi ženami izvaja or-

acija RK predavanja o škodljivosti kajenja, boju proji visokemu kr-
:nu pritisku, boleznim srca in ožilja, nekaterim pljučnim obolenjem. 
Predavanje o tem je bilo že izvedeno v KS Markovci in v.Ptuju z aelo 

visoko ud''!-.'-*bo nnsI;;":i!-.-c\ Prodvuiera enak a predavania še sledijo v 
M a -

MGn. 

V vseh kra jevn i l i skup / ios i in obč ine Lcna rvže po teka jo p r ip rave n a 
s p reb iva ls tva d o ka te rega nas loči le m e s e c dn i . Od p rvega d o 

dese tega ap r i l a b o d o popisovalc i v vseh sedmih -k ra j evn ih skupnos t ih 
obiskal i gospodin j s tva , kjer pa si popisovalc i želijo, dM bi j ih p o v s o d 
pomaga l i t ako , d a bi popis po teka l n e m o t e n o . 

Popis ni le e n o s t a v n o preš tevanje prebivaLstva. p a č pa si od njega 
o b e t a m o tud i n e k a t e r a d r u g a spoznan ja , k a k š n o j e življenjsko g iban j e 
v do ločen ih predel ih obč ine o z i r o m a v kra jevnih skupnos t ih , kakšna j e 
kvalif ikacijska s t ruk tu ra o b č a n o v in v kakšn ih s tanovanj ih ž iv imo. V 
vseh kra jevnih skupnos t ih si tudi p r i zadeva jo , da b o d o prvi rezul ta t i že 
znan i sredi apr i la . 

J a n e z L o r b a r 

KSKEBEU 

Enotni v odločitvi 
V najvišje ležeči kra jevni skupnos t i na o b m o č j u obč ine Slovenska 

Bistrica, v K S Kebe l j . tud i nedel jsko s labo v r e m e ni mog lo prepreči t i 
od ločnos t i k ra janov , d a s svojim g lasom pr ispevajo za lepšo p r i hodnos t 
svojega življenjskega okoija. 

V nede l jo . 22. februar ja s e j e kljub s lab im v r e m e n s k i m pogo jem 
r e f e r e n d u m a ude lež i lo skoraj sto ods to tkov volilcev, ki so se z 90 ods to tk i 
izrekli, d a b o d o v nas lednj ih pet ih letih, to j e d o 1985 uresničeval i svoje 
po t r ebe , p r e d v s e m p o k o m u n a l n i urejenost i in še neka te r ih d rug ih , nič 
manj p o m e m b n i h , z las tn imi sredstvi . 

Pr ičakujejo, da b o d o s k ra jevn im s a m o p r i s p e v k o m zbral i nekaj nad 
dva mil i jona d inar jev , od tega b o d o največ namen i l i za asfal t i ranje ceste 
Kebel j -Cezlak in o b n o v o več k i lomet rov drug ih krajevnih cest. Velik del 
sredstev b o d o namen i l i tudi za uredi tev vasi M o d r i c in sof inanci ranje 
uredi tve ku l tu rnega p ros to ra na Kebl ju . Prebivalci K S Kebe l j . od ka
terih j e večina iz vrst kme tova l cev z doka j visoko s t a ros tno s t ruk tu ro , saj 
mlad i še v e d n o odha ja jo v d r u g a indust r i j ska središča, si s t ako zasta
vljenim p r o g r a m o m r e f e r e n d u m a želijo zagotovi t i lepšo pr ihodnjos t 
svojim mlajšim r o d o v o m , da bi se v večjem številu odločal i ostati na 
domač i j ah . 

Viktor Horva t 

SLOVENSKA BISTRICA 

Impulzi slabe volje 
Prebivalci o b č i n e S lovenska Bistrica, p o s e b n o pa telefonski na -

ročnikij, se pri u p o r a b i te lefonov srečujejo s t ežavami v te lefonskih 
zvezah. D o moten j pr ihaja p r e d v s e m zarad i p r e o b r e m e n j e n o s t i seda
njega te lefonskega omrež ja v tej obč in i , še p o s e b n o pa v vozliščni 
av tomatsk i central i v Slovenski Bistrici, ki že nekaj časa ne zadovol ju je 
vsem p o t r e b a m , ker j e t r e n u t n o na njo p r ik l jučeno blizu 700 na ročn ikov 
in pet cen t ra l . 

V zadn j em o b d o b j u pri telefoniji v bistriški občini beležijo tudi s k u p n o 
z na ra ščan jem zah tev po novih telefonskih š tevi lkah m o č n o nara.ščanje 
števila telefonskih impulzov , izmerjenih v e n e m fneî egu^f,., .• • . . . • 

Delavci P T T v Slovenski Bistrici za ta p r o b l e m že -rftflgo vedo. D o 
hitrejše rešitve pa ni niogo€c priti , saj .se tudi oni srečujejo s finančnirni 
t ežavami pri gradnj i načr tovan ja nove te lefonske cen t ra le , ki bi k o n č n o 
rešila Bistr ičane in. oko l i čane nepr i je tnos t i s ka te r imi .se n e m a l o k r a t 
srečujejo pri te lefoni ranju . 

Viktor Hi 

MED MLADIMI V IMLENI 

Pomemben člen 
vaške samouprave 

v nadaljevanju naših reportaž o 
/ iv lun ju in delu mladih z območja 
Ha lo / gostimo tokrat mlade i/ os
novne o i t :an i /ac i |e ZSMS v Dolcni 
na obronkih Ha lo / . Vanjo je vklju
čenih okoli 1.̂ 0 mladih iz naselij 
Dol ina , Zgornja Pristava, Popovci 
in BokCka wis. Vsi pa seveda niso 
naibolj aktivni. Tistih šestdeset, ki 
se ti miljo in so dclav ni pa daje sliko 
dobre in homogene ter predvsem 
aktivne osnovne organizacije. 
Takšno nam je predstavil njihov 
predsetinik Ivan Cebek: 

, ,Sede/ naše osnovne organizaci-
le le v domu družbenopolit ičnih or-
gani /a t i j v Doleni, kjer imamo tudi 
svoje prostore, zato se toliko lažje 
vkljiičuienio v vseobl ikeakt ivnost i 
k ia jeu ie skupnosti . Moram reči, 
d,i so se i j a š i člani vključevali v vse 
pl.ijiiranc .tkcije KS v lanskem letu 
in to v precejšnjem številu. Precej 
smo imeli tudi samostojnih delov
nih akcij. Tako smo grarno/irali 

Ivan Cebek, predsednik osnovne 
<>rt?,anizacije mladih > Doleni 

est, urejevali smo naše okolje, 
v lelovnli smo na udarniškem 
dnevu b i igad i r j evMDA Slovenske 
gorice v Doleni, n.ijveč svojega dela 
pa.smo vložili v priprave in soizved-
1x3 p ra /novanja našega prvega kra
jevnega pra /n ika . Uspešni pa smo. 
bili tudi na J<ultur!ieni in športnem 
p o d r o č n i . " 

Kako pa sodelujete mlati 
ostalimi družbenopolitičnimi opj 

• ni/aci jami v -KŠ Dolena?. 
/ e l o dobro . Mladi so delegati 

ds tavnikiv vseh teh organiza-. 
m nas dobro /as topajo . Mladi 

iiiKiiiio svojo besedo, kadar je to 
potrebno, v glavnem pa najdemo 
skupen je/ik in starejši krajani i/ 
teh dru/benopoli t ičnih organj/.acij 
nam radi pomagajo s svojimi i/kiiš 
m a m i . ' ' 

Kaj pa sekcije v vaši osnovni 
ijani/aeiji ali delujejo aktivno? 

, , \ e e sekcij imamo in vse so r.i/-
meioma aktivne. Naj omenim 

srkciio za kulturo, ki sodeluje na 
\ s e h p ros i .u ah v naši KS, pa šport
no sekcno, ki je v zadnjem času do-
s.jjla nekaj dobrih re/ul tatov. V 
g l a M i e i i i pa so mladi vključeni v vsa 
diuši^a \ Doleni, tako, da je našo 
priscitnost čutiti povsod.." 

K,11 p a s sosednjimi aktivi ali os-
n o \ i i i i n i organi/aci jami mladih, 
k.iko sodelujVte z njimi? 

, ,Naša osnovna organi/acija 
. ik t imo sodeluje s sosednjimi 
sorodnimi organi /aci jami. Pred
vsem pa z OO postaje milice Ptuj s 
katero smo pobrateni . Več akcij 
n.is' / d ru /u j e , najpomembnejša pa 
je prav gotovo urejanje spominske
ga obeležja nad Sclami iri v /gorn j i 
Pristavi. Pr ipravl jamo tudi ra /ne 
skupne družabne večere s kulturni
mi programi, skratka naše sodelo-
v.injc se iz dneva v dan krepi in do
biva nove ob l ike . " 

Kaj pa letos, kakšne akcije 
pretK itle\ ate? 

Milena Valant, članica predsed
stva zadolžena za ku l tu rno d d a -
vnosl. 

i u d i leios se i h u h o n i i a u i \ K i j u -
\ s e akcije KS. Predvsem gre 
: ' .o/iranjc cest in postavitev' 

1 posiajališe, skratka vse 
:irano v okviru KS je pla-_ 

iiidi v našem delu in 
.lili se J i o m o , da bo to tudi 

in. Želimo se tesneje pove
dmi vojaki iž osnovneor-
•/.SM.I v garni/ijjJ->uŠana 
' ' luju. Misl-tnf pa, da je 

• ipomcnfbncjša na loga , 
i.letovanje v; spbmUidan^ 

'sič nas ne sme presenetiti 
.1 pa bomo sodelovali še 

n.! n e k , u e r i h drugih akc i jah ." 
Kulturna tlejavnost je med 

mlatlimi v Doleni v zadnjem času 
dobro /a / ivela . Največ zaslug /a to 
ima tamkajšnji ' prosvetno druš tvo 
v k ,!ti'reiTi je najvač- aktivnih 
mladincev. V okviru sekcije za kul
turo iispcšno deluje knjižnica, folk
lorna skupina in plesni tečaj, ki se 
l e v lanskem l e t u /e lo dobro obnc-

sel. Milena Valant je članica pred
sedstva osnovne organizacije 
ZSMS in kulturne sekcije: 

,,V naši knjižnici imamo na raz
polago okoli 360 raznih knjig, od 
pustolovskih romanov, vojne 
literature do izobraževalne literatu
re. V okviru te knjižnice smo lani 
uspešno i/vedli razstavo pod naslo
nom: /godov inski" ra /voj KS Dole-

,n . i ter življenje med in po NOB. 
Kuji/nica je odpr la vsako soboto 
od 9. do 11. ure, radi pa jo 

Danilo Glažar predsednik športne 
sekri je 

Ara-

ai smo prvič organi/iraji pJes-
, .a i in je zelo dobro uspel. Us

pešno ga je vodil Aleksander, zato 
smo se odločili, da ga bomo letos 
ponovno organizirali, saj so se mla
di do sedaj naučili že več plesov. 

Kar se tiče folklorne skupine, 
smo že decembra lani izbrali 26 naj
mlajših kandidatov, predvsem cici
banov in pionirjev. Letos januarja 
smo pričeli z vajami in sicer se ses
tavljajo vsako soboto popoldne. 
.Skupino vodi Cvetka Clatz iz Ptu
ja, program pa obsega folklorne 
plese slovenskih pokrajin. Prepri
čani siiio, da" s teminajra/ l ičnejšimi 
aktivnostmi podružbl jamo kulturoj 
jo približujCino Ijtidems predvsem 
pa mladi generaci j i ." 

• ! Spo j ina srt<,cija-.akti>ca,mladih v 
Doleni" j ^ ( Ž5dnjetn''času dosceta 
več dobrih rezultatov. O len 
njen predsednik Danilo Cilažar 

Ulnski:m Tetu gmo v športni 
sekciji namenili /lajvčč- aktivnosti 
malemu nogometu, predvsem 

. zaradi tega, ker n a r a p r j m a n j k u j e j a ^ 
.>Špor:tni rekviziti. Najbplj .pa po • 
' šamo igrišče. Klj,ub temu smo >. 

lem nogometu sodelovali' ne 
lirjih Sirom ptujske občine 
obro smo.povezani s š p o r ; 

. c i j a m i drugih aktivov in o 
nih organizacij mladih. SodeK 
sjno v tekmovanju mladi h ob 
vu ml.idosti, k jer smo-irncli n 
uspehov prav v malem nogoi 
Ra/en tega pa smo sodelovali 
raznih drugih srečanjih na po 
ju teK'sne kulture mladih. 7 
v s a ta dejavnost sloni na c 
amater izmu, sami si plačujem, 
tovanja na razna srečanja, san 
simo tudi vse ostale stroške^ 
da s m a s takšnim stanjem k 
lahko zadovol jn i . " * M. O 

Dom družbenopolitičnih organizacij v Doleni , kjer imajo mladi svoj 
pro.stor. 

88 dreves za Ti)a 
Pred le tom je bila v K S Ci rkovce e n a O O Z S M S . pozne je 

reorganiz i ra la na 5 osnovnih ,o rgan izac i j in sicer Šikole — Stražgc^ 
J a b l a n e — Pongerce . C i rkovce , S ta roš ince in M i h o v « — D r a g o n j a vas.^ 
S to reorganizac i jo s m o dosegl i večjo ak t ivnos t m l a d i n e in boljSb in
formiranost . 

Vsaka O O j e sestavila p lan dela . Lani s m o imeli ka r prepej delovnih ' 
akcij, na kater ih j e bilo precej mlad incev . Kopa l i s m o j a r k e za ozemlj i tev 
telefonskih d rogov , čistili okolje , uredi l i pokopa l i š če idr. V k ra j evnem 
svetu so O O p o v e z a n e tudi z d r u g i m i O O v občini Ptuj . kot so Ha jd ina 
in Medvedce . 

N a š največji p r o b l e m j e . da n i m a m o svojih p ros to rov , kjer bi se 
:stajali. Ses tanke imarfio v gasilskih d o m o v i h in pros tor ih K S Ci rkovce . 

Radi bi organiz i ra l i tudi kakšen d r u ž a b n i večer, v e n d a r to ni m o g o č e , ker 
n i m a m o p r i m e r n e g a p ros to ra v d o m u kra janov , č e p r a v so n a m ga 
obljubili . N a j e m n i n a za u p o r a b o p ros to rov v d o m u k ra j anov j e za 
mlad ince previsoka . V p lanu K S za leto 1981 /85 j e n a č r t o v a n a gradnja 
poslovne s t avbe , kjer naj bi tudi mlad inc i dobi l i svoj p ros to r . V e n d a r j e ' 
to za sedaj s a m o še upan je . 

Akt ivni s m o tudi na š p o r t n e m področ ju . Organ iz i r a t i n a m e r a v a m o 
n o g o m e t n o ligo. t e k m o v a n j e v š ahu . n a m i z n e m tenisu in d rug ih špor tn ih 
panogah . Sode lu j emo tudi na k u l t u r n e m področ ju , saj s o d e l u j e m o na 
večjih pros lavah , d e l u j e m o pa tudi v PD. V b o d o č e b o m o organiz i ra l i še , 
d r a m s k o sekcijo. J 

V načrt naših de javnos t i s m o si zadal i p o m o č os ta re l im o b č a n o m pr i / 
delu. urejevanje cvetl ičnih gred; p o m a g a l i pa b o m o tudi posadi t i 8 8 . 
dreves v spomin tovar išu T i tu . M e t k a Jer jč 

Za popis dobro pripravljeni 
E n a k o kot drugje tudi v občini Slov. Bistrica tečejo s k r b n e p r ip rave 

na popis prebivals tva , gospodinjs tev in s t anovan j . Pred dnev i se j e 
sestala pop isna komisija in uootovi la . da vse p r ip rave tečejo v sk ladu s 
p r o g r a m o m . Med n a j p o m e m b n e j š i m i n a l o g a m i j e p rav g o t o v o i m e n o 
vanje popisovalcev in inštruktor jev ter nj ihova l i sposobuev . Tej nalogi 
b o d o v naslednjih d n e h posvetili največ pozornos t i , saj bo t reba preveri t i 
d o k u m e n t a c i j o , pr ipravi l i ob razce po popisn ih okol iških , razporedi l i 
popisova lce in inšt ruktor je . P o m e m b n a naloga j e tudi izpolnjevanje 
p o m o ž n i h popisnic za de lavce na z a č a s n e m de lu v tujini, sode lovan je s 
kadrovsk imi s lužbami v organizac i jah z d r u ž e n e g a de la in skupnos t ih in 
p o d o b n o . Viktor Horva t 

ČEVLJARSKA OBRL SE PREUSMERJA V 
IZDELAVO ZAŠČITNIH SREDSTEV 

Kljub n e s t a b i l n e m u pokl icu v 
čev Ijarski obr t i , so še p o s a m e z n i 
ki, ki se ukvarja jo s popravi l i o b 
utve, ker je tudi čevelj vse bolj 
d rag . Po drugi s t rani pa se ti p re 
usmerjajo v izdelavo zašči tnih 
sredstev, p redvsem: zaščitnih če

vljev za težko industr i jo . T a k o iz
delujejo za t o v a r n o glinice in 
a lumini ja Kidr ičevo rokavice , 
razne filtre za stroje in še d r u g a 
zaščitna sredstva. 

Čevl jarska de lavn ica j e z n a n a 
po Sloveniji , saj izdeluje zašči tna 

sredstva tudi za t rgovine , ki se 
ukvarjajo s p roda jo zašči tnih 
sredstev, z n j imi je tudi naprav l j en 
spo razum za n a b a v o deviz, ki so 
za neka te re ar t ik le še k a k o po
t rebne . 

Ker je de l avn ica v K id r i čevem 

bila n a m e n j e n a za popr^^ i l a , j e 
tudi o b d r ž a l a to oprav i lo , d a en 
de lavec s t a lno de la te usluge o b 
č a n o m in izdeluje tudi po m e n . 

Ka r j e pred leti oprav l ja la de 
lavčeva roka . iz rezovanje m o d e 
lov, j e d a n e s zamenja l s troj , kjer 
l ahko zaposl i žensko ^ e l o v n o silo. 
Predvsem pa ženske opravl ja jo 
delo tudi s š ivalnimi stroji. Saj ima 
čevljarska de l avn ica od 16 z a p o 
slenih pet žensk, ki i^pravl ja jo vsa 
ta dela . T r d o j e 16 de lo in min i 
malni O D za re i mar l j ivo de lo . 
ker so p l a č a n i / p o uč inku dela . 
Delavnica obstaja že iz leta 1949 
in se srečuje p redvsem s t ežavami 
iri nabav i usnja, lepila in še ne -
caterimi art ikli . Največje težave 
pa imajo s prostor i , ki ne ustrezajo 
njihovim p o t r e b a m , saj neka te r i 
delavci opravl ja jo kar d o m a 
usluge, ker v de lavnic i ni dovolj 
prostora . K l jub it^mu vz t ra jno 
dc la j iun do<ftrgaj(rvtdrit rezul ta te 
pri izdelavi^ _vsch vrs}. zašči tnih 
srcdslev''nV^">rod«k'44v 'nosti dela v 
tej s t roki . . 
' ' • B e s e d i l o m posne 

K o n r a d Zorec 
Po 40 letih takšnega dela si čevljar 
resnično zasluži pokojnino. 

Pri šivalnih, strojih v čevljarstvu so uspešno poprijele ženske roke, čeprav 
je delo zahtevno in vsaka neprevidnost lahko pov/.roči nesreč«*. 



Avtorji ustnega časopisa v domu JI.A Številni poslušalci so z zanimanjem prisluhnili posameznim rubrikam 
Foto: M . Ozmec ustnega časopisa Foto: M , Ozinec 

USTNI ČASOPIS V DOMU JLA 
Konfe renca Zveze social is t ične 

mlad ine Jugoslavi je pri ptujski 
vojni pošti , k o n k r e t n o njen o d b o r 
za k u l t u r n o de javnos t , j e v s o b o t o . 

2 8 . februarja organiz i ra l ustni 
časopis. V dvoran i d o m a J L A v 
Ptuju se j e poleg vojakov zbra lo še 
precej m l a d i h iz o snovn ih orga

nizacij Z S M S Hajd ina in iz kra
j evn ih skupnos t i Ptuja, pa tudi 
d rug ih gostov. 

Ustni časopis, ki g a j e nadvse 

uspešno in domise lno vodil vojak 
Vili Pšeničny, je obsegal nas lednje 
»rubrike«: 

M e d n a r o d n i položaj o konfe
renci minis t rov neuvrščen ih v 
Nevv Delhi ju — na vprašan ja j e 
odgovarjal Mihae l G o b e c , p red-
sdnik komisi je za m e d n a r o d n a 
vprašanja pri O K Z K S Ptuj. O 
razvoju n a r o d n o osvobod i lnega 
boja na j i a šem o b m o č j u je govoril 
Karel Ž m a v c - G o r a z d . nekdanj i 
k o m a n d a n t Kozjan.skega o d r e d a . 
Sodelovanje med m l a d i m i p tu j 
ske občne in vojaki vojašnice 
Dušan K v e d e r T o m a ž j e opisala 
Dragica Voda . p r edsedn i ca O K 
Z S M S Ptuj . O ku l tu rn i de javnos t i 
med vojaki je spregovor i l vojak 
Boris K o m n e n i č . ki j e pokl icni 
gledališki in filmski igralec. Nje-

. besede j e pot rd i l tudi pevski 
i n an sambe l Art i l jerac. k i j e 

Li-sini ča.sopis povezoval v celoto . 
Zan imive .so bile tudi p r ipoved i o 
.športnem življenju, ki so j ih p o 
vedali Vojak Z v o n e Mihel ič , 
znani judoist in vojaka b ra ta 
Flego (dvojčka) , z n a n a jugixslo-
Vanska igralca tenisa. ff 

Najdelavnejši 
v občini 

v G r a d i š č u v Slovenskih gori-
.cah je imelo tamkajšn jo k u l t u r n o 
prosvetno d ruš tvo E m e s t e k G o -
lob-Peter, vol i lno in p r o g r a m s k o 
konferenco, ki p a ni bila t ako 
obiskana kot so si j o ku l tu rn i 
ustvarjalci v Gradi.šču želeli , 
-vendar j e uspela . 

K u l t u r n o p rosve tno d ruš tvo 
Grad išče , k i j e e n o najbolj de jav
no v lenarški občini , za ka r 
potrjujejo nj ihove š i roke akcije 
in uspehi , j e na konferenci p re 
gledalo dosedan je de lo in spreje
lo tudi novi p r o g r a m za leto 
1 9 8 1 . N a konferenci so izvolili 
tudi novi up ravn i in n a d z o r n i 
odbor , za novega p r e d s e d n i k a 
K U D G r a d i š č e j e bil izvoljen 
Drago Lipič. J a n e z Lorbe r 

Poda tk i o uveljavljanju delegat
skih odnosov v kulturni skupnosti 
obč inePtu j kažejo, da z obstoječlnt 
stanjem ne moremo biti zadovoljni. 
Strokovna služba kulturne skup
nosti je posredovala vsem delegaci
jam in konferencam delegacij 
vprašalnik o delu v preteklem letu. 
Nanj je odgovori lo le 1 3 delegacij, 
od tega deset, ki delegirajo delegate 
v zbor uporabnikov in tri , ki de
legirajo delegate v zbor izvajalcev. 
Vendar .so bili tudi ti vprašalniki 
pomanjkljivo izpolnjeni, brez pred
logov za bolj uspešno uveljavljajije 
delegatskih odnosov v kulturni 
skupnosti občine. ' 
i Mnen*}^ o gradivih, ki j ih 

prejemajo delegati za seje skupšči
ne so deljena. Nekatere delegacije 
menijo, da so d o b r o prfpravljena, 

' pa, da so preveč s t rokovna, 
alo izčrpna, da je obrazložitev 
ilo ali pa preveč, 

vprašanje, kako delegacije 
a^ . jca jo delegate, ki se bodo ude

ležili seje skupščine, je šest de

legacij odgovori lo, da izberejo 
^delegata po strokovni usposoblje
n o s t i glede na obravnavano gradi
vo. Ostali izberejo delegata ali po 
vrstnem redu ali pa imajo stalnega 
delegata. Večina delegacij ;ma teža
ve s sklepčnostjo, kljub dobrim de
lovnim pogojem. 

Pri oblikovanju stališč, pr ipomb 
ali predlogov k posameznim toč
kam dnevnega reda, ki jih obravna
va skupščina, le redko sodelujejo 
družbenopolit ične organizacije ali 
strokovne službe, pa naj gre za 
organizacije združenega dela ali za 
krajevne skupnosti . V večini prime
rov gradivo predela vodja delegaci
je ali kojiference delegacij, v nobe
nem od vrnjenih vprašalnikov pa ni 
odgovora na vprašanje, — ali de
legati, ki se udeležijo Stje skupšči
ne, poročajo o poteku seje. 

lasno je , da je na,podlagi le 1 3 . 
Miolno izpolnjenih vprašalni-

težko oceniti stanje na 
području uveljavljanja delegatskih 
odnosov v kulturni skupnosti ^ 

vprašalnike je prejelo 9 3 delegacij 
oziroma konferenc delegacij. Ven
dar je iz posredovanih podatkov 
moč sklepati, da so uveljavljene 
metode dela premalo učinkovite. 
Delegati se še vedno v,se premalo 
zavedajo svojih dolžnosti in pi-avic, 
odgovornost i in nalog, ki so jim 
zaupane. O tem govori podatek, da 
je bila povprečna udeležba de
legatov zbora uporabnikov na petih 
sejah skupščine le 54-odstotna , v 
zboru izvajalcev pa 77-ods to tna . 
Na sejah skupščine je bilo 
7;i>uivljenih trinajst delegatskih 

anj , večina v zvezi z obravna-
amoupravnega sporazuma o 

• l ih plana kulturne skupnosii 
>redniernčno obdobje . 

. 'bčinske 
K u i i u i . u ^Ku,^,,^,,!;, k: J.- želela z 
anketo ne samo preveriti ures-

anje delegatskih odnosov t;' 
•-•redvsem dobiti predloge 

cijšanjc le-teh, ostaja prazi:; 
rok. Dobila je le približno sliko o 
premalo uveljavljenih "in nedosled-^ 
no uresničevanih delegatskih , 
razmerjih. Kako popraviti in 
odpraviti nedoslednosti , izboljšati . 
delovne metode in zagotoviti aktiv
no sodelovanje vseh delegatov v 
razreševanju razvojnih vprašanj na ' 
področju kulture ostaja torej — . 
vsaj zaenkrat — uganka! Na 
delegatih .samih je , da jo poskušajo 
čimprej in čimbplje rešiti. Gotovo 
pa je zgolj z odgovori na 
vprašalnike ne bo moč rešiti. Rešiti 
jo bo moč le z zavzetim in zavest
nim delom vsakega posameznega 
delegata. 

N. Dobljekar 

V Obrežu, vasici kraj Središča, se v domu kulture spet dogajajo 
pomembne stvari. Namreč skupina mla jš ih vaščanpv, članov dramske 
skupine, je pripravila igro v dveh dejanjih in takole obudi la spomine na 
pretekla leta, ko so starejši člani zelo uspešno izvajali igre. 

S svojim igranjem so razveseljevali vaščane v zimskih časih. Mislim, 
da bi se v nadaljnje delo dramske skupine morali vključiti tudi starejši 
člani Marčec, Masten, da bi skupaj z mlajšimi pripravili spet nekaj 
pomembnega in razveselili občane . S pomočjo kakega strokovnjaka bi 
delo dramske skupine v Obrežu lahko dcseglo lepe uspehe in nadomestilo 
gledališče, ki je precej oddal jeno in za kmeta nepriljubljeno. Ce bi pa bilo 
več predstav domače skupine, bi bilo tudi več možnosti za razvedrilo 
kmetov. T. L 

Učenci in učenke p e d a g o š k e g imnazi je v 
Ptuju s m o v t ednu od 1 6 . - 2 . februar ja 1 9 8 1 
opravljali p e d a g o š k o p r a k s o na o s n o v n i h 
šolah ptujske in o r m o š k e obč ine , — prav i lo 
ma tistih, ki s m o j ih p red n e d a v n i m še s a m i 
obiskoval i . P rak t ično usposabl janje bodoč ih 
prosvetn ih de lavcev j e p o m e m b e n de javnik 
obl ikovanja m l a d e g a č loveka, ki se j e odločil 
za učiteljski poklic, saj je takra t prvič s p r e m 
ljal p o u k kot opazova lec , ne pa kot ak t ivni 
ude leženec vzgo jno izobraževa lnega procesa . 

Praksa j e bila p r e d h o d n o n a č r t o v a n a in j e 
bila rezul ta t sode lovan ja vods tva g imnazi je , 
vodstev osnovn ih .šol na področ ju ptujske in 
o rmoške obč ine , mentor jev , učiteljev p e d a g o 
gike in psihologije ter učencev . Vseb ina 
pedagoške p rakse j e z a v z e m a l a dva dela: 

— splošen preg led vzgo jno- i zobraževa lne 
dejavnost i na šolo 

— vzgojno de lo v o d d e l k u . 
N a podlagi sp lošnega p reg leda vzgojno-

izobraževalne de javnos t i na o s n o v n i h šolah, 

ki s m o ga opravi l i , b o m o izdelali ana l izo in 
podal i o c e n o o zunanj i organizaci j i in m a t e 
rialni osnovi dela O Š , o notranj i organizaci j i 
pouka , poda l j š anem bivanju, c e lodnevn i šoli 
(kjer je o rgan iz i r ana ) sode lovan ju m e d d o 
m o m in šolo, pros tovol jn ih de javnos t ih , 
s a m o u p r a v n i vlogi učencev . . . (o rezul ta t ih 
anal ize b o m o poročal i v s reds tvih j a v p e g a 
obveščanja) . 

Prvi d a n smo se vsi p rak t ikan t i seznani l i z 
o snovno šolo in n jeno vlogo, ki j o ima v 
s a m o u p r a v n i socialistični d ružb i . 

Preosta le štiri dn i s m o hospi t i ra l i pri rednih 
učnih urah na raz redn i in p r edme tn i stopnji 
( 1 0 ur), posamezn ik i pa s m o hospi t i ral i tudi 
pri urah dopo ln i l nega in d o d a t n e g a p o u k a , 
pri uri poda l j šanega bivanja in ce lodnevn i 
šoli. Po hospitaciji pri posamezn i uri s m o 
skupaj z učiteljem anal iziral i potek učne ure 
ter se pogovori l i o (ne)uspešnos t i učne ure . 

Potek učnih ur s m o pri hospi taci jah r e d n o 
beležili in j ih pozneje dopoln i l i s p o m o č j o 

učnih pr iprav učitelja, o z i r o m a razgovora z 
njim, dodal i pa s m o tudi ostala zapažan ja v 
odde lku . Zapisi poteka učnih ur so seveda 
moral i biti v obliki p r iprav za u č n o u ro , 
ar t ikulaci jske stopnje, po kater ih se učna u ra 
realizira, pa smo osvojili že pred o d h o d o m na 
prakso pri urah pedagog ike (pri p r o f Jožici 
Korpa r ) , 

Pedagoško prakso s m o uspešno opravi l i , o 
čemer pričajo tudi poroči la ravnatel jev, ki so 
jih podal i ob zaključku prakse . Učenc i -p rak t i -
kanti pa s m o z učitelji na osnovn ih šolah 
navezali d o b r e stike in tako začutili k l imo, ki 
v lada v .šolskih kolekt ivih. N e n a z a d n j e pa 
smo . vsaj de lno , spoznal i d o b r e in s labe s t rani 
pedagoškega poklica. Okol je , v ka t e r em s m o 
preživeli pet dn i . pa j e našo odloči tev , d a 
nada l j u j emo študij v pedagošk i smer i , zago to 
vo še pt)dprlo. 

I r ena Hun je t 

IZ 
MUZEJSKE 
F O T O T E K E 

J e d r o a rheo loške zbi rke Pokra j inskega muze ja v Ptuju (prej 
Ferkov mestn i muze j ) tvorijo p redmet i , ki so bili odkr i t i o b števi lnih 
izkopavanj ih ptujskega Muzejskega d ruš tva v času od leta 1 8 9 3 d o 
1 9 4 1 . Ti p r e d m e t i p r edvsem pa številni p o d a t k i o u rban is t i čn i razčle
njenosti an t i čnega Poetovia , so sloves mes ta pones l i p o vsej Evropi . 
Bogato a rh ivsko g rad ivo Muze jskega d ruš tva h r a n j e n o v p tu jskem 
Mes tnem arh ivu , j a s n o govori o številnih obisk ih tedanj ih na jpo
membne j š ih evropskih a rheo logov v Ptuju. 

Ena od p o m e m b n i h izkopavanj d ruš tva .so bila tudi i zkopavan ja 
na dvorišču vojašnice leta 1 9 1 2 (fotografi ja) , ka ter ih razul ta t i v celoti 
niso bili n ikdar objavl jeni . 

• Bogato g rad ivo s starejših i zkopavan j so pričeli p red k r a t k i m 
s is temat ično urejati ptujski a rheo log i v sode lovan ju s š tuden t i a r h e o l o 
škega odde lka l jubl janske Univerze . 

V sode lovanju s Fi lozofsko fakul te to Univerze E d v a r d a Karde l j a 
v Ljubljani oz. tamkajšn j im O d d e l k i m za arheologi jo , j e Pokraj inski 
muzej v Ptuju pričel z več le tno akcijo sistertiatične ured i tve a rheo lo 
škega depoja . I z r e d n o bogat in pomemben , mater i ja l . ki ga j e muze j 
pr idobil p r edvsem z izkopavanj i o d konča f^rcjšnega stoletja dalje, j e 
zaradi številnih p reu re j an j m seliteV v ldoka j ; . nep r imern ih pros tbr ih 
p o t r e b n o v celoti p reg leda t i , d o k u m e n t i r a t i , zaščiti in razvrsti t i v 
smiselne celote . 

Potem te akcije p resega o k v i r e - n o t r a n j e g a muze j skega de la . 
Pomeni n a m r e č u red i t ev na jboga te j še a rheo loške zb i rke v Sloveniji in 
vzpostavlja o snovo za nas ledn jo fazo-s t rokovno o b d e l a v o in ob javo 
p r edme tov , kater ih kvali teta j e v s redn jeevropsk ih okvi r ih iz jemna. 
O b e n e m p o m e n i ta akcija tudi o s n o v o za pos tavi tev celovi te arheolo- . 
ške zbirke, ki bo postavl jena , kot u p a m o , že v n o v o ure jen ih pros tor ih . 

Bojan t ) u r i č 

Izkopavanje v organizaciji muzejskega društva Ptuj na dvorišču vojašni-' 
ce. Inventurna .številka 3 8 / 2 . 

OBISKALI SMO 
RAZSTAVO UČIL 

VUUBUANI 
Na G o s p o d a r s k e m razstavišču v Ljubl jani j e bi la o d 2 3 . d o 2 7 . 

februarja šesta m e d n a r o d n a razs tava učil in šolske o p r e m e , ki j o j e 
organiziral Zavod SR Slovenije za šols tvo. Razs tavl ja lo je šestdeset 
domač ih proizvajalcev in p r i znan i proizvajalci iz Belgije, Bolgarije, 
Danske . N i z o z e m s k e in Z D A . Predstavi l i .so novost i , ki b o d o d o b r o d o š l e l 
in p o m e m b e n e l emen t pri p o u k u v s is temu s rednjega usmer jenega 
izobraževanja . 

Poleg šolske o p r e m e , učil, učnih p r i p o m o č k o v , o p r e m e za vrtce, 
igrače, šolske knjižnice, so raz^stavljalci predstavi l i tudi spec ia lne učilnice 
za pouk naravos lovn ih p r e d m e t o v . V teh uči lnicah so si obiskovalc i 
l ahko dvak ra t na d a n ogledal i p o u k . ki so ga demons t r i r a l i učitelji in 
učenci in se na ta način seznanil i s p r e d n o s t m i , k i j i h p r inaša novi učni 
p rog ram. Obiskovalcev j e bilo veliko, največja gneča p a j e bila n e d v o 
m n o na odde lku , kjer j e bila razs tavl jena .šolska T V mreža , saj j e 
vklj učena k a m e r a omogoča l a , d a so se p o s a m e z n i ob i skova lc i vsaj enk ra t 
videli na televiziji. 

Z razstave učil in šolske opreme v Ljubljani 

P o p o l d n e s m o obiskal i Un ive rzo — odde lek za kemi jo . Po o g l e d u 
dveh krajši+i filmov, ki j u j e k o m e n t i r a l a magis te r G o r d a n a D u k i č , s m o 
si ogledal i še računa ln išk i cen ter in se seznani l i z n jegovo vseb ino in 
p o m e m b n o s t j o de la , ki ga opravl ja , prever i l i pa s m o tud i svoje o snovno 

•,e iz kemije , s eveda s p o m o č j o r a č u n a l n i k a . 
I.kskurzije s m o se udeležili učenci zadnj ih le tn ikov p e d a g o š k e 

i ,ininazije in s k u p i n a učencev, ki ob iskuje p r ak t i čna znan ja pri biologiji 
in kemiji . Seznani l i smo se z vlogo,' p o m e n o m in razvojem s o d b b n e 
izobraževa lne tehnologi je , k a r j e vel ikega p o m e n a , saj so u i i i a p o 
m e m b e n e l emen t pri ueesn ičevanju d e l o v n e g a (učnega ) načr ta . 

I rena Hun je t 

Jezikovna in kultiî *̂̂ ^ sramota v »zelenicah" 
JEZIKOVNO RAZSODIŠČE (13) 

Več občanov se je pritožilo čez 
slovenščino v S K L E P U O N O V I H 
C E N A H ZA P R E V O Z P O T N I 
KOV V J A V N E M M E S T N E M 
P O T N I Š K E M P R O M E T U V 
L J U B L J A N I IN K R I T E R I J I H ZA 
I Z D A J O V E L J A V N O S T I 
M E S E Č N I H V O Z O V N I C ; sklep 
visi za voznikovim sedežem v 
slehernem avtobusu mestnega 
prometa . 

Zares gre za najslabši zgled 
zanemarjanja slovenščine v- jav
nosti. Že ločila so pisana popol
noma pol jubno: manjka kakšnih 
? 0 vejic, tudi takšnih pred ki; pri 
naštevanjih, ki so odstavčna z 
uvajalnimi pomišljaji, ' je 1 9 
?aštevkov opremljenih z nepotreb"-
nimi dodatnimi vejicami ali 
zaključnimi pikami, 9 jih je ostalo 

brez njih. Maistrovi borci so 
postali M E I S T R O V I ; predsednik 
D S , D O Mestni potniški promet je 
Muhar Jelka 1. r., podpisana po 
moško in po birokratsko, kar je za 
predsednico osnovnega samo-
upravljavskega oi'gana docela pro
tislovno. Nerazumljivo in nemarno 
so delani celi stavki in odstavki; 
tako beremo, d a . je eden od 
K R I T E R I J E V I Z D A J E IN VE
L J A V N O S T I M E S E Č N I H 
V O Z O V N I C : - ^ I Z G U B L J E N O 
ALI K A K O R K ( 5 L I D R U G A C E 
U N I C E N O V O Z O V N I C O SE V 
ŠOLSKEM L E T U NA P O D L A G I 
U R A D N E G A P R E K L I C A I Z D A . 

L E E N D U P L I K A T ; drugje spet: 
N O C N E C E N E , D O M E S T N I 
P O T N I Š K I P R O M E T V 
N . A V E D E N E M Č A S U , P R I C N E 
Z O D H O D I A V T O B U S O V S 
K O N C N I H P O S T A J . . . ; po
dobno zmeden je ves odstavek, ki 
•n\ori o odvzetih vozovnicah, itd. 

1 takšno jezikovno in kulturno 
j^ouijo so očitno krivi: podpisana 
predsednica D S , vodstvo delovne 
organizacije Mestni potniški pro
met in izvršni svet skupščine 
slovenskega glavnega mesta — ta 
svet je flamreč k sklepu izdal sog-

kajti takšen jezik v uradni listini ni 
le prestolniška kul turna sramota, 
je tudi pravno slabo določilen. 
Besedilo je sicer izšlo v Uradnem 
listu SRS jezikovno počedeno. Bi 
bil prevelik napor , če bi se bili 
odgovorni posvetovali z lektorji 
pri Uradnem Pustu SRS, preden so 
svoj sklep nalepili v , ,zelencih"? 

Razsodišče vabi posameznike, 
društva, organizacije in vse druge, 
ki jim ni vSeeno, kako Slovenci 
govorimo in pišemo, naj predloge 
in pobude za boljše jezikovno izra
žanje pošljejo na naslov: 

Sekcija za slovenščino v jav
nosti, Jezikovno raz.sodišče, RK 
SZDL Slovenije, 6 1 0 0 0 Ljubljana, 
Komcnskega 7 . 

Dober slovenski jezik naj bo 
naša skupna skrb! 



8 - D E L O D R U Š T E V 5. m a r e c 1981 — TEDNIK 
Lovska družina »Boris 
Kidrič" Kidričevo bo 

ob 30 letnici delovanja 
razvila prapor 

N a letni konferenc i č lanov l .D »Boris Kidr ič« Kidr ičevo s m o se v | 
lovskem d o m u na Zgornj i Ha jd in i zbral i skoraj vsi njeni č lani . K a r : 
pr i je tno j e bilo poslu.šati z a n i m i v a in b o g a t a poroči la s tareš ine in d rug ih . 
č lanov up ravnega o d b o r a , ko so poveda l i , da s m o v p re tek lem s tabi l i - ; 
ziicijskem letu s k r b n o gospodar i l i in d o b r o upravljal i z loviščem in z-
vsem imet jem, ki s m o si ga v g l a v n e m ustvari l i z d e l o m svojih rok in S; 
pr idnost jo ter t ako dosegl i velike d e l o v n e u s p e h e . 4 

Število č lanov se j e zveča lo na 55. Izboljšala se je de lovna discipl ina, i 
Večina lovcev j e bi la skozi vse leto zelo zavzeta in pož r tvova lna . N a lov ; 
niso hodili s a m o streljat. Sk rb za vars tvo in goji tev divjadi j im j e bila prva ] 
na loga . M n o g o j e bi lo oprav l j en ih pros tovol jn ih ur. Redn i o b h o d i p o | 
lovišču, p r ide lovanje ko ruze na lastnih nj ivah, za laganje krmi.šč za : 
fazane, obnav l jan je lovskih prež in n a p r a v , zak l jučena dela v lovskem = 
d o m u in urejevanje n jegovega okolja in še m n o g o d rugega . j 

Rezul ta t i t a k e g a d e l a s e z r c a l i j o v b lagajn i , v večjem staležu in u l o v u ; 
smjad i . Neka j v e č j e ob leža lo tudi d o l g o u h c e v in lisic. Le fazanov s m o 
uplenil i manj kot leto p o p r e j . J e reb ic n i s m o streljali, ke r s m o j ih po- ] 
p o l n o m a zaščitili. 

Nov i lovski d o m nas vse bolj povezuje . V njem se z b e r e m o vsak : 
t eden vsaj enkra t , z ago tovo pa ob nede l j ah , ko g r e m o na obvezen lov n a ; 
lisice. ; 

V zadnjetn času j e opazi t i v razn ih p rede l ih p tu jske obč ine vse več j 
steklih lisic. Z a r a d i s tek l ine s m o ogroženi tud i ljudje in d o m a č e živali, i 
S tek l ino p r e p r e č u j e m o z r az r edčevan j em lisic, ki so g l a v n e m p r e n a š a l k e j 
te bolezni . Z a t o s m o sklenil i , d a j ih b o m o poslej lovili skozi vse leto. Le | 
na ta način b o m o s tek l ino najbol j u spešno zajezili . V lovi.šču s m o opaz i l i ; 
tudi divje lovce, ki n a m ujamejo p r e n e k a t e r e g a fazana , zajca in c e l o ' 
srnjad. Z a t o b o m o skušal i tud i tem stopit i na prste . i 

V letošnjem letu v n a š i ' d o m o v i n i p r a z n u j e m o 40 letnico vstajej 
j ugos lovansk ih n a r o d o v in n a r o d n o s t i . T u d i naša lovska d r u ž i n a slavij 
30-letnico de lovanja . T e m a j u b i l e j e m a se b o m o naj lepše oddolži l i z i 
razvitjem lovskega p r a p o r a . O b tej pr i ložnost i b o m o na naše slavje i 
povabi l i tudi vse p reb iva lce iz bližnje in da l jne okol ice . 

D r a g o Č a t e r ! 

OB DNEVU ŽENSK 
O b dnevu žensk b o d o tudi letos v Gradišču v Slovenskih goricah; 

pripravili proslavo. Organizatorji so osnovna organizacija ZSMS j 
Gradišče, OŠ Borisa Kraigherja in družbeno pohtične organizacije in | 
društva v kraju. Na proslavo, ki bo v petek 6. marca bodo tudi letos • 
povabili najstarejše krajanke in j im podarili skromne šopke rožic. : 

O b koncu velja omeniti , da bo tudi kul turno prosvetno društvo i 
Ernestek Golob—Peter podari lo vsem ženam ob koncu kulturnega,i 
p rograma brezplačno ogled filmske predstave. Vsem ženam krajevne! 
skupnosti Gradišče pa ob njihovem prazniku čestitajo vsa društva i n ' 
družbeno politične organizacije. Janez Lorber ^ 

Med najzaslužnejšimi člani L D »Boris Kidrič« so (zdesne) Ivan Zupanič, 
Tone Kokol in Janez Kostanjevec 

Strelska družina Juršinci 
Na letni konferenci strelske družine Juršinci, ki je bila v soboto 14. 

februarja, so obravnavali delo in dosežene uspehe na področju strelstva. 
Iz poročila predsednika SD je bilo ugotoviti , da so rezultati za preteklo 
leto zadovoljivi in uspešni. 

Člani so na konferenci menili, da bo v bodoče treba več sodelovanja 
in aktivnosti z ostalimi s t rukturami . Predvsem bi se morali vključevati v 
strelstvo rezervni vojaški starešine, mladina, šola, člani LD in člani 
komiteja za SLO in DS v krajevni skupnost i , saj je ob rambna vzgoja vse 
bolj potrebna, potrebno pa je tudi obnavljanje in usposabljanje z 
orožjem, ki ga ima strelska organizacija v uporabi . Po razpravi so člani 
SD sprejeli več sklepov in predlogov za prihodnje aktivnosti . 

Ena od pomembnih delovnih nalog je priprava zemljišča za strelski 
poligon in športni ribnik, ki bo krajanom služil tudi za požarno varnost in 
v suhih mesecih, ko primanjkuje voda. 

V soboto 21 . februarja pa je strelska druž ina organizirala 
tekmovanje za družinsko zlato puščico, ki j o je že drugič osvojil Vlado 
Bezjak iz Dragoviča, ker je nastreljal z zračno puško 268 krogov, drugi je 
bil Alojz Horvat iz Gabernika z 221 krogi in tretji Alojz Rausl iz 
Dragoviča s 211 krogi. Kot vsako leto j e bilo tudi letos strelsko srečanje 
posvečeno prazniku 8. marcu DNEVU Z E N A . 

Franc Strucl 

Odpirajo se nove možnosti razvoja zimskega turizma 
v občin i S lovenska Bistrica 

ugotavljajo, d a z vsakim le tom 
narašča zan iman je za z imsko 
špor tne in rekrea t ivne de javnos t i , 
tako med najmlajš imi kot tudi 
starejšimi občan i . V vrsti z imskih 
špor tov ima največ pr ivržencev 
smučanje . Vzrokov za to j e več. 
Med n a j p o m e m b n e j š i m i pa so 
prav go tovo vsakoletni smučarsk i 
tečaji v okvi ru osnovn ih .šol. V 
zadnjem času pa t akšne tečaje 
organiz i ra jo tudi za z apos l ene v 
de lovnem kolekt ivu I M P O L Slo
venska Bistrica. 

Tud i večja skrb za vzdrževanje 
prevoznost i cest v z imskih raz
merah do smučišč na bis t r iškem 
Pohorju in svoj o d m e v m e d lju
bitelji smučan ja , ki se sedaj raje 
podajo na bistr iško kot na mar i 
borsko Pohor je . 

Letos se j e na z imsko rekrea t i 
vnem središču obč ine Slovenska 
Bistrica pri T r e h kraljih na Po

horju učilo smuča l i okoli 500 šo
larjev, m e d njimi tudi blizu 50 
mladih iz p o b r a t e n e obč ine Sve-

lozarevo. Prve ko rake na s m u č e h 
pa j e oprav i lo tud i okoli 300 od
raslih. 

T a k o kot za smuči.šča na T r e h 
kraljih velja z a n i m a n j e za smuč i 
šča na Boču, k a m o r odha ja jo 
p redvsem smučar j i iz Poljčan in 
okolice. Za razvoj smuča r sk ih 
akt ivnost i u g o d n o vpl ivajo tud i 
letošnje z imske r a z m e r e in tudi 
spoznanje , d a se je pri ure janju 
smučišč tudi na bis t r iškem P o h o 
rju p r e m a k n i l o na bolje. M e d t e m 
k o j e v zaključni fazi g radn ja n o v e 
in zelo hitre s m u č a r s k e p roge 
Veliki vrh. v sk lopu z imsko re
kreacijskega središča pri T r e h 
kraljih, b o d o tukaj v k r a t k e m za
polnili še e n o pomanjkl j ivos t , - to 

•so ležišča. V k r a t k e m n a m e r a v a j o 
tukaj pričeti z g radn jo p r iz idka v 
ka te rem b o d o sedanj im 30 pr ida l i 
kar 90 novih ležišč. Za g r a d n j o 
b o d o mora l i odštet i okol i 12 m i 
lijonov dinar jev. 

Besedilo in posne tek : 
Viktor H o r v a t 

Idilična cerkev Trije kralji je kulturni spomenik, ki privablja obiskovalce 
bistriškega Pohorja tudi v zimskih razmerah. 

Pomembni uspehi desetletnega dela 
GASILSKO DRUŠTVO PODLEHNIK 

^Gasilsko društvo v Podlehniku 
bo letos slavilo šele 10-letnico dela, 
ki ga lahko ocenimo za zelo 
uspešno. P o ustanovitvi leta 1971 
so vso pozornost posvetili izobra
ževanju članov, saj brez gasilskega 
znanja ni mogoče uspešno delati. 
Že prvi tečaj za gasilca je obisko
valo 36 članov društva. Danes 
imajo v društvu okoli 75 gasilcev, 
n e k a t e r i so i z o b r a ž e v a n j e 
nadaljevali in pridobili višjo 
stopnjo usposobljenosti . Začeli so 
z zelo zavzetim delom, nič manj 
zavzeti za delo niso po desetih 
letih, danes jih k temu spodbujajo 
še uspehi, ki so jih v teh letih do
segli. 

Posebno uspešno je bilo delo 
društva v zadnjih štirih letih. 

Zgradili so svoje društvene prosto
re, nabavili gasilski avto kombibus 
in posebno terensko vozilo, ki jim 
dobro služi, saj je njihovo 
območje na pretežno hribovitem 
terenu. Razveseljivo je , da se v 
dejavnost društva nadvse aktivno 
vključujejo mladi člani, kar je 
seveda zagotovilo da bodo z aktiv
nim delom nadaljevali tudi v 
naslednjih letih. 

Danes je njihova pozornost 
namenjena izobraževanju gasilcev, 
za kar je zimski čas seveda najbolj 

primeren. Tako so gasilci iz 
Podlehnika organizator tečaja za 
nižje gasilske častnike, ki ga poleg 
njihovih obiskujejo tudi člani šes
tih gasilskih društev iz gasilskega 
centra Videm. Tečai ob i sKuje t ako 

okoli 60 kandidatov, prvi del teča
ja pa so že uspešno opravili. V 
razvojnih načrtih društva je največ 
mesta namenjeno prizadevanjem 
za še boljšo tehnično opremlje
nost, kar je pogoj za uspešno 
operat ivno delo. 

V prvem planu je tako nabava 
aparata S-250, to je aparat za 
gašenje lahko vnetljivih tekočin, ki 
ga bodo potrebovali za uspešno 
gašenje morebitnih požarov na 
cesti Ptuj—Macel j , saj pelje skozi 
njihovo območje in kjer se zaradi 
vse gostejšega prometa pojavlja 
nevarnost večjih požarov. V 
načrtu imajo tudi nabavo gasilske 
avtocisterne, ki bo poleg osnovne 
n a l o g e p o m a g a l a v s u š n i h 
obdobjih oskrbovati prebivalce 

haloškega območja s pi tno vodo . 
Sedaj to nalogo sicer opravljajo 
sosednja društva in komuna lno 
podjetje, vendar ob večji suši ne 
morejo pokriti vseh. Gasilci iz 
Podlehnika imajo zato v teh 
načrtih vso podporo krajevne 
skupnosti in upajo, da bodo ces-
terno uspeli nabaviti v tem pet
letnem obdobju . 

Seveda bo njihovo prizadevanje 
poleg tehničnega opremljanja 
usmerjeno tudi v kadrovsko krepi
tev njihovih vrst. Veliki uspehi, ki 
so jih dosegh v desetih letih delo
vanja pa so poroštvo, da bodo ti v 
naslednjih letih še večji. 

JB 

OBČNI ZBOR TURISTIČNEGA DRUŠTVA PTUJ 

Turistično društvo pomemben člen 
turistične verige 

Udeleženci minulega občnega zbora turističnega društva P tu j , ki je 
zasedal po dveh letih, so se razšli v prepričanju, da bo v bodoče še več skrbi 
posvečeno varstvu okolja, izobraževanju članstva in seveda prednostnim 
nalogam v vsakodnevni dejavnosti turistične društvene organizaciie. 

Ocena delovanja v tem obdobju kaže na to , da je društvo kljub 
določenim problemom, ki so jih prinesla nerešena sistemska vprašanja, 
dobro delovalo. Danes bi se morali veliko bolj zavedati, da je društvena 
organizacija sestavina našega političnega sistema in boja za nove 
samoupravne družbene odnose in da bi zato mora la imeti prvo mesto v 
naši samoupravni zakonodaji , v načrtih razvoja in v praksi organizacij 
združenega dela ter v krajevnih skupnostih in samoupravnih interesnih 
skupnostih. 

Posebna odlika občnega zbora turističnega društva je bilo skrbno 
pripravljeno poročilo predsednika društva An tona Purga, ki je v srži zajel 
celotno problematiko turizma nasploh in pri tem dodal Se aktualnost 
turistične društvene organizacije. Čeprav je iz njega velo določeno 
priznanje za turistične dosežke, pa kažejo podatki na stagnacijo razvoja 
turizma pri nas. Vrsta nerešenih vprašanj , ki jih pogojujejo nedodelane 
zakonske osnove, ima torej odgovor v neposredni družbeni praksi. Tu bi 
omenili zakon o turistični dejavnosti, ki bo urejal dve področji in sicer 
pospeševanje razvoja turistične dejavnosti ter pogoje in način opravljanja 
turističnih storitev. S tem zakonom pa bi bilo pot rebno urediti tudi status 
družbene organizacije in pa vprašanje financiranja. Prav slednje je velika 
cokla bodočega razvoja turistične organizacije, ker dejansko ne razpolaga s 
sistemskimi sredstvi. Tu je sicer turistična taksa; prav tako imamo že 
družbeni dogovor o namenski porabi turistične takse. Upravni odbor TD se 
zavzema za sprejem tega dogovora , kot tudi za povišanje turistične takse 
od pet na deset dinarjev. 

Čeprav se turistično društvo danes srečuje z vrsto težav, stoji odločno 
z zastavljenim programom kot sestavni del turistične verige in tudi nosilec 
akcij za pospeševanje turizma v občini in sooblikovalec moralnih norm 
tako v odnosih med nosilci turistične ponudbe kot tudi v odnosu le-teh do 
turistov—potrošnikov, je med drugim poudari l Anton Purg in pri tem 

dodal, da je pot rebno v občini doseči večjo koordinacijo dela med ] 
posameznimi členi turistične verige. 

Člani turističnega društva so na občnem zboru ponovno dokazali , da ' 
se zavedajo pomena objektivne in subjektivne kulture v turistični ponudbi , 
še bolj pa jih skrbi vedno nemarnejši odnos ljudi do okol ja , do naravnega ; 
življenjskega in delovnega prostora . Varstvo okolja je bilo na jpomembnej - i 
še vprašanje zbora , seveda poleg sprejetih programskih nalog in volitev ; 
novega upravnega in nadzornega odbora društva. Prav zanimivo je bilo i 
poslušati te turistične entuzijaste, kako bi lahko bolje skrbeli za naš : 
življenjski in delovni prostor . Bih so si edini, d a j e pot rebno prizadevanja i 
na tem področju utrditi ter pospešiti izobraževanje najširšega krogal jud i v ' 
te namene. i 

Društvo si je že doslej prizadevalo skupaj z ostalimi dejavniki, da b i ' 
bila naša skrb za okolje iz leta v leto boljša. Da pa ta prizadevanja niso ; 
ostala osamljena, pričajo tudi priznanja mariborske turistične zveze in ' 
turistične zveze Slovenije, ki je po urejenosti kraja dodelila Ptuju odlično ! 
peto mesto v SR Sloveniji. Več dolgoletnim turističnim delavcem pa je ; 
zveza dodelila posebna priznanja, ki jih je predstavnik turistične zveze i 
Slovenije podelil na občnem zboru. Plaketo turistične zveze Slovenije j e j 
dobil Franček Holc, tajnik turističnega društva Gomila ; šest č lanovi 
turističnega društva Ptuj pa je dobilo priznanja za večletno delo na ' 
področju turizma in to: Rudi Bratec, Jani Gonz , Anton Purg , Mimica ; 
Scgula, Hcdvika Štarkel in Jože Strafela. , 

Med bodočimi programskimi nalogami društva velja opozoriti na ; 
sklep, da bo društvo ustanovilo mladinski odsek z namenom, da se j 
pomladijo članske vrste. Po sedanjih podatkih ima društvo okrog 230 • 
članov. Občni zbor je sprejel tudi sklep o povišanju članarine, ki po novem 
znaša 120 dinarjev letno. 

Ugotovitev, da je zboru prisostvovalo več kot četrtina članov, kaže naj 
to, da je društvo s svojim programom znalo zainteresirati , ne more paj 
zadovoljiti podatek, da se zbora ni udeležil noben predstavnik družbeno-1 
političnega življenja občine. MOi 



REZULTATI ATLETOV AK PTUJ V ZIMSKEM 
TEKMOVALNEM OBDOBJU 

v d rugem delu pripravljalega obdobja za se
zono 1981, na katero se vsi atleti našega kluba 
intenzivno pripravljajo, smo nastopili tudi že na 
vrsti t ekmovanj . 

V mesecih januar , februar in marec so značil
ni krosi, dvoransko prvenstvo ter specialne pri
prave na morju ali pa v dvoranah . Naš klub je 
omogočil nekaterim najboljšim atletom — sred
nje in dolgoprogašem pod določenimi pogoji 
sedem dnevne priprave v V xlulinu. Medulin 
ima zelo ugodno klimo, pripraven stadion, tako 
da se teh priprav udeležujejo razen atletov še 
o.štali športniki. 

V januarju so se trije naši atleti: Vesna Carli , 
Marija Šešerko in Alojz Leber pod vodstvom 
Ljuba Cucka udeležili izredno močno zastopa
nega mednarodnega mitinga v dvorani v Če
škem Jablancu, o rezultatih je Tednik že poro
čal. V prvem tednu icbraurja je bil v avstrij
skem Schleiletenu pri Gradcu močan mednaro
dni kros s kompletno slovensko dolgoprogaško 
zasedbo. Tega krosa smo se udeležili s šestimi 
atleti in atletinjami: Marija Vindiš, Marija Tili, 
Alojz Leber, Mirko Vindiš, Zdenka Topolovec , 
Majda Belšak in Bojan Mihelač. Navedeni atleti 
so dosegli izredno lepe uvrstitve, t ako je bila 
Marija Vindiš v članski konkurenci četrta, pa 
tudi ostali atleti so bili v zgornji polovici. 

14. in 15. februarja je bil v Celju L del slo
venskega dvoranskega prvenstva šprint, daljina 

in ovire, o tem je Tednik tudi že poiocal . 21 . 
febraurja pa je bil v Celju 11. del prvenstva SRS 
v dvorani in sicer skok v višino. Tega prvenstva 
so se udeležili: Sonja Pajenk, Oliver Sirec in 
Vlado Plohi. Posebno uspešna je bila Sonja 
Pajenk, saj je z rezultatom 163 cm dosegla 2. 
mesto med mlajšimi mladinkami, prav tako pa 
je bil soliden Oliver Sirec s preskočenimi 
180 cm. Dan poprej 20. febraurja je bil v Ma
riboru l i l . del prvenstva SRS v dvorani : suvanje 
krogle za vse kategorije. Udeležile sta se ga dva 
naša atleta in sicer Breda Zadravec in Jani 
Učakar v kategoriji mlajših mladincev in mla
dink. Breda Zadravec je sodegla uvrstitev v fi
nale, medtem ko je Jani Učakar osvojil naslov 
republiškega prvaka SRS v svoji kategoriji. 
Pred obema at le toma je ob redni in vestni vadbi 
nedvomno lepa prespektiva. 

Prav tako v istem tednu, to je 22. februarja je 
bil v Ljubljani republiški kros, katerega so se 
pod vodstvom Franca Ivančiča udeležili nasled
nji atleti: Bojan Mihelač in Branko Krošl med 
ml. mladinci, Marica Hameršek med ml. mla
dinkami . Roman Zmavc med pionirji, Majda 
Belšak med st. mladinkami, Mirko Vindiš med 
st. mladinci ter v članski konkurenci Marija 
Vindiš, Marija Tili, Zdenka Topolovec, Alojz 
Leber ter Franc Zupabič . Vseh 11 nastopajo
čih se je uvrstilo v zgornjo polovico, posebno 
uspešni pa so bili Marija Vindiš 3. mesto, Mar i - ' 

ca Hameršek 4. mesto, Mirko Vindiš 4. mesto 
ter Franc Zupanič 6. mesto. Ekipno je Ptuj do
segel z malo ekipo odlično 5. mesto v SRS. 

V sosednji Hrvaški , v Zaboku pa je bilo v ne
deljo 1. marca državno prvenstvo v krosu z 
udeležbo naslednjih atletov Ptuja: Mirko Vindiš 
st. mladinec Franc Zupanič član, Marija Tili in 
Marija Vindiš članice, Majda Belšak st. mladin
ka ter Branko Krašl in Bojan Mihelič ml. mla
dinci. V konkurenci vseh najboljših v SFRJ . Z 
udeležbo nad 50 nastopajočih v posameznih 
kategorijah je Marija Vindiš dosegla odlično 9. 
mesto med članicami, Mirka Vindiš pa 14. me
sto med st. mladinci, ostali nastopajoči pa so 
bili uvrščeni med zgornjimi 25. 

1. O. kluba ugotavlja, da le široka baza, to je 
množičnost zagotavlja uspehe ob redni vsako
dnevni vadbi ne glede na vremenske razmere. V 
tej zvezi AK v povezavi z ZTKO Ptuj organizira 
dvoransko atletsko prvenstvo v S D Mladika in 

sicer 9. marca (ponedeljek) za st. pionirje in 
pionirke, 16. marca prav tako v ponedeljek za 
ml. pionirje in pionirke ter 23. marca srednje
šolsko dvoransko prvenstvo. Hkrat i pozivamo 
vse atletske dsodnike, posebno novosprejete iz 
leta 1980 da se udeležijo sojenj in s tem pripo
morejo k boljšemu poteku tekmovanj . Zbor 
sodnikov je vsakič ob 14.30 v pisarni ZTKO S D 
Mladika. 

B. Klinkon 

Zlata rokavica v Ptuju 
č l a n i sekcije za b o k s pri T V D Par t i zan Ptuj za k o n e c tega meseca 

pr ipravl ja jo z a n i m i v o pr i red i tev . G r e za p rvo zlato rokav ico Sloveni je , 
ki JO b o d o izvedli 28. ma rca . Povabi l i so vse najboljše s lovenske bok
sarje ter goste iz zag rebškega Meta l ca in V a r a ž d i n a . P o s e b n a z a n i m i 
vost pa b o d o u v o d n e b o r b e . R a d i bi n a m r e č v r ing povabi l i vse boksa r 
ske ve t e rane s tega območ ja , torej vse tiste, ki ste se nekoč u k v a n a l i z 
boksom in po možnos t i niste mlajši od 35 in ne starejši od 60 let. Borbe 
ve te ranov b o d o k ra tke 3 kra t po 1 m i n u t o . G r e torej za s imbo l iko in 
hkrat i obu jan je s p o m i n o v ter p reds tav i t ev nekdan j ih boksar jev. 
Prijave ve te ranov l a h k o pošljete na nas lov: T V D Par t izan , .sekcija boks 
Špor tna d v o r a n a M l a d i k a Ptuj . 

L. K o t a r 

Območno prvenstvo ŠŠD 
Prejšni torek j e bil v špor tn i d v o r a n i M l a d i k a o b m o č n o p rvens tvo 

Š Š D osnovn ih šol v n a m i z n e m tenisu . Nas top i l i .so najboljši posa
mezniki , p o s a m e z n i c e in ek ipe z obč insk ih prvens tev Sloven.ske 
Bistrice j n Ptuja. Pri pionirj ih sta se na regijsko t e k m o v a n j e uvrstili 
ekipi O Š Slovenska Bistrica in Hajdina,^ med p o s a m e z n i k i pa Igor 
Kra jnc O Š Olga Meglic, Igor Benčevič O Š Ivan Spolen jak . Pe ter Kos 
OŠ Slovenska Bistrica, Boštjan N o v a k O Š Ivan Spo len jak in Aleš Pivec 
OŠ Slovenska Bistrica. S t ekmovan ja p ion i rk sta se nap re j uvrstili ekipi 
OŠ T o n e Zn ida r i č in Markovc i m e d p o s a m e z n i c a m i pa Sonja M a r i n -
kovič O Š T o n e Znidarič. Valerija N o v a k O Š Ivan Spolen jak ter Brigita 
Oreš ič in Nata l i ja Plohi z O Š Pol jačne . 

L. K o t a r 

Družinsl(a zlata puščica 
SDTurnišče 

V nedel jo 1. ma rca 1981 so se strelci in s trelke S D T u r n i š č e p o m e 
rili za d ruž insko zlato puščico . _ 

Pri č lanih si j o j e pribori l Štefan Skok z 276 krogi . M l a d i n s k o Z P 
j e osvojil V lado SeUhšek z 267 krogi . Pri pionir j ih pa j e bi lo najboljša 
Evgenija Pulko s 125 krogi . 

Ostal i rezultat i — člani ; 2. Z d e n k a Matjaš ič 271 k rogov ; 3 . Jože 
Vodop ivec 268 krogov: Dav id Ribič 267 krogov; S lavko R o g i n a 258 
krogov. 

Mladinc i -ke : 2. T o n e P lan ine . 266 krogov; 3. Mi ra Skok 265 
krogov; 4. N a d a Skok . 258 krogov; B o g d a n Kožel j . 258 krogov; 

Pionirji-ke: 2. Milan Feguš . 120 krogov; Iztok Trafe la , 112 krogov; 
Bojan Kole tn ik . 103 krogov; Mi lan Milošič, 81 krogov . 

D r a g a n Matjaš ič 

V nedeljo zlata puščica 
Po izvedenih t ekmovan j ih v okvi ru d ruž in , bo v nedel jo 8. m a r c a 

obč insko strelsko t ekmovan je za z la to puščico . Strelci in s t re lke se 
b o d o pomeri l i v strel janju z z račno puško , najboljši pa se b o d o 21 . in 
22. ma rca udeležili zak l jučnega republ i škega t ekmovan ja , ki b o v 
Lipici. Najboljši p o m e n i tiste strelce in s t re lke, ki b o d o izpolnil i n o r m o 
za nas top , ta pa j e 240 krogov od 300 m o ž n i h . 

L. K o t a r 

FINALE SVETOVNEGA POKALA V ALPSKEM SMUČANJU OD 26. DO 28. MARCA 

Kranjska gora se pripravlja na finale 
KRANJSKA G O R A — Kranjskogorci so leta 

1979 na zasedanju mednarodne FIS smučarske
ga komiteja dobili izvedbo svetovnega alpskega 
pokala za sezono 1980—81. To je bilo takrat le
po priznanje, saj to letošnje finale sovpada ob 
dvajseti jubilejni izvedbi , ,Pokala Vi-
t r anc . " 

Priprave na ta zaključni obračun najboljših 
smučarjev in smučark v alpskih disciplinah so se 
začele že v letu takoj po kongresu. Intenzivno je 
organizacijski odbor , ki ga vodi predsednik ob
činske konference SZDL Jesenice Zdrav ko Crv, 
predsednik častnega odbora jc predsednik RK 
SZDL Mitja Ribičič, začel s pripravami v letu 
1980. Organizacijski odbor ima namreč šest ko
misij, ki delajo na svojih področjih, organiza
cijski odbor to dela koordinira in sprejema 
skupne odločitve. Do finala je manj kot mesec 
dni, finale bodo od 26. do 28. marca. 

Največja investicija je bila vložena v rezervno 
progo v Podkoren . Ce v času finala na znani 
FIS progi v Kranjski gori ne bo snega, bo vele-' 
slalom žensk in moških na rezervni progi v 
Podkorenu . Ta nova pro.ua bo ena i/med naj

lepših v Sloveniji. Homologiral jo jc predsed
nik odbora za homologaci jo prog pri mednaro
dni smučarski / v e / i I IS Avstrijec Hubert 
Spiess. Ta proga ne bo namenjena samo za 
t ekmovan je . j emveč bo služila tudi za smučar-^ 
je, ki dobro TTrniarijo snuiči. 

P ropagandna akcija je tekla vse leto 1980. 
Ličen propagandni material je bil dan vsem že 
na finalu lanskega pokala v Saalbachu v Avstri
ji , v novi sezoni alpskega pokala za moške pa so 
časinikarji in vsi tisti, ki se vrste v svetovnem 
pokalu, ves propagandni material dobili tudi v 
Madonni di Campigliu. Ker smo v letu štednje 
mora jo vsa dela in propaganda potekati in zaje
ti vse elemente gospodarske štednje. Zgledno je 
tudi sodelovanje s planiškim komitejem, saj je 
prišlo do nekaj skupnih akci j . Planica ima fina
le svetovnega skakalnega pokala od 20. do 22. 
marca. Tu gre predvsem glede financ od tujih 
reklam, glede televizijskih prenosov, skupno pa 
bo tudi tiskovno središče. 

1 inale svetovnega pokala bo prvo tako te
kmovanje v Jugoslaviji. Organizacijski odbor in 
vse lelinične službe se zavedajo, da mora biti 

orizan i/i rano v kar najboljših pogojih. Vsi kaže-
10 vso pri /adcvnost in odgovornost , ki se jih 
pred njim nalaga. Pri tem so jim v pomoč tudi 
iiotelirji v Kranjski gori. Vstopnina bo za oba 
dneva tekmovanja enotna . Za odrasle po 30 in 
mladiiio 10 dinarjev. V času finala bo v Kranj
ski gori veliko gledalcev. Prisoten bo tudi ves 
sv i tov ni smučarski vrh. To bo enkratna prilo
žnost, da sc vsak lahko prepriča na lastne oči, 
da smo .luuoslovani odprt narod in dobri orga-
ni/atorj i . 

T o je hkrati tudi dvajseti jubilej vitranškega 
pokala. Organizacijskega kadra v zgornjesavski 
elolini in sami Kranjski gori je dovol j . Vseh de
vetnajst organiziranih dosedanjih vitranških po
kalov pa je dovoljna garancija, da bo tudi 
dv,iisi.ti, finalni, uspeh v vseh pogledih. 

Predsednik častnega odbora , predsednik RK 
S/.I)L Mitja Ribičič je dejal: , ,Poudari t i mora
mo športni pomen prireditev. Zaključek svetov
nega pokala jc vsejugoslovanska prireditev. 
Treba je poudariti ugled naše domovine . Prav 
zato sc moramo še posebej potruditi in se izka-
/.iti kot dobri uostitelji ." D. Humer 

Branko je našel izgubljene modele 
Lani jeseni j e bi lo n a letališču 

v Moškanjc ih tretje zvezno 
t ekmovan je letalskih modelar jev 
za Štajerski pokal v kategorij i 
prostole tečih m o d e l o v ( jadra lni , 
motorij i in gumen jak i ) . V r e m e n 
ske r a z m e r e so bile vse prej kot 
ugodne , za to .so se t e k m o v a l c e m 
model i izgubljali na bližnjih 
pobočjih in gozdovih S t rmca , 
vračali so se le redki . In ke r j e za 
izdelavo takšnih m o d e l o v po
t rebno vel iko znanja , vzt ra jnega 
dela in tudi mate r ia la , so j ih 
»lastniki« seveda vztra jno iskali. 
Našli so j ih večino, le N o v o m e -
ščana Baue r in G o l o b nista imela 
sreče in sta se od svojih m o d e l o v 
verjetno že poslovila . Z a t o sta 
bi la to l iko bolj p r i j e tno p r e s e n e 
čena , ko so j i m a kasneje ptujski 

t '*etat.ski-on^detarjii\sporočili. d a j e 
-Ujrnia. m o d e l a naše l 13-letni 

Bra t iko D o v e č a r i? St re jac pri 
Moškan jc ih . sicer u č e n e c 7. b 
r a z r e d a o s n o v n e šole v D o r n a v i . 
O d i s e j a d a j a d r a l n e g a in motor

nega m o d e l a .se j e t ako po veliki 
Brankovi zaslugi konča l a s sreč
n im k o n c e m . 

B r a n k o , s ka t e r im s m o se 
pogovar ja l i v de lavnic i letalskih 
mode la r j ev a e r o k l u b a Ptuj , j e 

j a d r a l n i m o d e l našel takoj po 
t e k m o v a n j u , m o t o r n e g a pa kas 
neje na drevesu p o t e m , ko j e 
o d p a d l o listje. O b a m o d e l a j e 
s k r b n o shrani l v d o m a č i hiši, da 
se ne bi p o š k o d o v a l a in da bi j u 

o b prvi pr i ložnost i vrnil lastni
kom. Z n a j d b o j e seznani l so sedo 
Liziko Cafovo , z apos l eno v 
T O Z D Z o b o z d r a v s t v e n a s lužba 
v Ptuju. Zveza j e bila vzpos ta 
vljena, saj j e Lizika o tem takoj 
obvest i la najbol jšega j u g o s l o v a n 
skega le talskega mode la r j a O t a 
Ve lunška . z o b n e g a t ehn ika v tej 
T O Z D . B r a n k o j e na jdena m o d e 
la l ahko p reda l kasneje , saj j e 
d o s t o p d o njegovega d o m a v 
zimi zelo težaven . K o se j e v r e m e 
neko l iko izboljšalo, so ga letalski 
modelar j i obiskal i in se m u 
zahvali l i za vel iko skrb . še zlasti 
pa so bili p resenečen i , ker sta 
bila m o d e l a sh ran j ena z i z r edno 
pozornos t jo . 

T a k o se j e torej konča la , p q i 
m o d e l o v . P ravgo tovo se tioste 
spoš tovan i bralci strinjali , da 
Branku tudi v vašem i m e n u 
če s t i t amo za iz jemno dejanje in 
m u zaž^ l imo veliko u speha v šoli 
in življenjski pot i ! 

Tekst in foto: 1. ko t a r 

O t o in Branko \ modelarski delavnici 

Rogaška-Drava 72:67 (45:27) 
Članice koša rka r skega k l u b a D r a v a tudi tokra t niso uspe le v 

gosteh. V s o b o t o so n a m r e č v Rogašk i Slat ini izgubi le s rečanje z 
d o m a č o ek ipo Rogaška . K o n č n i izid sicer ni visok, o z i r o m a razl ika ni 
tako vi.soka. V e n d a r j e tudi tokra t P tu jčanke p o k o p a l prvi polčas , v 
ka te rem so zaos ta le kar za 18 točk. T a k o j im tudi bolj.ša igra v d r u g e m 
delu ni več p o m a g a l a . T o č k e so dosegle : Pajenk 25, Vogr inec 20. 
Dobri jevič 10. Horva t 8 ter Pet rovič in K u k o v e c po d v e . V p r i h o d n j e m 
kolu, torej v sobo to 7. m a r c a , se b o d o P tu jčanke v d v o r a n i M l a d i k a 
pomer i l e z B e k i p o Jezice iz Ljubl jane . 

L. Kotar 

Mladinsko prvenstvo 
v Kočevju j e bi lo r epub l i ško m l a d i n s k o p rvens tvo v n a m i z n e m 

tenisu za p o s a m e z n i k e , p o s a m e z n i c e , dvoj ice in m e š a n e dvoj ice . M e d 
t e k m o v a l k a m i N T K Petovia j e največ doseg la Sonja M a r i n k o v i č in 
sicer z uvrsti tvijo v če t r t f ina le p o s a m e z n i c . 

L. Kotar 

S K L - V Z H O D - M O S K I 

KKŠentjur-KK Drava 
103:87(51:35) 

Šentjur: Te lovadn ica O Š , g ledalcev IGO; sodn ika : T o m š i č - R a d e n c i , 
l . i h t eneker -Mar ibor . 

K K Šentjur: H c r n a v s 4 , Božič 15, Š a l e i 4 . P o l m a r b , Bevc, J e n š t r l e 4 , 
Za loka r 20, J u g 16, Senica 10. Prezelj 23. 

K K Drava : K o m e l 1. Erbus . Petek 5. Reš 8. Marč ič 38, U r b a n č i č . 
Scgulin 3. Cobel j 5, Kotn ik . Dobr i jev ič 22, Šervga 5; 

Gost je so s s t r a h o m začeli s rečanje , saj v prejšnjih kolih niso 
prikazali d o b r e igre, tokra t pa so še nas topi l i os labl jeni . 

St rah ni bil neup rav i čen , saj so d o m a č i košarkar j i zaigral i kot že 
do lgo ne in si k m a l u pri igral i 12 točk p rednos t i . D r a v a j e n a t o poskuša la 
s consko o b r a m b o , v e n d a r tud i to ni p o m a g a l o , saj so d o m a č i n i igrali 
nadvse zanesl j ivo v o b r a m b i in n a p a d u , t ako d a so imeli o b o d m o r u 16 
točk p rednos t i . 

V d r u g e m polčasu j e bila igra e n a k o v r e d n a z l ep imi akc i jami in 
p ro t inapad i . T r e b a j e reči. d a so bili d o m a č i n i ves čas boljši n a s p r o t n i k , 
gostje so le v 30 minu t i uspeli rezu l ta t zmanj ša t i na 6 točk razlike, to pa 
je bilo tudi vse. čep rav sta s o d n i k a v tem času dosod i l a več dvomlj iv ih 
osebnih n a p a k igralcem D r a v e . 

M. Z . 

Občinsko prvenstvo 
Ptuja v veleslalomu 

N a Rogli na Pohor ju j e bi lo i zvedeno o b č i n s k o p rvens tvo za 
o snovne in s rednje šole v ve les la lomu za leto 1981. Pod pokrovi te l j s tvom 
G A L E B Izola — Tozd M a r i b o r s e j e t e k m o v a n j a udelež i lo 131 t e k m o 
valcev in t ekmova lk v organizaci j i S m u č a r s k e g a k l u b a Ptuj in Š P D D . 
Kvede r Ptuj. P r i m e r n o v reme , od l i čna organizac i ja in d o b r i rezul ta t i so 
pokaza l i , da se vse več m l a d i h ukvar ja z s m u č a n j e m . 

Doseženi so bili naslednj i rezul ta t i : p ion i rke — nas top i lo 24 tek
movalk 1. G o m i l š e k F. O . 47,66, 2. Kos tan j šek O . M . 51.71. 3. Črcšn ik 
Mark. 5 2 . 1 5 - e k i p n o F. Osojnik 102.85 F. Osojnik 11. 1 0 7 . 4 2 , 0 . Meglic 
107.44 itd. pionirji — nas top i lo 62 t ekmova lcev I. K e k e c Mark 42 ,71 , 2. 
Va lenko F. O. 46 .51 . 3. Planinšek F. O. 46.67 — e k i p n o F. Osojnik I. 
143.34. I. Spolenjak L 146,41, Majšerk 149.36, m l a d i n k e — nas top i lo 9 
tekmovalk 1. Šajber G., 46,57, K n u p l e ž G. , 48,44 3. Ž l ak t i č G. . 50,22 — 
ek ipno G i m n a z i j a I. 95 ,01 . mlad inc i — nas top i lo 35 t ekmova lcev I. 
Reberc 42,22, 2. Kran jc 42.47, V r a b e r 42,76 (vsi G i m n a z i j a ) — e k i p n o 
Gimnaz i j a I, G i m n a z i j a II. G i m n a z i j a III. 

V.se uvrščene ekipe so prejele d i p l o m e , prvi trije uvrščeni posa
mezniki pa medal je , p rvaki pa s m u č a r s k e pulover je d a r i l o pokrovi te l ja . 
Vodja t ekmovan ja j e bil Jože Šoštar , p r o g o pa j e postavi l Igor So l ina . 
P r e h o d n a poka la pa sta v t ra jno last osvoji la o s n o v n a šola F . Oso jn ik in 
Gimnaz i j a Ptuj . ki sta e k i p n o tretjič z a p o r e d o m a osvojila p rvens tvo . 

Z u p a n e 

Odkrivajmo slovenska smučišča 
Smučar sk i k l u b Ptuj o rganiz i ra v okvi ru akcije » O d k r i v a j m o slo

venska smučišča« e n o d n e v n i izlet v Kranj.sko go ro . na ogled finalnega 
t ekmovan ja v p a r a l e l n e m s l a lomu , ki b o 28. m a r c a 1981. Po k o n č a n i 
prireditvi si b o d o udeleženci ogledal i pod P o n c a m i skaka ln i ce v Planici 
— tekači pa b o d o preizkusil i svoje znan j e in vzdržljivost v dol in i T a m a r , 
k i j e z n a n a kot e n a najlepših n a r a v n i h po l igonov za teke na s m u č e h . 

C e n a izleta j c za č lane s m u č a r s k e zveze Slovenije 395 d in d o 14 let 
365 d in . za neč lane 435 d in in d o 14 let 400 d in . V c e n o j e vkl jučen prevoz , 
vs topnica in vodnik . 

Prijave se sp re jemajo d o vkl jučno 15. m a r c a 1981 pri Mari j i 
L U K M A N . S k u p n e s lužbe SIS — Ra ičeva 6 tel. 771-564 kjer bos te 
zvedeli vse p o d r o b n e informaci je . 

„Stari potepuhi" 
na potepu po Kozjaku 

S e d e m od dvanajs t ih č l anov iz 
skup ine »Starih p o t e p u h o v « na s 
j e v s ivem, m r z l e m februar j skem 
j u t r u , z a k o r a k a l o iz Bres ternice 
proti Žavcar j evem vrhu , 914 m. 

Ž e o b sedmi uri zjutraj s m o 
gledali v megli D r a v o pod sebo j . 

Stari potepuhi, na poti v dolino 

ki j e bila nekdaj t ako čista, šu
meča , sedaj pa s e j e leno in m o t n o 
valila v svojem š i rokem kor i tu . 

Sča soma je tudi sonce začelo 
prodira t i skozi meg lo in topleje 
nam je bi lo. m a l o tudi od n a p o r a 
in hi t re hoje. Še pogled nazaj v 
do l ino je bil lepši. 

Neka j m i n u t n e g a p o s t a n k a za 
počitek, kak grizla^ in požirek 
ostrega se n a m je po treh u rah hoje 
že kar pr i leglo v topli pri jazni koči 
pod v r h o m . 

Po t r i u r n e m poči tku s m o ubra l i 
daljšo pot nazaj v do l ino . Spe t na 
izhodiščno točko na žago v Bre-
sternici . 

Pr i je tno i zmučen i in d o b r o 
razpo ložen i , s m o bili v M a r i b o r u 
že o b 17. uri. T u še m a l o čakan ja 
na a v t o b u s za Ptuj . kjer s m o se 
PV^iSiii!' î M Y ^ n*i ^v^jQystran 

• drsfnHl^ u W t a j k H ^ iti^*p^l td leto 
1x1 ltj)ih nede l j na pa jep . Vodja »poteptWŴ Ĉ1ibili' Ffemiina 
Misotič. D a n j e bil lep. h o d a , s a m o 

^ Besedi lo in posne tek : 
R. R a k u s a 

http://pro.ua


10 - Z A R A Z V E D R I L O 5. m a r e c 1981 TEDNIK 





Nagrajene skupine 20. karnevala 

Prvo nat;rado je dobila skupina MIP, ki je predstavila novo tovarno gnojil 
in poka/ala, kako lahko koristno uporabimo sicer nekoristno čistilno na
pravo! 

Drugo nagrado so osvojili predstavniki Agrotransporta, ki so združili 
slabili/acijska prizadevanja s prostovoljnim sporazumnim dinarjem in z 
odpisom posojil železniškemu gospodarstvu. 

Tretjo nagrado delijo tri skupine, tokrat objavljamo dve. T o je skupina KK' 
T O Z D Kletarstvo Slovenske gorice, ki je domiselno stisnila svojo delo- ^ 
vno organizacijo med regijske, občinske in še katere interese. 

Skupina Gorenja TOZD Elektronika pa je ustanovila ptujski TOZD RTV 
Ljubljana in kar sama posnela — v živo — ptujsko kurentovanje s karne
valom, obljubljajo pa, da bodo ta sistem uporabili tudi na letošnjem festi
valu domače zabavne glasbe Slovenije. Slike: I. Ciani 

Poklic miličnika privlačen in iskan 
V letošnjem letu bo v Tacenski 

šoli za miličnike kadete zaključila s 
šolanjem že enajsta generacija go
jencev. Čeprav so do sedaj v tej šoli 
organov za notranje zadeve izšolali 
okoli 1500 kadetov je nesporna 
ugotovitev, da je miličnik .še zmeraj 
eden najbolj iskanih poklicev v naši 
republiki. To so med drugim 
ugotovili na tradicionelni tiskovni 
konferenci, ki jo pripravijo v 
Tacenski šoli pred vsakoletnim vpi
som. 

Šola za kadete bo letos sprejela 
220 dijakov prvih letnikov, šola za 
miličnike s skrajšanim programom 
pa okoli 160 slušateljev. Razpis za 
vpis v š t i r i le tnokadetsko šolo traja 
do 31 . marca 1981. Kandidati ne 
smejo bhi starejši od 17 let in mo-
Ti\']o izpolnjevati vse pogoje o kate
rih lahko vsak dobi informacijo na 
najbližji enoti milice. Že v aprilu bo 
posebna komisija pričela zbirati 
kandida te , vsi prijavljeni pa bodo 
najkasneje do 10. junija prejeli ob
vestilo o sprejemu ali zavrnitvi. V 
dvoletno šolo za miličnike pa se 
lahko vpišejo tudi dekleta s konča
no srednjo šolo, za fante pa je po
goj najmanj končana poklicna šola 

in odslužena vojaška obveznost; ne 
smejo pa biti starejši od 27 let. 

Osnova vzgoje in izobraževanja 
ter usposabljanja na kadetski šoli je 
vzgojili takšnega miličnika, kol si 
ga želimo srečati povsod, na cesti, 
na terenu, kjerkoli, je med drugim 
poudaril I ranjo Petcrnelj , pomoč

nik r .unatelja na kadetski šoli. 
Tudi ta šola se je pričela prilaga

jati zahtc\ani novega zakona o 
usmeriencm izobraževanju, čeprav 
ji' usmerjena že od vsega začetka, le 
da so /adnji dve leti prilagodili 
predmetnik novim zahtevam, 
Si ' s ta \ni del \ /gojno-izobraževal-

niLM programa jc tudi usposablja
nje z delom, kamor sodijo razne 
varnostne naloge na šoli, pa 
(.Komesečna praksa na ustrezni 
postali milice in podobno. 

Posebnost kadetske šole je v tem, 
d.i imajo gojenci na voljo najso-
dohmiše tehnične pripomočke, od 
int iTue šolske televizije, do tehnič
no popolno opremljenih kabinetov 
za railiotclcgrafijo in druge specia
lizirane predmete. Med drugim se 
bodoči kadeti vežbajo tudi v stre-
Ijanui v lakoimcnovanem filmskem 
strelišču, ki je lik ob telovadnici, 
pl . i \alnem bazenu in večnamens
kem prostoru. Sam potek šolanja 
pa ic inlernalski, gojenci imajo so-
dolme pogoje bivanja, v času šola
ma gojenci tudi odslužijo vojaški 
rok. Ra/en tega po končanem šo
lanju vsak kadet obvlada borilne 
veščine, motorist iko in aMomobi-
li /em, bogateiši pa je t u d i / a dobrš
no mero splošnega znanja, ki jc po
rok /a dobrega miličnika, takšne
ga, kot si želimo v naši družbi, nc 
s.imo, kot tistega, ki nas opo/ar ja 
in k.i,'iiuje, temveč tudi kot člove
ka, piijaielia in svetovalca. 

M . Ozmec 
/ a kandidate kadetske šole je prav gotovo moloristika ena l/mcd najbolj 
privlačnih tem. (loto: J. Pavlin) 

Nagrajene karnevalske 
skupine 

Komis i ja za o c e n j e v a n j e k a r n e v a l s k i h s k u p i n je raz
deli la n a g r a d e v višini 55.000 d in n a s l e d n j i m s k u p i n a m : 

1 . m e s t o M I P — N o v a t o v a r n a gnoj i l v višini 6000 d in 
2. m e s t o A g r o t r a n s p o r t — pomoč železniškemu g o s p o 

d a r s t v u — 4000 d in 
3. m e s t o G o r e n j e T O Z D E l e k t r o n i k a — R T V Ptu j 

KK T O Z D K le ta rs tvo S l o v e n s k e gor ice — b i t k a 
za K m e t i j s k i k o m b i n a t 
P P — p r o b l e m k o r u z e in c e n — v s a k a s k u p i n a 
p r e j m e n a g r a d o v višini 3000 d in 

4. m e s t o KK T O Z D Tehnoserv is — združevanje E m o n e 
in K m e t i j s k e g a k o m b i n a t a 
N T K Pe tov ia — združevanje E m o n e in K m e t i j 
s k e g a k o m b i n a t a 
I M P T O Z D E l e k t r o k o v i n a r — čuvaji m i r u 
L a b o d T O Z D De l ta — vpl iv c e n na s t a n d a r d 
S O Z D E l k o m — ožemanje združenega de la 
v s a k a s k u p i n a p r e j m e n a g r a d o v višini 2500 
d in 

5. m e s t o O p e k a r n a Žabjak 
P P T O Z D T i s k a r n a 
T V servis Tinček ivanuša 
KK T O Z D P t u j s k o pol je D o m a v a 
OŠ Gorišnica — vsaka s k u p i n a p r e j m e n a g r a 
d o v višini 2000 d in 

6. m e s t o A g i s Ptu j 
T G A Boris Kidrič Kidričevo 
KK T O Z D Pe tov ia — v s a k a s k u p i n a p r e j m e 
po 1500 d in 

7. m e s t o Cer tus T O Z D Potniški p r o m e t Ptu j 
M A Z S M S M e z g o v c i 
M A Z S M S Draženci 
E m o n a M e r k u r P tu j 
T O Z D Lesna industr i ja P tu j 
M I P T O Z D V e l e p r o d a j a 
M I P — r e k l a m n o vozi lo 
Tal is M a r i b o r r e k l a m n o voz i lo 
S k u p i n a iz S l ivn ice — letališče — s k u p i n e 
p r e j m e j o p o 1000 d i n . 

OBVESTILO 
Samoupravna stanovanjska skupnost občine Ptuj 
Odbor za družbeno pomoč v stanovanjskenn gospodarstvu 

obvešča 

vse tiste nosilce stanovanjske pravice, ki so upravičeni do 
subvencioniranja (nadomestila) stanarin (Ur. vestnik občin 
Ormož in Ptuj štev. 23 /79 ) , da vložijo prošnje s prilogami 
vključno do 3 1 . marca 1981 na naslov: 
Samoupravna stanovanjska skupnost občine Ptuj. 
Vloge, ki bodo vložene po tem roku, odbor ne bo obravnaval. 
Obrazce dobite pri strokovni službi Stanovanjske skupnosti 
občine Ptuj, Osojnikova 1. 

Rodile src 
Marta Cvetko, Gregorčičev dr. 

\^ — dečka; Dragica 'Zadravec, Zi-
herlova ploščad 4 — Scbastijana; 
Marta Moravče, Drakšl 15 — deč-
k ; i ; Dragica Palčič, Gregorčičev dr. 
11 — Nuša; Vera Kovačec, Brati-
Mavei .10 — deklico; Otilija Ulcs, 
Senešci 72 — dečka; Milica Satler, 
Rabeljčja vas 14 — Tadejo; 
Veronika Golub , Moškanjci 48 — 
Aleksandra; Bojana Sitzenfrci, No
va vas 21 — deklico; Bojana Hle
bec, Kog 19 — Lauro; Marija Jan-
žekovič, Bodkovci 29 — deklico; 
Marija Kralj, Pavlovski vrh 2 — 
Darjo; Ana Šeruga, Žerovinci 40 — 
I eonido; Aloj/ija Šalamun, Mestni 
VI h . 8 — Boštjana; Danica Cvetko, 
Cirajenščak 22 — deklico; Zofija 
Topolovcc, Podlože 62 — dečka; 
Možena Kmetec, Prešernova 18 — 
deklico; Slavica Muršič, Senčak 27 
— deklico; Darinka Vcsenjak, Tur
ški vrh KK) — Suzano; Jožica Šoš-
larič, O r m o / , Ptujska 12/b — dek
lico; Danica Kclc, Goričak 58 — 
deklico; Angela Hrga, Dornava 
147 a — dečka; Mimica Sever, 
1 rankovci 13 — deklico; Nada Re-
pič, Podvinci 18 a — dečka. 
Poroke: 

Martin Kukovec, I.asigovci 10 in 
Tcre/ija Belšak, Zamušani 72; 
M.ujan Brodnjak, Gorišnica 174 in 
Nada Kolarič, Cjorišnica 173; Da-
niel Kolarič, Kidričevo 2 in Sonja 
Kolarič, Skorba 49; Ivan Majcen, 
drajenščak 6 in Ana IrgI, l.očki vrh 
12; I r a n c Kosi, HajndI 2 in 

Marjanca Črnko , Krčevina pri Vur-
berku 14; Vilko Turk, Lovrenc na 
Dr. polju 71 in .ložica Šeruga, Lo
vrenc na Dr. polju 71; Branko Gab-
rovec. Mestni vrh 26 in Nada 
Malek, Grajena 19; Ivan Jurgec, 
Ciradišča 21 in Majda Voglar, Gra
dišča 134; Zdravko Sok, l o r m i n 1 
in Marija Sisinger, Formin 32; 
Stanko Tašncr, Ločič 25 in Marija 
1 ovrec, .liršovci 24; Alojz Lovren-
čič, Kobic 16/a in Milena Bele, 
Dobrina 16/a; Albert Krajnc, Bre-
zovec 18 in Milica Vuzem, Belski 
vrh 36; / v o n k o Grmič, Dobrava 
13/a in Romana Kumer, Ul. B. 
Kraigherja 13; b ranjo Nikič, Siv.ša 
122 in Neža Golob, Kicar 89; Sta
nislav Kociper, Zabovci 7 in Sonja 
Marodi , Spulilja 115/a. 

Umrli so: 
.lakob La/iir, Osluševci 27, roj . 

1900, umrl 20. februarja 1981; Ma
rija Kclc, Gruškovcc, ro j . 1900, 
umrla 20. februarja 1981; Marija 
Klajderič, Brezovcc 51, ro j . 1904, 
umrla 22. februarja 1981; Vinccnc 
Kukovec, Rakovci 17, Ormož , ro j . 
1901, umrl 23. februarja 1981; Bar
bara Pcrko , Gerečja vas 20, roj . 
1903, umrla 26. februarja 1981. 

TEDNK 
izdaja zavod za časopisno in 
radijsko dejavnost RADIO — 
TEDNIK 62250 Ptuj, Vošnja-
kova 5, poštni predal 99. Ureja 
uredniški kolegij, ki ga sestav
ljajo vsi novinarji zavoda, direk
tor in glavni urednik FRANC 
LAČEN, odgovorni urednik 
FRANC FIDERŠEK, tehnični 
urednik ŠTEFAN PUŠNIK , 
Uredništvo in uprava Radio — 
Tednik, telefon (062) 771-261 in 
771-226. Celoletna naročnina 
znaša 300 dinarjev, za tujino 
550 dinarjev. Žiro račun SDK 
Ptuj 52400-603-31023. Tiska 
ČGP Večer Maribor. Na podlagi 
zakona o obdavčevanju proiz
vodov jn storitev v prometu je 
TEDNIK uvrščen med proiz
vode, za katere se ne plačuje 
temeljni davek od prometa proiz
vodov. 

ČRNA KRONIKA 
ISa postaji milice v Ptuju so dogodke v prometu ob nedeljskem kurento-

vanju ocenili pozitivno. Splošna ocena komandiranja Franca Kozela je, da 
do sedaj še ni bile tako velike prireditve, kot Je kurentovanje, ki bi poteka
la prometno tako tekoče in brez težav, kot je bilo to preteklo nedeljo. V 
glavnem je to zasluga vseh udeležencev v prometu, predvsem pa voznikov 
motornih vozil, ki so bili tokrat nadvse disciplinirani pri parkiranju svojih 
vozil. Bilo je sicer nekaj posameznikov, ki se niso držali napotkov 
miličnikov, vendar bi lahko te na prste prešteli. Glede na to, da je bilo na 
parkiriščih na levem in desnem bregu Drave parkiranih prek 9000 osebnih 
avtomobilov in blizu 50 avtobusov je promet potekal zmerno in brez zasto
jev. Vsa pohvala velja torej voznikom. 

Sicer pa so miličniki postaje milice Ptuj in oddelkov v tednu od 23. 
februarja do vključno 2. marca posredovali v petih prometnih nesrečah. 
Pri tem so zabeležili eno smrtno žrtev (pešca) in štiri lažje telesne poškodbe. 
Razen tega so zabeležili še dve težji delovni nezgodi in sicer v TGA Kidriče
vo in v mešalnici krmil v Dražcncih. 

l O V O R N . I A K U O D T R G A L O 
KOI KSA 

Zelo nenavadna prometna nesre
ča se je zgodila v torek 24. februar
ja ob 11 .30 v Spodnji Hajdini. Voz
nik tovornega avtomobila Štefan 
Brlek je peljal za kmetijskim trak
torjem, ki ga je upravljal Anton 
Goljat iz Podove . Tovorni av tomo
bil je začel prehitevati t raktor v tre
nutku, ko jc iz nasprotne smeri pri
peljal drug tovorni avtomobil , ki ga 
je upravljal voznik Stanko Bratu-
šek iz Ptuja. Zaradi tega je voznik 
Brlek močno zavrl, pri čemer jc od
trgalo zadnjo os s kolesi vred. Vozi
lo je pri tem obrnilo in je zadelo v 
nasproti vozeči tovornjak, za tem 
pa še v traktor , ki ga je zrinilo s ce
ste, kjer seje prevrnil. Voznik trak

torja je med prevračanjem skočil s 
traktorja in se le lažje poškodoval . 

SPKI 7RTF.V CESTE SMRTI 

V soboto, 28. februarja ob 17.55 
je prišlo do zelo hude prometne 
nesreče zunaj naselja Zgornja Haj
dina na cesti Maribor—Ptuj. Voz
nik osebnega avtomobila Sijepan 
Hrščak iz Zaboka je peljal iz smeri 
Maribora prod Ptuju. Zunaj nase
lja Je na meslu, kjer ni prehoda za 
pešce nenadoma stopil na cesto 66 
letni ,Iakob Vidovič iz Ptuja. Voz
nik trčenja ni mogel preprečiti. S 
prednjim delom vozila je trčil v 
N idoviča in ga zbil po cestišču, kjer 
Jc (tble/al. Zaradi hudih telesnih 
poškodb je Vidovič podlegel že po 
dveh urah. — OM 


